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URITED STATES DISTRICT COURT
FOR TEE DISTRICT OF COLUMBIA 1 A T'msorry, 1 -
---------------- x 2 BY MR. BENNETT:
™ xe: : 3  Q ILit Amy Sabrin?
GRAND JURY PROCREDINGS 4 A Thank you. It's Amy Sabrin. I'm just —
_____________ : s MR. BENNETT: We recognize that,
16 THE WITNESS: All right.
Grand Jury Room Mo. 3 |
United States District Court 7 BY MR. APPERSON:
for the Distriect of Columbia
s on, W.N. Y . 2
::\:h:n:::nfi;uéi 001 8 Q Allright. And for the record, she's with
9 Mr. Bennett's firm?
Tuesday, August 11, 1958 . . ,
The testimony of BARRY THOMASON was takea in the 10 A She is with Mr. Bennett's firm.
presence of a full quorum of Grand Jury 97-2, impaneled on u Q mt s w A!p,"
Septenber 19, 1997, commencing at 9:41 a.m., before: 12 A Yes. Y“’ su. .
IACKIE X. BE — 13 Q You also have a right under the Fifth Amendment to
Deputy Independent Counsel 14 the Constitution and that is if any question that you arc

15 asked today may incriminate you in any way or the answer may
16 incriminate you in any way you have the right to refuse to

have an.attorney present outside the courtroom and you have
the ability and the right to consult with that attorney for
any reasonable time during the course of your testimony.
You may ask to take a break for that purpose if you need to
do that, to consult with your attorney.

Do you in fact have an attorney present here today?

A ldo. N L

24 Q Would you tell us who they are, who ydur counsel

17
18
19
20
21
22
23

25 is?

Washingten, D.C. 20004 17 answer that question on that basis. Do you understand that?

18 A Ido.

19 Q You have an obligation to tell the truth this

20 morning and to provide factual and truthful information.

21 If you intenticnally miskead the grand jury or if you provide

22 false testimony, you may be prosecuted for perjury or

23 obstruction of justice. Do you understand tbat?

24 A Ido

‘125 Q Let me take just a minute to highlight the

Page 2 Page 4

1 PROCEEDINGS 1 jurisdiction of this investigation and of this grand jury's
2 Whereupon, 2 inquiry.
3 HARRY THOMASON 3 The Special Division's order granting the Office of
4 was called as a witness and, after having been first duly 4 Independent Counsel jurisdiction over certain matters dated
5 sworn by the Foreperson of the Grand Jury, was examined and{ 5 January 16, 1998, specifically, paragraph 2 of that
6 testified as follows: 6 jurisdiction, grants and provides the Independent Counsel
7 EXAMINATION 7 shall bave jurisdiction and authority to investigate to the
8 BY MR. APPERSON: 8 maximum extent authorized by the Independent Counsel
9 Q Good mormning. We appreciate your appearing. 9 Reauthorization Act of 1994 whether Monica Lewinsky or others
10 A Thank you. 10 suborned perjury, obstructed justice, intimidated witnesses
11 Q Let me advise you of some preliminary matters 11 or otherwise violated federal law, other than Class B or C
12 before we begin. You are a witness appearing before this 12 misdemeanors or infractions, in dealing with witnesses,
13 grand jury this moming and you have certain rights and 13 potential witncsses, attorneys or others concerning the civil
14 certain obligations as a witness appearing before the grand 14 case of Jones v. Clinton.
15 jury. - 15 Paragraph 4 of the authorization provides that the
16 One of your rights is that you have the right to 16 Independent Counsel shall have jurisdiction and authority to

- investigate any obstruction of the due administration of
18 justice or other material of false testimony or statements in
19 violation of fedcral criminal law arising out of that

20 investigation of the matters described sbove,

21 These arc, as a general matter, the matiers that

22 will be the subject for inquiry today.

22 Giwmyann-ne.phsc,ﬁrﬁcm

24 A My namec is Hairy Thomasdn, '~

25 Q All right, sir. And how sre you currently
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1 employed? 1 Q Okxy. Was your call to the First Lady on that
2 A Ihave a production company that's in television 2 occasion ooc of your weekly check-in calls or was this a
3 and motion picture production. 3 special call as a result of your having observed the
4  Q Okay. And where is your residence? 4 interview?
5 A My residence is Los Angeles. 5 A Well, no set schedule of any time we call them,
6 Q Okay. And what is your relationship with President 6 but, yes, there's no doubt that the interview sort of
7 Clinton? 7 prompted a call because of what was going on around the
8 A A long-time friend. 8 interview, that I just felt they could use a friendly voice.
9  Q And you've known him since Arkansas days? Isthat | 9  Q Okay. Tell us, please, what your understanding was
10 correct? 10 of what was going on around the interview, as you've
11 A Yes, sir. Since some time around 1965, '66, 11 described.
12 something like that. 12 A Allegations of the current charges. And it seemed
13 Q And your wife is also a closc personal friend with 13 like they needed a friend to me. '
14 both President Clinton and Mrs. Clinton? Is that correct? 14  Q Okay. How long was your conversation with the
15 A Yes. Yes. 15 First Lady?
16  Q IfI can direct your attention to January 21, 16 A Idon't recall, but the conversations usually range
17 obviously - are you familiar with the article in the 17 15 or 20 minutes.
18 New Yorker, the July New Yorker? 18 Q Okay. Did your wife participate in that
19 A Yes,Iam. 19 conversation?
20 Q Okay. As you can suspect, and I think it's been 20 A No, she did not.
21 speculated in the papers, that that would be the subject of 21  Q Okay. Did the President participate in that
22 some of our questions today. 22 conversation?
23 A Right. 23 A No.
24 Q And I think that comes as no surprise to you. 24  Q Allright. And what exactly did the - as best you
25 Is that correct? 25 can recall, what exactly did you say to the First Lady and
Page 6 Page »
1 A No, it does not. 1 what did she say to you?
2 Q Allright. Let me direct your attention, then, 2 A To the best of my knowledge, it was, *You know,”
3 to the reference in that article to January 21st which 3 I said, "If you guys could use a friend and you think it
4 references that you bad observed the President's interview 4 would help for me to be there,” and her reply was, "Well,
5 with Jim Lehrer. Do you recall that? 5 you know, it would help, if you don't have anything to do.
6 A Yes,1do. 6 Why don't you just come up?*
7  Q Okay. Did you sec that interview when it was 7  Q Okay. Did you reference in your conversation the
8 broadcast? 8 Lehrer interview?
9 A As far as I know, yes. It was a live broadcast 9 A To the best of my knowledge, I did not reference
10 when I saw it. 10 that particular interview. It was just the generalities of
1 Q Okay. All right. And the articke at least reports 11 what was going on.
12 that as a result of that interview you were prompted to 12 Q Okay. Do you recall if the First Lady referenced
13 contact the First Lady. Is that correct? 13 that interview?
14 A Yes. Italked to her that night. 14 A 1don't believe she did either.
15 Q Okay. Tell us, pleasc, why you felt the need to 15  Q Okay. And, in fact, you traveled the next moming
16 contact the First Lady. 16 from Los Angeles to Washington. Is that correct?
17 A Well, as a friend, I think we feel the need to 17 A I believe it was the next morning, but it was some
18 contact them any time that there's some new crisis in their 18 time very close to that.
19 lives and so ~ and we usually check in at least once 8 week 19  Q Okay. So that would be approximately January 22nd,
20 just to talk, mostly about family and friends. 20 correct?
21 So that night I called her and that conversation 21 A I'm not sure of the date, but approximately, yes.
22 led to me coming to Washington. I said, "You know, if you 22 Q Allright. And what did you do when you got to
23 think it would belp for me to be there, I'll come there.” 23 Washington? Did you go to the White House?
24 And we decided that maybe I should pack a bag and come fora {24 A Ijust went to the White House.
25 couple of days. 25  Q And who did you meet with when you got to the White
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Page 9
House first?

A Idon't really recall. I don‘trecall. Ijust
went to the White House, sort of checked in and —~ where I
was going to stay. Then I just went over to the executive
wing to just sort of say hello to everybody.

Q Okay. As a close personal friend of the Clintons,
you've visited the White House a number of occasions in the
past, correct?

A Yes.

Q All right. Tell us, what's your normal practice
when you visit them at the White House? Where do you stay
when you come to visit the White House?

A Normally on the third floor where there are small
bedrooms that family usually stays in and things like that,

Q Okay. Tell the grand jury, if you will, what the
procedure is. You indicated you checked in. What is the
procedure that you use when you check into the White House?
None of us have done that,

A 1, first of all, let them know I'm coming and then
if that's okay, I drive up to the gate and tell the guard and
the guard will say, "Okay, here's — * You know, they'll open
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residence, who, if anyone, did you contact or meet with
that ~ I'm sorry. Let me back up even further.

Tell us what time approximately you got to
‘Washington and got checked in.

A 1 don't recollect, but I'm sure that [ took an
cariy flight and it would have been mid afternoon. I mean it
would have been late afternoon when I checked in.

Q Okay. Once you checked in, who, if anyone, did you
meet with or speak to?

A [ don't remember specifically meeting with anyone,
though I remember — you know, I have no clear recollection.
My presumption is that I might have talked to the First Lady
at dinnertime or something like that, but I'm not 100 percent
sure of that, exactly the sequence.

Q Okay. Do you recall if you had dinner with the
First Lady that night?

A Iknow I had dinner, and there were family members
there, 100, with several people, but I'm not sure it was that
first night. I just don't recollect. But I'm sure I saw -~
if she was in the residence, then I certainly saw her that
first night.

NN N v b bt b b b et et et
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Q Okay. All right. Now, the article indicated that
you had stayed in Washington for the next 34 days. Is that
approximately correct?

A 1 think that's correct. I came for just a couple
of days but just, you know, as developments heated up, then
they said, "Well, why don't you stay a couple of days?" And
then we had —~ my wife had occasion to come here and see a
friend of hers and so after a couple of weeks, then she came
and so we were both here until we needed to go back and tend
to things in Los Angeles.

Q Okay. And did you, and then after she joined you
the two of you, stay at the residence the entire time?

A Yes. Yes, sir.

Q Okay. That evening, the article reflects that you
had -- I'm sorry. Let me back up. After you checked in the

11

]
24
25

22 the gate and then patch you through And normally you drive {22 ~ Q Okay. But you have no specific recollection of

23 up to the entrance and then an usher will come out and he'll {23 secing or speaking with the First Lady that first night.

24 hand you an identification plate to hang around your neck and |24 A No, sir.

25 tell you which bedroom they're going to put you in. And it's {25 Q Okay. All right. You do have a recollection of
Page 10 Page 12

1 according to who's there. 1 mecting with the President that night, correct?

2 Q Okay. So you indicated you drive in? Or you take 2 A To the best of my recollection, it was that night

3 acab? 3 and it was very late that night.

4 A Well, both. I mean - both. Sometimes I -- 4 Q Okay. Approximately what time?

$- actually, normally, I probably usually take a cab first and 5 A Gosh, I would say it was probably some time after

6 then I later go back out and rent a car and drive the car in. 6 midnight because I belicve he was gone on a speaking

7 Q Okay. And do you then keep the car in the 7 engagement and 1 remember I was up on the top floor there

8 compound? 8 when the helicopter came in and then be later came up and 1

9 A Yes. There are places to park the cars in the 9 was up there reading and we talked and took the dog for a

10 compound. 10 walk. '

Q Allright. Tell us, when he came up to the room
where you were staying —

A Well, it was a common room oa the third floor that
was called the solarium, where there's 8 television and card
games and different things.

Q Okay. Was anyone clse who was not a member of the
Clinton family or a White House employee staying in that arca
of the residence at the time you were? Do you recall?

A To the best of my recollection, no.

Q Okay. So when the President came up to the
solarium, did you have discussions with him at that location
for a period of time before walking the dog?

A No, I think we just said hello and talked in
gencralities. And Buddy, the dog, was up there with me and
it was — he had been there a loog time and we decided that
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1 we'd better take the dog out. 1  Q IfInay, I'm sorry, are you paraphrasing because

2 Q Okay. Was Buddy, the dog, with you before the 2 you don't recall the specific comments that he -

3 President arrived? 3 A Because I don't recall the exact words.

4 A Yes, be was. |4 Q All right. So this is your best recollection —

S Q Okay. How did Buddy, the dog, come tobe withyou | 5 A Yes, sir.

6 up in the solarium? 6 Q - of what was said.

7 A Well, my wife and I are bigdog loversandsoBuddy | 7 A Yes,sir. Itis.

8 had sort of adopted me. And so - and Buddy, the dog, 8 Q I understand

9 usually never goes to bed until the President does, sobewas | 9 A And so we talked about the report I had seen him on
10 roaming around. 10 the day before when he was interviewed and [ said the press
11 Q Okay. All right. So tell us, as best you recall, 11 seemed to be saying that he was weak and so forth and tha if
12 before you took the dog for a walk, what exactly the 12 the press said it enough that that's what the public would

13 President said to you and what you said to him. 13 believe.

14 A Idon't recall anything before -- I mean, just the 14  Q Okay. Did you talk specifically about his

15 usual bellos and how have you been and how's your wife and |15 performance in the interview and his responses in the

16 those sort of things. You know, "How's Linda?" 16 interview?

17 Q Given the observations you made earlier about the 17
18 general nature of the allegations floating around, did you 18
19 have any discussions with him at that point of how he was 19
20 holding up or words of that nature? 20
21 A To the best of my recollection, I asked him how he 21
22 was doing and he said, "Oh, I'm fine." He bad a good trip, |22

A Yes. I mean, to the best of my knowledge, I said,
"You know, what you said was exactly right, but the press is
just saying you were equivocating.” You know. And I said,
*If the allegation is not true, then you shouldn't
equivocate. You should explain it so there's no doubt in
anybody's mind that nothing happened.”

23 it was a good speech, and he said he was doing fine. 23  Q Okay. Did you tell the President that you thought
24  Q Okay. And tell us where you went to walk the dog. 24 that be had equivocated in the interview?
25 I'm assuming that's on the White House grounds. 25 A 1told the President that I thought his response
Page 14 Page 1.
1 A Right. We walked out and walked the dog around -- 1 wasn't as strong as it could have been.
2 there's a driveway and I've forgotten which side of the White | 2 Q Okay. You indicated that you told him at one point
3 House that it is. Where the most lawn on the White House is, | 3 that you felt his response was - well, perhaps not as strong
4 there's a circular drive. 4 as it could have been; a minute ago, you said that you
5 BY MR. BENNETT: 5 thought his responsc was "exactly right." Do you recall what
6 Q The South Lawn? 6 you meant by that?
7 A Right. 7 A Areyou-—I'msomry —
8 Q The south side? 8 Q I'm sorry. I understood you to have testified just
9 A The south side. And so we walked him around the 9 a moment ago that you told the President during the
10 little drive circle. 10 conversation that what he had said in the interview was
11 BY MR. APPERSON: 11 "exactly right."
12 Q Okay. And did you have discussions with the 12 A Oh. I'm sorry. That the words were right, but
13 President while you were walking the dog? 13 the - but it looked like he was hesitate to say them and
14 A Idid. 14 that I felt that he was hesitant to say them because it's
15 Q Okay. Tell us what was discussed on that occasion. |15 just such a barrage of stuff coming at you. Again, I'm
16 A Well, we discussed the media frenzy about 16 paraphrasing. 1 don't recall exactly. And that I thought

17 everything and I remember telling him that the problem was |17 that be nceded to explain it so there was no doubt in
18 there's too much news. You know, there's too many news |18 anybody's mind.
19 channels, too much — and these people have nothing to do but |19

Q Okay. And what did you basc your observation or

Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929

20 talk about this stuff all day long. 20 your telling him that you felt the words were exactly right?
21 And then, again, I said -- I asked how he was 21 A Because if you'll go back, to the best of my
22 holding up. And he said, "I'm finc. You know, it's just 22 recollection, if you'll go back and look at that report where
23 always unfortunate when there's something like this to 23 he's talking to the PBS spokesman, you know, he says,
24 distract me." I'm paraphrasing here. 24 "Nothing happened.® "There is — " You know, "This
25 And then I brought up the - 25 allegation is untruc.”
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1 And it scemed to me that those — be said the right 1 Q Were you interviewed by Mr. Tubin prior to that

2 things, but in the context of so much — you have to 2 picce running?

3 remember, to the best of my recollection, there were people 3 A Twas

4 out on the White House lawn, reporters, saying, "Well, the 4 Q And how many times were you interviewed by

S President may resign” at this same time and so there was just S Mr. Tubin in his preparation for doing the piece?

6 so much incoming that I just thought that that probably held 6 A Once

7 back what his responsc — the strength of his response. 7  Q And was your wife also interviewed?

8 Q Did you at any point in your conversation, and you 8 A Yes

9 tell us if ~ did your — I gucss so that we can understand, 9  Q What other associates of yours were interviewed, to
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you're walking the dog for a period of time. How long was
the walking?

A Probably 10 minutes.

Q Okay. And at the end of walking the dog, did you
then go back to the solarium or some other location?

A I went o the third floor and he went to the
residence on the second floor from the clevator.

Q Okay. And what happened at that point?

A Hegot off. He and Buddy got off and went to bed
and I did the same on the third floor.

Q Okay. The New Yorker article reports that you and
the President stayed up half the night talking. Is that
correct?

A Well, haif the night was already gone. It was
probably some time after midnight before we came back in and
so that's not exactly a correct statcment.

10

your knowledge, by Mr. Tubin in preparation for the piece?

A Idon't know. I only know that it appears from the
article, and if you want to know the truth, Mr. Bennett, I
did not read the article until last night. I had never read
it before.

Q Okay.

A But it appears that certainly they talked to
Mr. Ickes and who else I don't know.

Q Okay. As a general matter, is the article accurate
as to the information that you provided and discussed with
Mr. Tubin? :

A Iwould say that the article is relatively
accurate. Right Imean, a lot of things are not exactly
the way I quoted them or the tone is different, but as far as
articles go nowadays, it's a relatively accurate article.

Q Insofar as Mr. Tubin either quotes or characterizes

O 00 ~1 O\ th & W N
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Page 18

Q Okay.

A 1mean, it's correct in at what time of the night,
but not that there was a long period of time.

Q Isee. So your recollection is that your total
conversation with the President was approximately —

A Probably no more than 10 or 15 minutes.

Q All right.

A You know, but a lot of it was talking about his
mother and his brother who was cither already at the White
House or coming and things like that.

MR. APPERSON: All right.

MR. BENNETT: Mr. Thomason, I'd like to ask a
couple of -- back up a little bit.

THE WITNESS: Yes, sir.

BY MR. BENNETT:

Q Many of Mr. Apperson's questions arc based on the
New Yorker article.

A Right.

Q And you've indicated that you're familiar with that
piece, which I think was published in the July 6, 1998
edition of the New Yorker. And you've seen that story which
is written by Jeffrey Tubin entitled "Circling the Wagons"?

A Right.

Q You've scen that and you've read the piece?

A Mm-hmm,

0 00 ~J N A & W N =
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Page 20
information that he got from you, you don't contest the
information?

A T don't contest it strongly.

Q All right. Is there anything in particular that
you would want to contest? Is there something about the
article or things about the article that you disagree with or
think are inaccurate?

A You know, I would have to read it again to be more
specific, but my knowledge was that I wished the article
hadn't appeared, but that it was - if it appeared, that it
was - that that's probably about as good as you could hope
to do.

Q The piece is generally favorable towards you, is it
not? Would you agree with that characterization?

A That's probably why I think that, it's about as
good as you could do.

Q Okay. Now, Mr. Apperson was asking you about the
characterization within the article about your eatry onto the
scene after the Monica Lewinsky matter became public on or
about January 21 and you've told us that you arrived a day
later, on or about January 22.

A Right.

Q Is that correct?

A Right ,

Q And you ended up staying for more than a month.
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1 A Yes. 1 Q All right. But nonetheless you were being called

2 Q All right. What we're trying to get a sense of is 2 in - | think -- would you agree with me that the role you

3 what you did during that period of time, beginning at the 3 wexe filling when you came upon the scene in mid to late

4 beginning. And you've told us that you took a walk with the | 4 January of this year was sort of damage control?

5 President and, of course, the article refers to a walk in the 5 A I would say that would be a minor role, that the

6 rain with the President's dog and it refers to your having 6 real role I was fulfilling was just to have somebody, some

7 bad a long conversation. But what you've told us is that 7 old face that they were familiar with there.

8 really all you recall about the conversation is sort of your 8 Q Ashouldertoleanon.

9 critiquing the media coverage up to that point in time, which | 9 A Yes, sir.

10 was only the first day of the media coverage. 10 Q A friend to the President and the First Lady as

11 A Right 11 they were responding to this issue.

12 Q Or a day and a half -- 12 A Yes, sir.

13 A Mm-hmm, ' 13  Q Allright. But nonctheless, what the article has

14  Q - something like that, since the story broke. I 14 reported is the very activist role you assumed in, forgive my
15 guess our question is is that accurate and what else did you |15 choice of words, but sort of manipulating the media in the

16 talk about? 16 days after the story broke.

17 A That's accurate up until that point and the rest of 17 A Manipulating is probably not the right word, but

the conversation that night had to do with his family and him |18
asking about my brother, who he's very close to, and just 19

[
O oo

20 general conversations, personal — you know. 20
21 Q As part of your sort of critiquing the media 21
22 coverage, you've suggested that you were critical of the 22

media coverage because it was just - there was so much of it |23
that people were bound to get things wrong. Is that fair? 24

BN
S W

there is no doubt -- though I was a shoulder to lean on, [
did — I read every article and every news media outlet |
could find. I got so sick of watching television — I mean,
I hate that -- there's MSNBC, CNBC, CNN, it just —~ it's a
full-time job to watch them all.

And so I watched it all and I would try to judge —
oh, you know, this is not accurate; this is not what the
other show said; there's a disparity here in what the news

25 A Right. 25
Page 22
1~ Q Idon't think you used thosc words, but — 1
2 A No,1didn't but that is a fair statement. 2
3 Q And at any point, did you ask the President, 3
4 "So what — " you know, "What is there to these media 4
5 stories? To what extent are they accurate or inaccurate?” 5
6 In other words, to what extent did you in your conversations | 6
7 with the President get to the merits rather than the media's 7
8 reaction? 8
9 A 1didn't get to the merits. 9
10 Q Okay. So at no time did you ask the President, 10
11 "Are these reports true,” for example? 11
12 A No, sir. 12
13 Q Allright. 13
14 A I went on the assumption that they were not true. 14
15 Q Okay. And why did you assume that they were not 15
16 true? 16

A Because that's what I wanted to assume and that's 17
what I actually believed in my heart and the reason I did not |18
g0 into great questioning on it is because somewhere along 19
the way, you know, I had talked to my attorneys and other 20
people bad told me, "Now, remember, you know, this could be{21
tricky, you have no privilege. You know, if you're in a room {22
23 with a bunch of attorneys, they have privilege and you don't, {23
24 so you have to make sure you don’t ask questions that will 24
25 get you subpoenaed.” Which is sort of -- here I am. 25
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mexdia says. And then I would point those out to people in
the White House.

But my primary and first reason for being there
was being a shoulder for them to lean on, as you've said, and
secondly was to do what I could to help.

Q Again, but sort of the — aside from being a
long-time personal friend and the kind of person that has a
relationship who could provide the role of a shoulder to lean
on, you also bring with you a very particularized expertise,
correct?

A 1guess — yes, I think you could say that.

Q Well, you've had a very successful career in
television, certainly, and have been regarded as something of
an expert, certainly by the Clintons in media matters.

A I think I'm regarded by them as not particularly an
expert in media matters, but that my wife and I seem to have
a fecl of what the rest of America is thinking because we're
from the middle part of the country and spend a lot of time
there and have a housc there. You know, that we are just —
yes. ' ~

Q Well, media might be too broad a term.

A Right,

Q Because that contemplates sort of news coverage
that sort of thing. -

A Right, '
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Page 25

Q Whereas you've certainly been in entertainment and
1o the extent that you are expert, it would be at
communicating and presenting and telling stories and that
sort of thing.

A Yes, sir.

Q Is that more accurax?

A Yes, sir. It would be.

Q. And certainly at least the article referred to the
active’role that you and your wife played when the President
was first elected, in the inasugural activities and producing
*The Man from Hope" and that sort of thing. Certainly you've
been regarded as very adept at communicating and telling a
story in an effective way.

A 1 presume that to be correct.

Q I'm not trying to —

A No, I know —

Q - flatier you or anything like that, but I'm just
trying to sort of sct the base, 10 accurately describe what
it is that your professional background, as distinguished
from your friendship with them, brings to the equation, if
youwill.

A Right

Q Will you agree with that, that you certainly have
been successful in that arena?

A 1would agree to most of that,

Page 27

1 President — I had already seen what he said on the PBS
2 report, that it was not an accurate report, and so that was
3 enough for me to go on and I felt after the walk, from just
4 what [ said and he said, "You know, you're right. I should
5 be more forceful than that. That I felt like that was my
6 answer.
7 Q Allright. And just a couple of points. You're
8 represented by Bob Bennett at Skadden Arps. Is that correct?
9 Or you have been in the past?
10 A Well, Amy Sabrin has always done most of the work,
11 but she is an associate of Bob Bennett.
12 Q And she works in his practice group at the firm?
13 A Sheis with the same firm. Right.
14 Q Okay. Mr. Bennett has certainly been reported as
15 having represented you on some of the White House travel
16 office issues.

A Yes.

Q I think there was some litigation in connection
with that that he was referred to as your primary counsel.

A That's correct. :

Q Was he the attorney you spoke to who cautioned you
about being careful in your conversations with the President?

A Yes, he was.

Q All right And he is also the President's lawyer,
is that correct? On another issue.
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Q Allright.

A Only perhaps to the depth or to the scale that I
was doing that. So ~

Q And so when you came upoa the scene in late January
at Jeast as portrayed in the New Yorker picce, it seemed as
if you wanted to change the direction of the news coverage
and you wanted to change the way the White House dealt with
the unfolding story. Is that fair to say?

A No, I think it would better be characterized by
saying that nobody — everybody seemed to be frozen in
position the first couple of days. And rather than
particularly change the direction, which I've never believed
you can be very successful st, but I thought you bad to
respond to the news media, you had to - every story they put
out that you thought was inaccurate, then you had to
immediately respond to that story.

Q And correct it.

A And correct it.

Q Allright

A Ifit's correctable. )

Q Ifit's correctable. I guess what I'm petting at,
Mr. Thomason, is how would you go about performing that task
if you didn't even inquire of the underlying facts.

A Again, [ talked to the attorney and I knew better
than to inquire of the undexrtying facts. You know, the

Page 28

A Yes.

Q Or a similar issue.

A Right.

Q The Paula Jones litigation, he was the President's
lead counsel on that.

A Yes, he was.

Q And then we were talking about the PBS broadcast
and just for the edification of the grand jury who may or may
not recall this, the President had a previously arranged
interview with Jim Lehrer of *The Lehrer News Hour,* an
interview that had been arranged before the Monica Lewinsky
story broke. Is that correct?

A To the best of my recollection, that's correct.

Q And so as it happened, the story broke on the
morning of January 21; the President had a preexisting
interview scheduled with Jim Lehrer for later on that
afternoon. Is that correct?

A Again, I was not at the White House at that time,
but, yes, apparently that is so.

Q Ailright And in that interview, which there are
quotes from the interview in the New Yorker picce, the
President in response to questions about that day's breaking
23 news by Mr. Lehrer responded "There is not a sexual
24 relationship, an improper relationship, or any other kind of
25 improper relationship.”" He was quoted as saying that Is
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1 that correct? 1 the President was actually saying and that's what could be
2 A To the best of my recollection. 2 overcome by your advice?
3 Q And it was part of that statement in the interview 3 A No. Ididn't pay much attention to the use of the
4 with Jim Lehrer that you later critiqued. Is that fair? 4 wrong tense of the word. I didn't really think it mattered.
5 A Thatis fair. 5 It was how he phrased -- I mean in the tone of voice he
6 Q Allright Do you recall that part of the 6 phrased the denial that was the problem.
7 criticism, if you will, of the President was that he 7 - Q Do you recall there being any commentary about that
8 apparently intentionally chose the present tense of verb, 8 Lchrer interview, and I'm not trying to belabor this point,
9 "There is no relationship,” rather than "There was no 9 but I'm trying to refresh your recollection without
10 relationship"? Was that part of the criticism with which you |10 testifying myself, I scem to recall that part of the
11 became familiar? 11 criticism of the President that attended the January 21
12 A No. That was not part of the criticism because I 12 Lehrer interview was that by saying there is no report, that

think media people in Washington tend to over-analyze those |13 was sort of weasel words, that was sort of equivocal language
things and I think — I think he would have said the other 14 because it could be literally true, that there is no
word, that he thought that would have been better. Idon't 15 relationship, but that didn't eliminate that there was or

b b s
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16 think there was any parsing of words in the statement. 16 had been a relationship and that in choosing to answer
17 Q Do you recall commentary at the time by 17 the question of Mr. Lehrer in the present tense he was
18 commentators in the media that focused on just that and 18 trying to wiggle out of what the truth may have been.

[y
A -4

talked about parsing and saying we can't -- the President 19 Is that consistent or inconsistent with your own

scemed to have chosen the present tense in saying "There is |20 recollection? '

no relationship,” which doesn't eliminate that there might 21 A That would be inconsistent with my recollection,

have been a relationship? ‘ 22 but you did refresh my memory. I do - mentioning one or
A Now that you've mentioned it, I do recall that, 23 two commentators but, remember, a lot of this time I was

which is exactly one of the reasons that I was saying there's {24 en route and on an airplane and perhaps I missed a lot of it,

too much news. These people are down to parsing each word |25 that said that and I thought, *Oh, that's ridiculous.”

Page 30 Page 3.
I mean, he was — he's under & lot of pressure and

who docsn't choose the wrong word sometimes when you're under
pressure? And so I thought that had no benefit, that those
were not wease! words, that he bad just under pressure said
something that in ordinary times would just not even be
commented oa but because there are so many all news channels
and everybody is looking at every word, that it was
unnecessary comment,

Q And so it was your scasc that what the President
needed to do to combat that sort of negative coverage that
was associated with the interview was not to make an

NN NN
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and it scems like that was an overkill on both sides of the
equation.

Q And did you feel it was unfair to the President for
the commentators to get down to that level where they were
literally parsing his sentences?

A Well, I didn't necessarily feel that it was unfair.

I just felt it was — you know, it was sort of, "Oh, give me
a break"” time. You know, it was not 8 serious commentary.

Q Well, was it something that you felt could be
overcome or the President would be in 2 position of not
facing that sort of criticism by making the sort of vigorous,
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12 strong, affirmative denial that he made a few days later? 12 unequivocal denial that would eliminate not only that there

13 A I felt be should make a vigorous denial, but I 13 is a relationship but also that there was a relationship,

14 don't remember having any thought that he would overcome that 14 rather that be just say so more forcefully?

15 parsing of the words. I gucss the word change just sort of IS A Ifeltlike be bad aircady denied that there —

16 went past me, that I didn't pay much attention other than, 16 regardiess of the tense of word, that he had already denied

17 "Oh, that's silly." 1 mean, that ~ to me, that didn't 17 that there was a relationship and that he should just say it

18 apply. 18 stronger and more forcefully.

19 It was the fact that the press said, "Well, he was 19 BY MR. APPERSON:

20 not strong enough in that statement” and that's what people 20 Q You've indicated that there were two reasons why

21 were hearing 24 hours a day, you know, and that he needed to 21 you did not ask the President whether in fact the accusations

22 make that statement stronger. 22 were true, onc of which was you didn't - I'm trying to

23 Q Allright. Just so we're clear on this, jt was 23 recall your stimony, but cssentially you wanted it not to

24 your scasc that the media was to too great an extent parsing 24 be true, correct?

25 or focusing on the verb tense, for example, rather than what 25 A Right Iwankd it not to be true and 1 felt it
Page 29 - Page 32
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1 not to be true. 1 child care program and he did that. And, you know, and be's

2 Q All right 2 afriend and I just - I always think I know, okay, bhe didn't

3 A And ] saw him deny it on the public broadcast with 3 do this. You know, and - so I belicved him. He didn't have

4 Jim Lehrer. 4 to tell me. 1 just belicved be didn't do it. It's hard to

5 Q Allright sir. And in addition to that, you 5 explain.

6 indicated you had talked to attorncys who cautioned you as to 6 Q No, I understand wanting to believe the best of

7 having such discussions with the President because presumably 7 your friend, but to say "I didn't do it" suggests a common

8 you could be called as 8 witness. Is that correct? 8 understanding of what "it" is. It's one thing to say "I

9 A Correct. 9 never had a sexual relatioaship® or "a sexual act, " if you
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Q Now, when did you talk to the attorneys about that?

A Well, it went back as far as cven during the travel
office, that the attorncys were already cautioning about
that, and then some time — I'm not sure when I talked to Bob
again. Imean, |-

Q Bob meaning Bob Bennett?

A Bob Bennett. Yes. Right. And I don't recollect
when I talked to him. Again, but I was already from the
travel office, I bad already had what I considered quite a
unique experience and so I was very careful on what I said
and did.

MR. APPERSON: Okay.
BY MR. BENNETT:

Q Would it have been after you arrived on the scene

after the Monica Lewinsky story broke that you had the

et Bt b
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15

will, with a person. It's another thing to say "I never had
a relationship that spanned 18 months with a person.” And
you need to know what the "it" is referring to in order to
accurately understand that Would you agree?

A Perhaps, but at this time, nobody knew that anybody
was saying 18 months or anything else. There was a lot more
information, alleged information, out there now than there
was then.

Q Well, you've indicated you have closcly followed
this story.

A Yes.

Q In fact, you've described covering or watching all
the cable coverage, et cetera —

A Until recently.

Q Until recently?

23
24
25

Q To this date, has he ever?
A He told — well, I mean, I've only — what he said
and when he issued the denial and when they were having the

23
24
25

25 conversation with Mr. Bennett? 25 A The last month or so, I've tried to not watch.
Page 34 Page 36
1 A It could have been when I got here that day. It 1 Q And so is it fair to say without belaboring this,
2 could have been the day before. But, again, I just -1 2 is it fair to say that when you have indicated you believe
3 don't recollect. Or it could have even been after this, but 3 the President, that you believe there is no relationship of
4 T was already geared and tuned to not have any conversation | 4 any kind with Ms. Lewinsky?
§ -that would put me on the seat where I am today. S A It's fair to say that [ believe there was no
6 BY MR. APPERSON: 6 improper relationship.
7 Q But do you recall having such a conversation with 7 Q Okay.
8 the lawyers -- 8 A AndIdon't know - [ don't know what that — I
9 A Ido. 9 just - [ believe what my friend told me.
10 Q I'm sorry. After the time that you saw the Lehrer 10 Q All right. But we - '
11 interview and the time the following day when you spoke to |11 A By his actions, you know, and by what I saw him say
12 the President? 12 oan television.
13 A Icannot tell you it was in that time period, but I 13 Q Allright. So your vicw, your belief, I should
14 did have a conversation rather quickly with the attorneys 14 say, on what you think about whether the President had a
15 about that, 15 relationship with Ms. Lewinsky is that view that he expressed
16 Q Allright. Now, even though you did not ask the 16 after the child care speech that day in January?
17 President whether the accusations were true or not, did the 17 A Right. Carrect.
18 President tell you whether or not the accusations were true 18 Q That was the occasion, we've seen it on television
19 or not? In your discussion with him while you were walking {19 many times, where at the end of the child care speech the '
20 the dog or in the solarium. 20 President leaned over the lecten and stated in what has been -
21 A No. 21 described as his strongest words on the case to this very
22 BY MR. BENNETT: 22 day, "I want you to listen to me. I'm going to say this

again. I have not had sexual relations with that woman,

Ms. Lewinsky. I never told anybody to lie, not a single
time. Never. These allegations are false and I need to get
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1 back to work for the American people.” 1 things I suggested and so forth.

2 A 1thought that was a good statement when he made 2 Q All right, sir. Did you on that original

it 3 conversation walking the dog or afterwards ever ask the

4 Q Okay. So when you're describing what your belief 4 President what his relationship was with Monica Lewinsiy?

5 is with respect to what actually happened between the 5 A 1did not.

6 President and Ms. Lewinsky, it's what he said at that time 6 Q You've never asked him that?

7 that is your belief. Is that correct? 7 A No, sir.

8 A Right 8  Q Either during that conversation with the President

9 Q Allright A moment ago you focused on the word 9 or any time thereafter, did the President ever tell you what

improper, which I think was the term that the President used
with Mr. Lehrer. And, again, for better or worse, just so we
haveanundﬂstandingofﬁhatyoumnwhmywsayyou
believe the President bad no improper relationship with

Ms. Lewinsky, would you agree or disagree that an improper
relationship would be onc in which there was a sexual
relationship?

A 1 was raised in the Baptist church and I believe an
improper relationship would be one in which sex was involved.
Ido.

Q And I apologize for asking that, but we must make
sure that we have commonality of understanding on this. And
so if I understand you, what you're telling us is that based
on your conversations with the President, including the 34
| days as reported that you spent with the President beginning
on or about January 22, your present understanding of that
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11
12
13
14
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18

his relationship with Monica Lewinsky was?

A No, sir.

Q Now, you indicated - you made reference to the
child care speech, Mr. Bennett's gone through that with you.
You in fact bad a rather significant role in crafting that
statement after the child care speech, did you not?

A Not nearly as significant as presented by the news
media.

Q Okay. Tell us what your role was in crafting that
statement, preparing for that statement.

A Toﬂ:cbcstofmyknowledgc;onSmdaynight,wc
were up in the solarium and I brought it up one more time,
that you have to make a stronger statement. And some time
during that night, I remember that Harold Ickes came to the
White House. He had been, I think, on a trip somewhere and |
remember that he was in the White House.

Page 38
was that there was no sexual relationship at any time with
Ms. Lewinsky, based on your conversations?

A That was my understanding at the time and I would
not be human if al! these reports I read, that you think,
well, maybe I'm wrong, but I don’t think so. And he's my
friend and this is what he told me. And so --

Q And as your friend, you're going to give him the
benefit of the doubt, sort of.

A JTam,

MR. BENNETT: All right.
BY MR. APPERSON:

Q Mr. Bennett asked you whether the President had
ever told you that the accusations were not true and your
response was, you know, you're close friends and you didn't
need that,

A Right.

Q But let me just get on the record whether or not in
direct answer to Mr. Bennett's question did at any time the
President ever tell you personally, other than through his
statcment after the child care speech or in Lehrer or you've
scen him on television, did be ever personally tell you that
the accusations concerning Monica Lewinsky are not true?

A 1 never asked him and he never told me, but all of
24 his other actions indicated to me they were not true. And
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I know be had conversations with the President
because I walked in & couple of times and he was there and
then - I had had the conversation with the President and
Ithink that this led to the decision for the President to
make his staternent the next day. [ think.

Q All right. And when you're saying "this led," what
exactly are you talking about?

A That I was urging him. I said, "You know, we
shouldn't wait any longer. You should make a strong
statement at the first opportumity.” I was not familiar with
what events were scheduled the next day.

Q Okay. Did you become familiar with what events
were scheduled the next day? ,

A 1 don't remember being aware that night.

Q Okay. And you're talking about Sunday night?

A Yes, sir.

Q All right Was there a meeting between you, the
18 President and Mr. Ickes in the solarium on Sunday night?
19 A No, there was not a meeting. 1 mean, it was
20 Mr. Ickes was there part of the time and I was drifting in
21 and out of the meeting, the non-meeting, let me say. I mean
22 you know, because we were watching television, there were
23 just things going on. .

24 And I belicve there were other family members

10

25 when I say "actions,” it's only the way he reacted to the

25 there, but I'm not entirely sure, you know. And it was just
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1 sart of everybody drifting by talking to everybody and then 1
2 know Mr. Ickes was with the President a while.
3 Q Okay. Well, let's talk ahout the "everybody.” Was
4 the President up there in the solarium that Sunday night?
5 A Well, be was between the second floor, which is the
6 residence, and the solarium, back and forth.
7 Q Okay. Was the First Lady there with him?
8§ A Idon'trecall
9 Q Allrght
10 A Probably, though.
11  Q Okay. And do you recall Mr. Ickes being there at
12 various times? Is that correct?
13 A Right. I remember him coming in.
14 Q Allright. Did he come in with the President?
15 A Isaw him with the President. He didn't come in
16 with the President. I had to go down to the second floor.
17 1 was looking for something for some reason, a game or
18 something, and I know Mr, Ickes was there with him and then
19 later I remember Mr. Ickes coming up to the solarium where
20 the President was. We were watching something on television.
21 Q Okay. Was there ever a time when you, the
22 President and Mr. Ickes were together at one time in one room
23 discussing matters other than watching television?
24 A Not to my knowledge. 1 mean, we sort of just
25 passed through. :

Page 43
1 Q Do you know whether the President asked him to come
2 to the White House?
3 A Idon't
4  Q When you discussed with him before his coming to
5 the White House, did you discuss essentially the question I
6 asked you at the solarium, did you discuss that over the
7 telephone, ic., the President's performance at the interview
8 and the media response to that?
9 A Idon't have a specific recollection, but I'm sure
10 we just talked about that things were sort of out of band,
11 that things were not — Mr. Ickes, I met Mr. Ickes in '91
12 when we started on the first presidential campaign and he
became a friend and we've just been friends and we talk on a
somewhat irregular basis whether anything's going on or not.

Q Okay. Did Mr. Ickes share your view that the

16 President needed to make a more forceful denial than he had
17 in the Lehrer interview?
13 A To the best of my recollection, he did. Yes.
19 Q Okay. What, as best you recall, did he say about
20 that? :
21 A Idon't remember any - I don't remember any words,
22 I just remember that it was my impression that he felt the
23 President should make a stronger denial.
24  Q Okay. I have the sense that you all are so
25 close that a lot of commumication goes between you that's

Page 42

Q Okay. Did you have discussions with Mr. Ickes
concerning the President's ~ your observations of the
President’s performance from the interview and the media
reaction to that?

A 1don't specifically recall them, but I'm sure I
must have.

Q Okay. What is your understanding of why Mr. Ickes
was there at the White House that Sunday night?

A 1don't really know, but my understanding is
because I had talked to him, he said, "Well, [ think I'll
just come by and check on the President.™ I mean, he's also
onc of those people that shows up.
I know he was on his way back from San Francisco or
from somewhere and I think he came - the best I remember, be
said he came straight from the airport to the White House,
but I'm -- that's only my recollection on that.
Q Okay. But you bave a recollection of speaking with
Mr. Ickes before he showed up at the White House that night?
A Oh, I know I had spoken to him a few days before,
to the best of my recoliection.

Q Did you ask him to come to the White House?

A No.

Q Do you know whether the First Lady asked him to
come to the White House?

A Idon't

1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

Page 44
1 unspoken. Is that a fair assessment? You, the President,
2 and Mr. Ickes?
3 A Well, I don't know that I say that, but I would say
4 that we -- that Mr. Ickes and I have similar thoughts on a
5 lot of things.
6 Q Okay. How about Mr. Kantor? Was he cver in the
7 White House during your 34 days stay on this occasion?
8 Mickey Kantor?
9 A I'm sure he was. I don't recollect any dates, but
10 I would be surprised if he were not in the White House.
11  Q Okay. Did you have any discussions with him
12 concerning your views of the need for the President to make a
13 more forceful denial?
14 A Idon't have any specific recollection, but, again,
15 I'm sure that I must have because I know it concerned me.
16 = Q Do you recall any time when the three of you,
17 Mr. Ickes, Mr. Kantor and yourself, met together in the White
18 House or at any location during the 34 days that you were
19 there?
20 A Perhaps, but I don't recollect a time that the
21 three of us were together for this purpose. I actually don't
22 recollect a time that the three of us were together for any

23 purpose here.
24  Q Okay.

25 A In this time period.
' Page 41 - Page 44
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1  Q Allright After you bad advocated to the 1 the President wanwed to make in conjunction with that.

2 President a more forceful denial, you had indicated that 2 A Tactually doa't have any recollection, but it bad

3 there were discussions about that in the solarium on that 3 o be some time the next mormning.

4 Sunday night. 4 Q The Monday moming?

5 A Yes 5 A Yes, because I am aware that on Monday that 1 knew

6 Q I think that's how we started. 6 that if he were going 0 say anything, that he would probably

7 A Yes,sir. That's why I mentioned it. 7 choosc this event.

8 Q Okay. AndI'm still confused. After you indicated 8 Q Allright And how did you know that?

9 there were discussions about that, then I have the sense that 9 A 1don't really know bow I did that. 1 went over to

10 it wasn't really a meeting and people were coming and going.
11 A No, sir

12 Q There weren't discussions and I'm confused. Help

13 me. Tell us what you recall. '

14 A Well, ] had already had my say long before

15 Mr. Ickes ever arrived. 1 was still — when Mr. Ickes

16 arrived and 1 did see them together, I sort of ~ I was

17 drifting through the rooms. It's sort of - if I remember

18 correctly, there was a delayed taped basketball game on and
19 there were a lot of people up and moving around, even long

e
[=]

the West Wing and then that just sccmed to be the water
cooler buzz, 50 to speak, that the President might take &
question, you know, concaning this and make a statcment.

Q When you say you went to the West Wing, are you
speaking of Sundsy night?

A No. Monday morning.

Q Mooday morning?

A Right

Q Allright

A Monday, pretty much everybody is in their offices

[ o e
W N e

14
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Q Okay. When is the first time you heard about the
child care speech statement? In other words, the statement

[
(9]

20 after midnight. 20 by some time between 7:00 and 7:30 and 1 wake up when the sun
21 Q Okay. But we began this discussion with what 1 21 comes up, $0 —
22 understood you to say that you had used the opportunity on |22 Q Okay. So when is the first time you Jearned of the
23 Sunday night in the solarium to once again recmphasize what |23 existence on the schedule of & child care eveat?
24 you told the President before, that you need it to be 24 A Agsin, I don't recollect specifically, but some
25 forceful denial and make a statement. Is that correct? 25 time that momning, somcbody said he's got a — and 1 don't
Page 46 ' Page 40
1 A Yes,sir 1 know who, that he has this child care event, we understand he
2 Q Okay. And what can you il us specifically about 2 may take a question.
3 the circumstances of your convcying that yet again to the 3 Q Okay.
4 President on that occasion, that Sunday night? 4 A And I don't know if that was a White Housc staffer
§ A 1rcoamber it was 8 moment when there was nobody S or if that was a reporter that I saw in the hallway or
6 else in the room and the basketball game was on and I ~ you 6 something. I just don't remember.
7 know, and 1 just said, "I think you have to make this denial 7 Q Okay. Was that person asking you whether that was
8 as soon as you can" 8 a possibility?
9 Q Allright, 9 A [ belicve that's correct.
10 A Or somcthing to that effect. 10 Q Okay. And how did you respond to them?
11  Q Okay. What did the President respond? 11 A That I didn't know.
12 A He said, "You know, I think you're right and I have 12 Q Okay. Did you have ~ what time of day was the
13 to explain it s0 everybody understand it." 13 child care speech? Do you recall?
14 Q Alinight. Did he indicatc whether he had spoken 14 A Tdon't recall.
15 or would speak to Mr. Ickes about doing that or finding an 15 Q Okay. Dldyouhavedlscumonsthhdzhmdmt
16 appropriate forum to do that? 16 agamthatdayonMondaybcfomthcchﬂdwcspeedi?
17 A No, be didn't indicate he had spoken to anybody 17 A No,sir ,
18 about it. 18 Q Dldyouhaveanythmgtodommﬂmgﬂx
19  Q Okay. Did he have further discussions with you 19 President's specific response that he subsequently made and
20 about his desire or efforts © find an appropriate forum to 20 upon which you later leamned he made?
21 make such a denial as you had advocated and he agreed needed 21 A Iknow I'm given a lot of credit for that, but I
22 to be donc? 22 don’t think I did because I never felt that the President had
23 A Not to my recolkction. 23 to craft specific words and I don't think he did. I think he

24 just went out and spoke from off the top of his head or what
25 he thought. I don't believe there was ever a statement
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1 writken down or a statement gonc over and that he was coeched
2 on.
3 THE FOREPERSON: Excuse me, Mr. Apperson. It's
4 time to take a break.
5 MR. APPERSON: Okay.
6 T'll take my cue from the foreperson.
7 THE WITNESS: Okay.
8 MR. APPERSON: All right. If you would step
9 out- v
THE FOREPERSON: We're going to take a 10-minute
break, until 10:50.

MR. APPERSON: Okay.

(Witness excused. Witness recalled.)

MR. BENNETT: We have a quorum?

THE FOREPERSON: Yes, we do.

MR. BENNETT: And there are no unauthorized persons
present?

THE FOREPERSON: There are nonc. .

MR. BENNETT: And the witness is still under oath.

THE FOREPERSON: Yes.

O 00 3 s

: Page 51
1 involving you and Mr. Ickes that night in the solarium?

2 Lasting approximately an hour?

3 A Imean, he might have been there an hour, probably
was, and I saw him scveral times during that hour, but was
there where we sat down and talked about this, there was no
such meeting.

Q You've testified that you're both friends to ~
you're friends to both the President and the First Lady.

A Yes, sir,

Q Of the two of them, who do you consider yourself to
be closer t0? ,

A Icouldn't make that judgment. I mean, I like ther
both a lot.

Q Have you known one longer than the other?

A I've known the President longer.

Q Okay. How about your wife? Do you know whether
she considers berself closer to the President or the First
Lady?

A Icouldn't answer that. Idon't know.
Q And I just want to clarify so that we're clear on

10

identified?
A Thosc arc all I recall.
Q Okay. And do you deny that there was a meeting

21 Mr. Thomason, you are still under oath. 21 the record, as far as the first night that you got to the

2 THE WITNESS: Yes, ma'am. 22 White House and you met with the President briefly in the

23 BY MR. APPERSON: 23 solarium before going to walk the dog —

24 Q Let me ask you some clarifying questions from 24 A Yes, sir.

25 before the break. 125  Q Was there any - I believe you described the only
Page 50 Page 52

1 A Okay. 1 conversation with the President in the solarium before going

2 Q First, could you tell us, focusing on the Sunday 2 on the walk was essentially pleasantries of your trip and

3 night events that we talked about and the persons that you 3 that sort of thing.

4 described as being up in the solarium coming in and out, who 4 A To the best of my recollection, that was it.

5 do you recall specifically that was there during that time 5 Q Okay. Do you recall any discussion there in the

6 period? 6 solarium before leaving to walk the dog concerning the

7 A Irecall — and my recollection is not too good 7 President's interview or the Monica Lewinsky matter or the

8 here, but I recall the First Lady being there. I belicve 8 press issues that you've discussed today?

9 Roger Clinton was there. And it also secms to me like that 9 A To the best of my recollection, there was none of

10 perhaps one of Mrs. Clinton's brothers was staying there at 10 that.

11 the time, too. 11 Q Soall of that happened on the walk?

12 Q Okay. And do you recall if they were all in the 12 A Yes,sir.

13 solarium, the common area? 13 Q All right. Now, when you - you indicated this was

14 A Well, I just ~ everybody was sort of passing 14 after midnight and the President went to bed after the walk,

15 through the common arca, but I don't know — I don't remember 15 you had just flown in from the West Coast that morning. It

16 them all being there at onc time. 16 was carly to you?

17  Q Okay. And you've aiready identified Mr. Ickes as 17 A Yes. I believe that's correct.

18 being there at some point. 18 Q Allright Is it fair to say you stayed up for a

19 A Yes, bccame. Right 19 period of time? I mean, your body — I'm assuming you're on

20 Q And am I correct the President at some point? 20 West Coast time, it was carly for you?

21 A Yes,sir. 21 A Yes, but to the best of my recollection, I went to

22  Q Anyonc other than all of those persons that we've 22 bed and read.

23 Q Okay. And do you recall whether you made any
24 telephone calls that night or did you simply read? Is that
25 the only activity you engaged in after the President went to
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3 making any telephone calls, but it's quite —
4 probable that I called my wife because I always call her

Page 53
1 bed?

A To the best of my recollection. 1 don't remember
it's highly

before I go to bed.

Q Okay.

A But I have no knowledge.

Q All right. We were talking before about the
President's statement after the child care speech and 1

Page 55

Q Was it closc to July?

A think it was relatively close to July.

Q Allright, sir. Perhaps in June?

A Perhaps, but I'm not sure.

Q Just a couple of months ago was when you bad the
conversation about what happened in lawe January and we're
trying to figure out —

A Right

Q You've been characterized as having stage managed

O 00 2 A K & W N -

10 referred back to the New Yorker article and it describes that
11 statement after the speech as having been "stage managed® by
12 you. Now, do you recall reading that in the New Yorker

the President’s denial, a strong, affirmative denial.
A Well, I mean, to the — if the characterizatior is
"Did you il the President to make a strong, affirmative

13
14
15
16

18
19
20
21
22
23
24
25

article?
A 1read that in the New Yorker article last night.
Q Okay.
A And I saw on CNN where I told him to clench his

17 jaw, which was sort of amazing to me, too.

Q Okay. Well, let me ask that while we're there.
Did you tell him to clench his jaw?

A No, Idid not.

Q All right. Did you tell him to point his finger?

A No.

Q All right. What, if anything, did you tell him as
far as how to convey the forcefulness of his denial?

A 1just told him he should make a strong, forceful

denial,” then that's correct. But I wouldn't consider that
"stage managed.” I would consider "stage managed” where you
take him and you rebearse him and you tell him where to stand
and so forth and that was not so.

Q Well, I guess the problem is as we stand now, our
only impression of what you did during this period of time
was to have told the President that you thought his denial oo
"The Lehrer News Hour” was insufficicnt.

" A That's comrect.

Q You told him he noeded to make a stronger denial
and then he made a stronger denial. And it seems to be a
fair question to ask did you have a more particular role than
that in getting from a weak depial to a stronger denial. And

1
2
3
4
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

Page 54

denial. And I guess that comes from working with actors,
that I - I don’t believe you should demonstrate, 1 believe
you should tell them, you know, that, look, here is the end
goal, how you get there is up to you.

Q Okay. Did the President rehearse with you how he
might deliver such a forceful denial?

A You know, to my knowledge, I never saw him rehearse
it. Of course, I did not know what be was going to say.

BY MR. BENNETT:

Q How do you suppose ~ part of this articlc was with
your having been interviewed, I won't say input, but how do
you suppose it came to characterize you as having stage
managed the President’s denial that —

A To the best of my knowledge, a lot of the news
media reporting at the time this happened, you know, again,
they have nothing to do but talk about this and they — the
assumption was that I did and so my guess would be Mr. Tubin
bad pulled up all the coverage and read that.

Q He didn't ask you about whether that was the case?
That was not part of your conversation with him?

A Idon't — not to my knowledge. Because I wouldn't
have used the words "stage managed.”

Q Well, the article, sir, was published in July.

‘When would you bave spoken with him, with Mr. Tubin?

A Previous - I'm not sure.

Pageﬁu
onc of the ways somcbody with your background would go about
doing that is to say, no, you need to point your finger or
you need to clench your jaw, that sort of thing. And you've
denied those but —

A No, I didn't do it and I would bave — actually, I
would have told him not to point his finger.

Q Well, if - I mean, if somebody were to have
reported that you rehearsed this with him, is that a
mischaracterization?

A [ think that's a mischaracierization.

Q Well, I guess — you're welling us you don't have
any recollection of that time period. What we want to — we
wanttopmbcthcdqathsofywmnotyubstwcan

A Tunderstand.

Q chm'tmtmhdywandwedon'twnntw- :

A No, I understand. ]

Q — 1o suggest the answer and say, "Did you say
point your finger?" Or "Did you say clench your jaw?"

A 1did not say uncquivocally "Point your finger."

1 did not say "Clench your jaw.” Ididn'tdoit. -

Q Allright. So we can go — my point is we can go
piccemceal and say, "Well, did you do this? Did you il him
bow to stand? Did you tell him to cock his head in a
24 particular fashion?" What did you il him to0 do? Because
25 it seems pretty bare bones at this point to simply say, as

O 08 3 N s W N e
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Page 57
you've done, *I told him he needed to make a stronger

Page 59
of the union address, you're telling us that there wasa't

24
25

direction of that before the state of the union address to

try and put this o bed until he could get through the state

1

2 denial.” There would seem to be more to it than that. 2 that
3 A 1know it would seem to be more to it and, you 3 A Well, sce, that's sort of where I disagree with you
4 know, I'm sort of torn. 1 would sort of like to take maybe 4 somcwhat, Mr. Bennett, because I did say, "Look. You've gt
5 meore credit for it, but it just didn't happen. S to make a forecful denial,” though I didn't stage manage. |
6 BY MR. APPERSON: 6 mean, the man was educated st Yalk and Harvard and Oxford and
7 Q Well, did you tell the President in making a 7 he understood exactly what needed to bappen. And that's
8 forceful denial something to the effect - I think you 8 always sart of the kind of relationship we've had on other
9 mentioned before, "Mr. President, your words were right, but | 9 things.
10 it seemed - * 10 1 mean, it doesn't require much, it just requires
11 A “Your attitude was wrong." Right. 11 somcbody to get him ~ to say, "Now, look st me; now, you
12 Q Did you tell him, "Mr. President, you've got to 12 make a forceful denial,” and that's all that noeds to be said
13 comvey with your body language, look them in the eye™? In |13 and then it bappens. He knows what he should do.
14 other words, what exactly did you tell the President that he 14  Q Are you taking issuc with the characterization that
15 needed to do to convey the forcefulness of the denial? As 15 it was stage managed?
16 best you recall. 16 A Yes.
17 A To the best of my knowledge, I didn’t tell him how 17  Q Rchearsed, samcthing like that?
18 to convey the forcefulness. I only told him to be forceful 18 A Yes.
19 in the denial. 19 Q Allright. Did you demonstrate for him,
20. BY MR. BENNETT: 20 "Mr. President, I would do it something like this" and show
21 Q Is this something that you're concerned that if 21 him?
22 there were a response that, yes, there was something akinto |22 A You know, I don't recollect any demonstration and |
23 a rchearsal, that the President's denial would then be seen 23 think I would have been to0 self-conscious @ demonstrate it
24 as insincere in some fashion? 24 anyway. Idon't — I'm not a good demonstrator.
25 A No. I don't think so. I mean, all politicians 25 MR. BENNETT: Okay.

Page 58 Page 60
1 certainly rehcarse what they're going to say. It's just that 1 BY MR. APPERSON:
2 this particular one didn't bappen. You know, it's sort of 2 Q Did you reference how the President bad handled
3 like the press widely reported that [ arranged for the 3 other situations in the past? You know, "Bill, I've seen you
4 President to have a haircut while he was in Los Angeles and 4 respond to other charges in the past for other allegations
5 -that beld up traffic st LAX. Never mind that the person who S and that's the kind of response you need to give. Did you
6 cut his hair went to his shop in Beverly Hills and watched 6 reference any past performance from the President?
7 the planc take off after be had had time to drive from LAX to 7 A No. Not thet I recollect.
8 Beverly Hills. And I was in Florida and didn't know anything 8 Q Did you ever discuss with the President instead of
9 about it 9 issuing a denial of coming out and making a statement of
10 And you - and I think ~ that's what I'm saying, 10 explaining the American people what the relationship ~ what
11 the “stage managed” sort of falls into that caicgory. But, 11 his relationship with Monica Lewinsky was? Did you cver heve
12 now, I did say, "Make a forceful denial,” but I would have 12 discussions of that possibility?
13 never told him to point his finger or stuff like that, 13 A No, Ididn't.
14 Q Mr. Thomason, we would stipulate that the press 14 Q Why did you not?
15 gets it wrong and has gotien a lot wrong in this 15 A Because I saw him on Jim Lehrer say that the
16 investigation, but we're just trying to understand. You seem 16 relationship did not exist and 20 — even if I had believed
17 to bring with you s particularized expertise and you say all 17 there was & relotionship, which I did not, then that ship had
18 politicians rebearse things. 18 sailed. He bad already said what I was to take to be the
19 A Mm-hmm. 19 tuth.
20 Q But on this matter, which was an important matter 20 Q Okay. Do you still understand that no relationship
21 for the President, be was being widely criticized for having 21 existed with the President and Monica Lewinsky?
22 waffled, if you will, on the Lehrer report and this was 22 A Thavenot bad a conversation with the President
23 something that was going to turn that around and change the 23 that would give me facts to change the way [ understand and

24 feel about it.
25 Q Okay. Have you had discussions with the First Lady
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Page 61
that would give you s chance o change that view?

A No.

Q With anyone elsc at the White House that would give
you a chance to change that view or understanding?

A That's sort of a broad question. I mean, you know,
do we ad nauseam discuss it with peopk I know that have been
ou the campaign? I mean, you know, there's all — that's all
anybody wants to talk about, this. And 3o that's — I can't
say that ] haven't discussed it with anybody. I can't recall
who or when, but that would be —~

BY MR. BENNETT:

Q The problem with that, Mr. Thomason, is that you're
sceming to suggest that you — any conversations you had were
bare booes and minimal and we're not hearing what those
conversations were. And it may be bare bones and minimal.

A Yes.

Q Why don't you 1l us what you do recall sbout
thosc conversations and with whom.

A I~1can't recall & specific conversation. You
know_.

Q Allright Let ask this. The artick refers to
your having met with and would with, in fact, characterizes
you as part of a trio of still-sctive consigliere with Harold

00 ~3 N th &

10
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Page 63
1 Q Is the characwerization accurate, that there
2 would be minimal cooperation with the Independent Counsel
3 investigation?

A 1would - that would have been totally out of my
arca. That would have been a mecting involving attorneys and
which, again, going back to what my sttorney bad originally
told me, I would not — if I happened to walk in the room and
there were attomeys in there with the President, then I
9 would tum and walk out.

Q Whst mectings did you have with Mr. Kantor and
Mr. Ickes? Is it true to say that you did have such
meetings?

A Oh, I bad — yes, 1 bad dinner with them quitc
often.

Q And you talked about ~

A While I was here.

Q I'm sorry. While you were here? During that first
month?

A During that period. Right.

Q All right. And so you had told us earlier, I wrot
this down, before the break, you said that you didn't recall
meeting with Mr. Kantor and Mr. Ickes during this time period
and I think you were reforring o before the child care

[ T o S = S s —a——
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22
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25

_of his relationship with Lewinsky."

continued public silence from the President about the details

First of all, would you agree or disagree with that
characterization?

A Twould stroongly disagree.

Q In what way is it inaccurate?

A I never remember setting down and formulating
anything like that. Now, I always would have to believe
that Mr. Kantor and Mr. Ickes, who believed as I did, you
know, that once the President made his denial that he should
not say anything else about it, but I do not recall one
instance where I had that exact conversation with cither of
them.

Q Well, when I say I'm quoting, I was quoting from
the article. I was not quoting what somebody said about -

A No, I understand.

10

24 Ickes and Mickey Kantor. 24 speech.
25 A Right. 25 A Right
Page 62 Page 6+
1 Q You are familiar with that portion of the article. 1 Q But you certainly did meet with Mr. Ickes and
2 A Tam. 2 Mr. Kantor in the subsequent month.
3 Q And it refers to your having worked together in the 3 A Yes. Mostly social occasions, but I did meet with
4 1992 campaign. 4 them. Right.
5 A That's correct. 5 Q Aside from social occasions, because we're not
6 Q And then it refers to your having, the three of 6 concerned about social occasions except to the extent that
7 you, formulated a strategy for responding to this Monica 7 over a social dinner you talked abott what the White House
8 Lewinsky matter, which included "minimal cooperation with | 8 ought to be doing to respond to the Lewinsky matier, we would
9 investigations,” I quoting, "more attacks on Starr and 9 not exclude social from that.

A Right.

Q But what we're trying to do is get a ckear and
accurate picture of just what your activities were during
this period of time with regard — on every matter but
particularly st the moment with regard to Mr. Ickes and
Mr. Kantor. So il us everything you can recall about that.

A The most I can recall is having dinner with them
and talking about the situation. Specific details, I'm not
even sure because there was 3o much going on st that time.
But, I mean, we would talk about this newspaper article, what
it said. We would talk about what this sedevision reporter
said and how — well, that could be true or that couldn't be
true and just gencralitics. And I hate to be so gencral;
honestly, that's all I can remember.

And we were all on the same team and we wanted the
President to get through this intact and I'm sure - and we
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1 all still feel that way. But our relations were actually
2 more social because I couldn't talk in any detail because
3 Mickey was the President's counsel.
4  Q What docs that have to do with anything?
5 A Well, I'm not an attomney, so I couldn't tell.
6 I just know I was being extra cautious during this whole
7 period because I'd been told to be extra cantious.
8 Q Extra cautious, you told us carlier about your
9 dealings with the President because you didn't want to be
10 made a witness as to any statements or admissions or the like
11 that be would have made to you which would not be protected
12 by, for example, attorney-client privilege.
13 A Mm-hmm
14 Q But why would you have to measure your words or
15 anything with respect to your dealings with Mr. Kantor or
16 Mr. Ickes?
17 A Ican't actually think — perhaps I didn't have to
18 measure my words as much, but I was always suspect of the
19 situation.
20 Q You were always concerned about putting yourself in
21 a situation where you might be called on to have to testify

Page 67
1 A Yes
2 Q Allnght. And the article refers to the three of
3 you as being, you know, sort of active advisors to the
4 President on how to respordd to this and characterizes the
5 three of you as having had the view that the White House
6 would maintain a hard line, including minimal cooperation
7 with the investigation, attacks on Starr and continued public
8 silence from the President about the details of his
9 relationship with Lewinsky.
10 Now, at least - let's take -

A 1 will own up to onc of those.

Q Which one?

A 1 thought he should not say any more about the
Lewinsky matter until it was — you know, in the correct or
proper hearing, which I'm still not surc what that is. And
50 — but as far as attacks on Mr. Starr and what was the
first one there? Minimal cooperation —

Q Minimal cooperation.

A - with the press? I would not subscribe to those.

Q All right. Well, is it too specific to say attacks
on Starr; what ahout attacks on Mr. Starr, his colleagues in

20
2]

8

9
10
i1
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21

you know, the media was constantly on this and we were
worried.

Q Aside from going to their offices, did you have
meetings with them in the White House complex? When I say
"the complex,” I'm including the Old Executive Office
Building or any other area at the White House.

A No.

Q You never met with Mr. Ickes or Mr. Kantor in the
White House?

A To the best of my knowledge, no. Other than what
I've already said about Mr, Ickes on that Sunday night where
we were -

Q That's very early ~

A Yes, sir. Where we were both there.

22 Q Okay. And so you're telling us that aside from
23 that very early meeting, your meetings with Mr. Kantor and/or
24 Mr. Ickes would have been over, for example, dinner at a

25 restaurant?

22 later. 22 the Independent Counsel's office, any agents involved in the
23 A Yes, sir. 23 investigation? Were there discussions with Mr. Kantor and/or
24  Q Is that accurate? 24 Mr. Ickes about attacking personnel, for example, of
25 A That's correct. 25 Mr. Stary?

Page 66 Page 68
1 Q All right. But nonctheless you did have meetings 1 A No.
2 with those two and others. 2  Q There have been reports that private investigators
3 A 1 did because they are friends and I don't recall 3 have been hired to dig up dirt, if you will, on members of
4 ever going to ooe of their offices and having a mecting. 4 the Independent Counsel office. You're familiar with those
5 1 mean, I do recall saying "Why don't we have lunch?" 5 reports?
6 You know, and we needed to talk about this to vent our 6 A 1 have read some of those reports in the
7 frustrations about it. I mean, it was tough because, 7 newspapers.

8  Q Did you ever have any conversation with anyone
9 about hiring private investigators to dig up dirt, if you
10 will? .

11 A No. Not ever. ‘

12 Q Do you know whether that has happened?

13 A Idonot

14  Q Have you heard that that has happened?

15 No.

16 But you are familiar with the reports that -

17 Only because I read it in the newspaper.

18 All right. And I will tell you that in particular
19 there have even been allegations that you may have directly
20 or indirectly paid for private investigators assigned to do
21 that sort of thing.

22 A That falls in the haircut category.

23 Q I'msomry? .

24 A That falls into the haircut category.

25 Unequivocally no. Of course.

o> o>
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1 Q All right, Well, we need to ask these questions. 1 in this matter?

2 A No, I understand. 1 know. 2 A No.

3 Q We want to give you the opportunity to make a clear 3 Q And, again, so we're clear, you have not directly

4 answer on that. 4 or indirectly paid for the services of any such private

5 A Right : 5 investigator?

6 Q Andsolet's be precise. You have not directly or 6 A No.

7 indirectly funded the hiring of private investigators to do 7 Q Allright And I don't want to too narrowly use

8 work on this case. Let's not characterize it as digging 8 the term "private investigator.”" You mentioned detectives 8
9 dirt. 9 moment ago. 1 want to cast that description as broadly as

10 A No. 10 possible.

11 Q But to do any work on this case. 11 When I say "private investigator™ or "PL* I'm

12 A No,sir. 12 talking about private individuals who would conduct

[
& W

15

22

Q You have heard of news reports that private
investigators have been hired by certain law firms.

A I am not aware of "hired by certain law firms," but
I'm aware of the reports that detectives have been used, what
I've read in the news media.

Q All right. Are you acquainted with Terry Lenzner,
for example?

A 1do not know him. I know the name because, again,
I've read it in the paper.

Q And his firm, IGI, Investigative Group?

A Again, ] only know what I've read in the newspapers

NNNB——-—-—.—»—.—
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investigations in the course of various matters. I want to
describe that term as broadly as possible. You're telling us
you have no knowledge of that.

A No, sir.

MR. BENNETT: All right.
BY MR. APPERSON:

Q Mr. Thomason, you are aware, are you not, the
President is scheduled to give testimony under oath on August
17th?

A Yes.

Q All right. Have you been involved or are you

B b b e e e e
[T - - B R SV A

21
22
23
24
25

A Iread some of the newspaper accounts, but it's
been some while. Idon't recall in any great detail.

Q Allright. Now, you've refared to Mr. Ickes and
Mr. Kantor as being among the President's lawyers. He's got
more than one lawyer, but among those who are counselling bim
as lawyers on this,

A Yes. Again, I read that in the newspapers and, of
course, 1 do know that Mickey Kantor is on the President's
Jegal wcam.

Q Allright And do you bave any information about
whether Mickey Kantor bas hired, directly or indirectly,
through his firm or in some other way, privaie investigators

18
19
20
21
2
23
24
25

24 myself. 24 involved in any way in preparing the President for that
25 Q Allright. And so we're clear, is what you have 25 testimony? :
Page 70 Page 7¢
1 read that private investigators were hired by the President's 1 A No
2 lawyers? 2  Q Have you been asked by anyone to assist in the
3 A Ithink I've read by his lawyers and also other 3 preparation of that testimony?
4 groups. And I'm not surc what other groups, but it scems 4 A No.
5 like it was broeder than lawyers. 5  Q Have you had any discussions with anyone concerning
6 Q Why would groups other than the President’s lawyers 6 the preparation for that testimony?
7 have any reason to hire private investigators in this matier? 7 A Again, that's a very broad question. That's all
8 A Icannot think of a single reason. 8 anyone is talking about. Well, you know, the President's got
$ Q You can't think of a kgitimate or an jllegitimatc 9 to go testify on the 17th. You know. What you gonna do,
10 reason to do so? 10 what you gonna say. So everybody asks me that, so —
11 A Icant 11 Q Okay. Well, rather than everybody, let us ask if
12 Q But you arc familiar with ncws accounts or reports 12 you've had discussions about that with the President.
13 that that may have happeoed here. 13 A No.

Q Okay. Have you had discussions about that with the
First Lady?

A Only to the effect that the First Lady said, *Well,
if you're going to be in town on the 17th, you know, you
ought to be around.”

Q All right. And arc you at this point planning to
be in town or around on the 17th? :

A My plans are not complete. Work-related things
could keep us away or could allow us to be here.

Q All right. When do you recall your discussion with
the First Lady when she suggested that it might be nice if
you were around to be bere on the 17th?
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A 1don't recall exactly, but a few days ago.

Q Okay. And what - as specifically as you recall,
3 what exactly did she say to you?

A She called to tell me sone news about a mutual
5 friend of ours and I said, "We're going 10 be in town next
6 week, [ have to testify and I also have a business meeting *
And she said, "Oh, that's great * She said, "Do

you want to come stay with us after you testify?"

And we said, "No, we don't think so, we've got

other things to do.”
And then she said, "Well, you know, if you're

12 around on the 17th, come over. We're going to need all the

moral support we can get.”

Q When will you know whether you'll be around on the

17th or not?

A After a meeting at noon tomarrow. 1 mean that has

to do with business in California, not anything about

Q All right. DidyoucverdiscussKatblewWﬁlgy

with the President or the First Lady?

A Idon’t recall, I do not know Ms. Willey, have
never seen Ms. Willey and I don't recall any conversation.
But, again, when the Kathleen Willey thing - ol actually, I
did discuss with the First Lady -~ I mean, I do remember
hawngaconversauonmthhcrwhenlaskedhajustwhatwdﬂ Q Okay. How did you know of Kathlcen Willey's name

going on with the Kathleen Willey thing.

Page 73

this.

Page 75
1 don't recall other than the fact that she was going to be on
2 "60 Minutes* and that that didn't seem right, that
3 "60 Minutes was putting her on with so [ittle checking. You
4 know,
5 Q So I understand your current recollection is that
6 the discussion with the First Lady was before Ms. Willey's
7 appearance on "60 Minutes"?
8 A But, you know, I can't be — it could have — if
9 Bob Bennett appeared the next week or - it could have
10 been — I think it was before Ms. Willey appeared.
11 Q Allright And did the First Lady, was thisa
12 person-to-person meeting with the First Lady?
13 A No, no. We were just talking on the phone.
14  Q On the telephone?
15 A Yes )
16  Q Did you call the First Lady or did she call you on
17 this occasion? Do you recall?
18 A Idon't remember. 1 believe the call was ~ 1
19 behevesbecalledmcfmmCampDawdcrIcouldhavcmﬂed
20 ber. I'm not sure.
21 Q Okay. Did she raise Kathleen Willey's name in the
22 conversation or did you?
23 A Idoubtit. Iprobably did.

25 to raise with the First Lady?
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Q All right. When was that conversation with the

First Lady?

A T'll tell you, it would have been some time around
the appearance of Bob Bennett on "60 Minutes" and within a

day or two, within a couple of days before that.
Q All right. And that was after Ms. Willey's

appearance on "60 Minutes” the week before. Am I correct?

A ] think so.
Q Okay. What did you --
A No, it could have been -- did Mr. Bennett -- it

seems like - didn't he appear on the same show that Kathleen
Willey appeared on? So it could have been the day before —~

I'm not sure.
Q All right.
A I'm bonestly not. I'm just ~
Q Okay. But your recollection is -
A Right.
Q - close in time to the Bennett appearance,

‘whenever that was.

A Right. Mm-hmm., ‘

Q What was your discussion with the First Lady
Kathleen Willey?

A I'm trying to think.

Q Certainly. Sure.

A It was something to the cffect that — gosh. I

Page 74

about

Page 76
1 A Just what I had read.
2  Q And what was that?
3 A Newsweek - just all the magazine coverage on her,
4 Q Okay. Did you understand she had testified in the
$ grend jury at that point?
6 A I'm ot sure whether I knew that or not.
7 Q All nght Are you familiar with the release of
8 White House documents shortly after Kathleen Willey's
9 appearance on *60 Minutes"?
10 A Yes, lam.
11  Q How are you familiar with the release of those
12 documents?
13 A Because somebody, and I don't know, a reporter, had
14 called and I'm not sure who because so many reporters called,
15 and said, "Arc you aware the White Housc bas letters that
16 Kathleen Willey wrote to the President?”
17 And then when the First Lady called and when we
18 talked about this, I said, *This is silly. I mean, you've
19 got these letters she wrote to the President which exonerate,
20 in mind, the President.” 1 said, "Why doesn't the White
21 Housc releass the letters™
22 Q Allright So you had this discussion with the
23 First Lady before the letters were released from the White
24 House. Is that correct?
25 A That's correct.
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1 Q And did you have knowledge of the existence of 1 him.

2 these letters and notes prior to the call from the reporter? 2 Q Whatline of work is Mr. Shearer in?

3 A No 3 A Idon'tknow. I think he's a columnist.

4  Q Who was that reporter that called you? 4  Q A newspaper columnist?

5 A Honestly, they were — I think it was a wire 5 A Ibelieve so.

6§ servioe reporter from either UPL or AP and it was somebody | 6  Q All right. Well, when did you moet Mr. Shearer?

7 that normally docsn't call me because I was wondering how 7 A Gosh, some time in the carly '90s,

8 they got my phone number. 8  Q And bow did you meet him?

9 Q Allright. And was it in response to the 9 A His brother was someone that I knew, that was

10 reporter's call to tell you about this that you called the 10 involved with the campaign,

11 First Lady to say that you need to release this? 11 Q Allright. And who was his brother?

12 A What happened, I think, is I called the First Lady 12 A Derek Shearer.

13 the day before and she was out and she said - I mean, she
14 left word that she'd call me back from Cap David and I think
15 she was returning my call of which I did not know about the
16 letters at that point.

17 Q Okay. But you did by the time you talked to her.

18 A Idid

19 Q Allright. And your recollection was that you

20 informed her of the existence of these letters that you

21 understood to be in the White House?

22 A Well, I didn't inform her. I said, "I understand

23 that there are letters, you know, a reporter called me.” . And
24 "Why doesn't the public know about them? You're just -- the
25 President is looking bad when there are letters that would

Q And how do you know him?

A Just from the campaign. And because he was a
friend of the Clintons.

Q All right. And s0 you met Cody Shearer through his
brother Derek?

A Yes

Q Who you bad met on the campaign.

A Right. Right. ’
" Q AndI believe they also have a sister? I that
correct?

A TIbelieve so. Yes. Right,

Q And who is she?

A She's married to -

22
23
24
25

Page 78

1 exonerate him.”
2 Q Okay. What did the First Lady say in response?
3 A She said, "Well, I'm at Camp David and I don't know
4 what's going on." And, "Yeah, I'm like you, I think they
5 should release them, too.”
6 Q Okay. Did you have the understanding that she knew
7 of the existence of the letters, other than your having told
8 her?
9 A To the best of my recollection, it seemed like
10 that, yes, she knew of the existence of the letters.

Q Okay. Did you have any knowledge of whether or not
the letters had been subpoenacd in the Paula Jones
litigation?

A No, I knew nothing except what the reporter told
me.
Q Okay. Did the reporter discuss that aspect, the
17 existence of the letters, with you?
18 A No. No.
19 MR. APPERSON: Okay.
20 BY MR. BENNETT:
21 Q Are you acquainted with Cody Shearer?
22 A Yes, I know Cody Shearer.
23  Q How do you know Mr. Shearer?
24 A Because every once in a while Cody Shearer will

25 call and say, "Your phone is bugged,” and so, yes, I know

Page 8u

Strobe Talbot?
To Strobe Talbot.
All right,
But I cannot think of her first name.
Deputy Secretary of State?
A Yes, sir.
Q All right. Brooke Shearer?
A Brooke. Brooke Shearer. Right.

Q Have you met her, too?

A Oh, yes. Definitely.

Q All right. And what is your relationship with Cody
Shearer?

A Cody is onc of these people that calls every once
in a while and then I never hear from again. -

Q You indicated that you met him through his brother
Derek.
17 A Yes
18  Q And that, I guess, presupposes that you established
19 some sort of a relationship with him. Is that comrect?
20 A Well, just the relationship I've described. Every
21 once in a while, out of the blue, Cody Shearer calls and -

Q
A
Q
A
Q
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16

22 Q Isbe afriend of yours? _

23 A Iwould characterize him as an acquaintance.
24  Q An acquaintance. Have you been to his house?
25 A No, sir.

Page 77 - Page 80
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1  Q Do you know if the President has been to his 1 Lady. And [ thought she was head of the White House

2 apartment? 2 fellowship program or samething. I'm not sure.

3 A No, sir. 3 Q Did you know or had you ever heard that she had

4  Q Do you know where he lives? 4 also worked for and had a long-time friendship with Terry

5 A No, sir. 5 Lenzner?

6 Q You don't even know the city? 6 A No

7 A Well, my presumption was he lives in Washington, 7  Q Had you ever heard that she worked for IGI, the

8 but I'm not sure. 8 private investigative firm?

9  Q Capitol Hill area? % A Neo

10 A Idon't know. 10 Q You've never heard that?

11 Q You have no idea where he lives? 11 A No, sir.

12 A No,sir. 12 Q Allright I'm just trying to figure out where it

13
14
15
16
17
18
15
20
21
22
23
24
235

Q And you don't know about any visits by the
President to Mr. Shearer?
A No, sir.

Q Now, why would Mr. Shearer, if he were a news
columnist, call you with information about your phone being

bugged?
A I've always wondered that myself.
Q Well, did you ask him?
A Well, I never took Cody scriously, you know.
Q What is it about Mr. Shearer's — I mean, does

Mr. Shearer, as a columnist, does he write about — you
know - private eyes or people who conduct bugging and that

sort of thing?

13 might have been that Cody Shearer would have picked up
14 information that he would have thought significant enough to
15 pass on to you.

16 A Oh, there were always - back during the campaigns,
17 there were always — you know, people would tell me, *Well,
18 Cody Shearer said this reporter said such,” but, you know —
19 Q So was it your —

20 A We're talking about '92. In recent years, I've not

21 talked to Cody Shearer.

22 Q When was the last time you talked to Cody Shearer?
23 A Gosh, I don't know. A couple of years ago maybe.
24 Something like that. But I can't recall specifically, but I
25 would guess it's been several years.
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A I've never to my knowledge read one of his columns.
I've always asked other people. I've said, "Who does Cody

write for?"
Q And what were you told?

A Oh, some newspaper syndicate. [ don't — 1 mean,

no specific -

Q Well, did you cver ask any questions of him to
determine how it would be that he would have this
information?

A No, because the -- it seemed like — and I don't

know where — the general supposition was, well, he's around
reporters, he hears stuff, he - you know, he knows all the

other reporters and runs in their circles, so ~
Q Who did Mr. Shearer tell you had bugged your
A 1 don’t even remember because I found it a
ludicrous phone call.
Q When did he pass this information on?

phone?

A Oh, this was - this was long ago during the travel
ofTice stuff, even long before it started  Had nothing to do

with any of this. No.

Q Now, you had mentioned the sister, Brooke Shearer.

A Mm-hmm.
Q Do you know her line of work?
A Well, the last I knew — she worked on the

25 campaign, is where I met Brooke and she worked for the First

Page 84

Q And so you know nothing about the President's
relationship with Cody Shearer?

A No.

Q Nothing at all?

A Nothing.

Q You've never heard anything or had any discussions
about the President visiting with or meeting with Mr. Shearer
on Capitol Hill?

A No.

10  Q Have you heard anything like that at atl?

11 A No, sir.

12 Q Totally in the dark on that.

13 A Totally in the dark.

14  Q What about Derek Shearer? What's your relationship
15 with him?

16 A I just know him and I know he was the ambassador to
17 Denmark.

18 Q And you indicated that you had met him in 1992.

19 Have you maintained an ongoing friendship with him?

20 A No. :
21  Q When was the last time you spoke to Derek Shearer?

22 A Several years. Maybe even longer. Maybe three

23 years or so with Derek. o

24 Q And you don't know Brooke Shearer? Is that

25 correct?

L -2 B B Y R R B S
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1 A No, I know Brooke. I actually probably know 1 Q Did you talk about the Monica Lewinsky story?

2 Brooke - I've seen Brooke more than I've seen the othertwo | 2 A No.

3 because I'll see Strobe at fumctions and Brooke will be 3  Q No conversation about that?

4 there. 4 A Asfar as I remember, there was no conversation

5§ Q Allright And how would you characterize your 5 about it at all.

6 relationship with her? 6 Q On that evening?

7 A An acquaintance that 1've always thought worked 7 A No conversation with her about it on that evening.

8 hard during the '92 campaign. 8 Q Allright Have you talked to ber since then?

9 Q A friendly acquaintance? 9 A No,sir.

10 A Yes. We're friendly. 10 Q Have you seen ber since then?

11 Q Isthere anything else about your relationship with 11 A No, sir.

12 any of the Shearers that you can tell us about? 12 Q Allright And so that was your last contact with

13 A No, sir. 13 her.

14 Q Allright. Are you also acquainted with Strobe 14 A Mm-bhmm

15 Talbot? 15 Q Did you ask her how her brothers were doing?

A Yes. 16 A Not that ] remember.

NN RN = o e
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Q And how do you know him?

A Through the campaign, which he was a reporter at
the time the '92 campaign started. And he asked to — one
time the State Department was having trouble getting medical
supplies into one of the Russian states, the former Soviet
Union, and be said kids were starving and he asked if I would
put together a load of supplies and I did I flew a planc to
the Soviet State of Georgia with food and medical supplies.

Q And that was on the request of Mr. Talbot?

—
~

Q Did you happen to say, "How's Derck, how's Cody”"
Words to that effect?
19 A No,sir. v
20 Q How about with Mr. Talbot? Have you had any
21 conversations with him? ’
22 A No,sir.
23 BY MR. APPERSON:
24 Q In a similar vein as we talked about discussions
25 with the Firt Lady and your urging the release of the White

—
- ]

LB RS - RV IR AT S )

RN N RN N K bt o bt b bt b mm e bt e
N & W N = O WO~ hh & W N-—O

Page 86

A Right.

Q When was the — I don't think I've asked you, when
was the last time you spoke with Brooke Shearer?

A I'm almost positive that she came up and spoke to
me at the state dinner when Tony Blair, the prime minister of
England, was here.

Q Allright

A 1 believe they were there and that I saw her there,

Q And that would have been during the period of time
that you've described, the approximate month-long visit you
bad at the White House.

A Right,

Q After January 21, Is that correct?

A That's correct.

Q And, in particular, if she came up 1o you at the
state dinner, that would have been on or about February 5th
of this year. Is that correct?

A Whenever the dinner was. Right.

Q Allright. And what did you talk about at the
time?

A [don't renember talking to ber other than her
saying hello because there were so many other people that it
was just hello and then she spoke to my wife and then 1
remember saying something to Strobe of just hello and then we

were in a receiving line.

Page 8»
House material on Kathleen Willey, did you ever advise the
First Lady similarly to release the White House records
showing Monica Lewinsky's visits to the White House?

A No, sir.

BY MR. BENNETT:

Q I had asked you a while ago about private
investigators and whether you had any information and I want
to make sure that I have asked the question as broedly as
possible to completely give you every opportunity to provide
information if you have it.

A Right.

Q Do you have any information about any of the
Shearers, including Cody Shearer, being involved with private
14 investigators?

15 A No,sir. .

16 Q Now, I bad indicated to you that ~ or I guess I

17 had asked you the question whether you knew that Brooke
18 Shearer had worked for IGI at onc time.

19 A And]I did not know that.

20 Q You've never heard that before.

21 A No, sir.

22  Q But just again, do you have any information about
23 eany of the Shearers being involved with private investigators
24 who have taken any action since the Monica Lewinsky story
25 broke?
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1 A No, sir. 1 A But I'm the first to admit I don't have much
2  Q Allright. On any other issues? 2 knowledge. But, no, I've never heard anything.
3 A No, sir. 3  Q Are you - you say to your knowledge. Have you

4 Q All right. Now, there was talk, for example, were

5 you familiar with allegations and information, I should say
6 not just allegations, that private investigators were used by
7 the Clinton campaign in 19927

8 A Ionly know what I read in the newspapers, the

9 allegations. 1 didn't know there was -

10 Q And what do you recall reading in the newspaper

11 about that topic?

12 A Oh, I remember that they were accused of hiring

13 detectives in the '92 campaign to check out backgrounds of —
14 1 think it was Genonifer Flowers.

15  Q And who do you recall reading had been hired to do
16 that?

17 A There arc three detectives that seem to be

18 interchangeabic in all of these stories: Lenzner, not

19 Palladin but --

20 Q Palladino? .

21 A Palladino and then there was - scems that there

22 was one more. And I don't remember who was in the report I
23 read, but it scems that it's always these guys.

4 heard otherwise and just aren't surc and therefore don't want
S to—-
6 A No, sir. I've not heard otherwise from anybody.
7 Ever.
8 Q You haven't beard anything about this topic?
9 A No, sir.

MR. BENNETT: All right.

MR. APPERSON: All right We'll get you to step
out for just a moment.

THE WITNESS: Me?

MR. APPERSON: Yes.

THE WITNESS: Oh, ckay.

MR. APPERSON: Hold outside the door and I'll come
and tell you whether you're free or we'll need you back in

16
17

18 just a sccond. _

19 (Witness excused. Witness recalled.)

20 BY MR. APPERSON: -

21  Q Allright, sir. You're still under oath.

22 A Okay.

23 Q Do you recall the interview on "The Today Show"

1
2 offices are?

3 A The West Coast somewhere.

4 Q San Francisco area?

S A 1don't know. Just on the West Coast.

6 Q And where --

7 A Because I read that.

8 Q Have you ever discussed this matter with either of
9 the Clintons?

A No, sir.

Q Have you ever read about Mrs. Clinton having been
involved with private investigators early in her legal
career?

A No, sir.

Q Never had any conversation along those lines?

A No, sir.

Q Is there anything else, any other information that
you bave about private investigators?

A No, sir.

Q Allright. To your knowledge, there have been no
private investigators used, hired, by or behalf of, the
President since the Monica Lewinsky story broke? Is that

20
21
22

24 Q And where was the third person from? 24 with the First Lady wherein she referenced the right-wing
25 A Idon't know. 25 conspiracy?
Page 90 Page 92
Q Do you know where Palladino is from? Where his A Yes, sir.

Q Did you have any involvement in the discussions
with the First Lady prior to her appearance on "The Today
Show"?

A Ididnot.

Q Okay. Were you asked to be involved in preparing
her for that interview?

A No, sir.

BY MR. BENNETT:

Q Do you know of anyone who did? .

A No, sir. 1don't — I don't think anybody did.

1 think she knew what she was going to do and kept it to
herself.
BY MR. APPERSON:

Q You had no discussions with the First Lady about
the upcoming interview?

A No, sir.

Q Even the existence of it?

A No, sir.

Q Okay. Did you know —

A Wait. When you say "existence of it," I'm sorry,
would you -

O 08 =~ O h B W
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19
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22

23 correct? 23 Q Yes, sir. In other words, did you discuss with the
24 A To my knowledge, that's correct. 24 First Lady the fact that she was going to appear on "Today"
25 Q Allright. 25 for an interview?
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Diversified Reporting Services, Inc. (202) 296-2929




3750

In re: Grand Jury Proceedings Multi-Page ™ August 11, 1998
Page 93 Page 95

1 A Might have discussed she was going to appear on the 1 appreciate you guys being courteous and the grand jury for

2 show, but -- because, if you remember, the appearance was 2 listening.

3 already scheduled and I think I probably — the best 1 3 MR. BENNETT: Thank you, sir.

4 remember, I was hoping that — I was wishing she didn't have | 4 THE WITNESS: Thank you.

S to go on. 5 MR. APPERSON: Thank you.

6 Q Okay. Did you express to her your hope that she 6 THE FOREPERSON: Thank you.

7 would not have to go on? 7 (The witness was excused.)

8 A Idon'trecollect. Probably. 8 (Whereupon, at 11:56 am., the taking of testimony

9 Q Okay. What else did you express to her other than 9 in the presence of a full quorum of the Grand Jury was

bt b et b bt s bt pd bt bt
O 00 ~ 3 O WV & W N = O

20
21

23
24

the fact that you hoped she would not go on?

A Idon't recollect that I specifically addressed
that expression to her, but I know that was the only thing I
thought about it, that, gosh, what a terrible time to have to
go on television.

Q Okay. Did she ever convey to you her sense that it
similarly was in her judgment a terrible time to have to go
on for such an interview?

A No, she didn't.

Q Did she tell you ahead of time that she was in fact
going to proceed with the interview?

A 1 remember saying that she had no choice, that it
was scheduled and that it would look bad if she pulled out of
the interview.

Q Okay. Did you have any discussions during that
same conversation about what subjects might come up or bow

10 concluded.)
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she might handle the subjects?

A No, sir.

Q I guess the question is why not? You were
consulted on such matters from time to time by both the
President and First Lady. It would scem to me a natural
discussion. Why did you not have such a discussion?

A [ actually didn't know what to discuss and the
First Lady is very competent when she's on television and
nobody worried about how she would do, it was just how
embarrassing it would be to her to have to answer questions.

A JUROR: 1 have a follow-up.

MR. APPERSON: Okay.

A JUROR: After the interview on the "Today"
program, did you offer the First Lady a critique?

THE WITNESS: After the interview, the First Lady
came and she said, "What do you think?" And I said, "I think
the interview was very good."

A JUROR: Thank you.

BY MR. BENNETT:

Q Mr. Thomason, I think that's all the substantive
questions we have today. I wanted to make sure that you've
had a full opportunity to answer all the questions, that we
didn't cut you off. Are you satisfied that you've been given
the opportunity to fully answer all of our questions?

A Yes, sir. To the best of my knowledge. And I

Diversified Reporting Services. Inc. (202) 296-2929
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Date of transcription

BARRY JAY TOIV, white male, date of birth L ¥
- place of birth Social Security

Account Number , home address ﬁ,
home telephone number , is a

Deputy Press Secretary working at the White House under MIKE
MCCURRY. TOIV was apprised of the identity of the interviewing
Agents and the purpose of the interview. TOIV was interviewed in
the presence of his attorney, DAVID WILSON. TOIV provided the
following:

TOIV first became employed at the White House on
January 20, 1993. At that time he ran the Office of Management
Budget’'s (OMB) Press Office, and he worked for OMB Director, LEON
PANETTA. In July of 1995, TOIV followed PANETTA to the Chief of
Staff’s Office (COSO) where he was the Senior Adviser to the
Chief of staff. T0OIV’s Office was located in the 0ld Executive
Office Building (OEOB), but he spent a lot of his time in the
West Wing.

: TOIV advised that he worked during the government shut
down in November of 1995. TOIV recalls MONICA LEWINSKY working
at the COSO in the West Wing during this November shut down.
TOIV could not recall any specific conversations he had with
LEWINSKY. TOIV does not recall LEWINSKY acting inappropriately
or "clutchy" around President WILLIAM JEFFERSON CLINTON.

TOIV recalled that a few weeks after the shut down he
had a conversation with a colleague in which the colleague stated
someone was acting flirtatious and inappropriate, in the White
House, around the President. TOIV could not remember who told
him this.

TOIV advised that he knew LEWINSKY had been employed at
the Office of Legislative Affairs (OLA). TOIV knew nothing of
the circumstances of LEWINSKY leaving the White House and going
to work at the Pentagon.

TOIV stated that he has had conversations about
LEWINSKY with LEON PANETTA, JENNIFER PALMIERI, MARTHA FOLEY, and
JOHN ANGEL. These conversations revolved around how shocking the
allegations were.

Invesigaionon  3/11/98 « Washington, D.C. File# 29D-OIC-LR-35063

SA



3752

OIC-302a (Rev. 8-19-94,

29D-0IC-LR-35063

BARRY JAY TOIV 3/11/98 2
Continuation of OIC-302 of . On , Page

TOIV advised that someone at the White House Press
Office told him that LEWINSKY had applied for a job in the Press
Office. TOIV was told that the Office of the Independent Counsel
would look into that. TOIV could not recall who told him that.
TOIV advised LORI WHITKEN may have made the decision not to hlre
LEWINSKY. 7TOIV did not know if LEWINSKY filled out an
application form.

During the interview TOIV’s counsel, DAVID WILSON,
invoked the Executive Privilege for his client. WILSON stated
that certain conversations TOIV had with Senior Advisors to the
President, and with the President, were protected by the
Executive Privilege.
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LINDA R. TRIPP was contacted at her residence in
by prior arrangement with Deputy Independent

Counsel J. TT. TRIPP had initiated contact with the
Office of Independent Counsel (OIC) earlier in the evening by
telephoning BENNETT, at first refusing to provide her name. Also
present with BENNETT were Associate Independent Counsels SOL
WISENBERG and STEVE BINHAK. Beginning at approximately 11:45pm,
TRIPP provided the following information:

TRIPP has been subpoenaed by an attorney for PAULA
JONES, a woman pursuing a civil action against President BILL
CLINTON, apparently due to published statements attributed to
TRIPP concerning KATHY WILLEY. It has been reported in the media
that President CLINTON engaged in certain behavior toward WILLEY,
and the PAULA JONES attorneys are apparently seeking information
concerning the alleged incident.

TRIPP did not seek out Newsweek magazine to provide
information concerning KATHY WILLEY. Newsweek reporter MIKE
ISIKOFF contacted TRIPP. TRIPP attempted to warn the White House
of ISIKOFF's interest and placed a telephone call to BRUCE
LINDSEY's office. TRIPP also paged LINDSEY and sent an e-mail
message. Neither LINDSEY nor anyone else from the White House
responded to her.

Some later time after ISIKOFF initially approached
TRIPP, she told him she believed President CLINTON did not harass
WILLEY during the episode mentioned in the Newsweek article.
TRIPP felt WILLEY had been seeking a relationship with President
CLINTON for several months prior to the episode in question.
However, ISIKOFF apparently interviewed attorney BOB BENNETT (who
represents President CLINTON in the PAULA JONES lawsuit) and
represented to BENNETT that TRIPP confirmed unwanted attentions
were directed toward WILLEY by the President during that
encounter. As an apparent result, BENNETT made derogatory
comments about TRIPP to ISIKOFF which were published in the
Newsweek article. TRIPP feels BENNETT trashed TRIPP's name.

by SSA B Dadicaed 1/12/98
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According to TRIPP, BENNETT's published comments
convinced her she needed to_do something to protect herself from
future attacks. TRIPP advised she is intimidated by BENNETT and
fears him because of his no holds barred approach in attacking
persons whose testimony conflicts with that of his clients. 1In
addition to forming her opinion from public information, TRIPP
was once on Air Force One when BENNETT was also present, and she
got a very bad feeling about him. TRIPP believed that BENNETT
and the White House would try to destroy her based on what she
has seen them do to other people who got in their way. That
belief ultimately motivated TRIPP to begin tape recording
telephone conversations TRIPP had with MONICA LEWINSKY. TRIPP
felt the tapes would give her protection because they would
demonstrate TRIPP was not a liar. TRIPP expressed concern
LEWINSKY is being abused by BENNETT and President CLINTON in the
PAULA JONES lawsuit to protect CLINTON, and noted LEWINSKY is
young and the others involved are powerful persons.

The PAULA JONES group has also subpoenaed MONICA
LEWINSKY. TRIPP believes LEWINSKY has had a sexual relationship
with President CLINTON. LEWINSKY has spoken of the relationship
with TRIPP and others, and LEWINSKY has also utilized the e-mail
system at the Pentagon in a manner that has given additional
credence to LEWINSKY's claimed relationship with President
CLINTON. LEWINSKY said she sent notes to President CLINTON at
the White House via courier service.

TRIPP had never received any telephone calls from the
White House since “Whitewater” began until after LEWINSKY-advised
President CLINTON the PAULA JONES group had subpoenaed LEWINSKY
to testify in the matter. After that occurred, LINDSEY
telephoned TRIPP.

LEWINSKY was a White House employee until approximately
April 1996. LEWINSKY worked as an assistant for legislative
affairs while at the White House. TRIPP is acquainted with
LEWINSKY due to TRIPP's own past employment at the White House.
In approximately April 1996, LEWINSKY was moved from her job at
the White House to a job at the Pentagon, where her supervisor
was KEN BACON. LEWINSKY was recently offered a job at the United
Nations (UN) by U.S. Ambassador to the UN, (last name



3756

0IC-302a (Rev. 8-15-94)

29D-0IC-LR-35063

Continuation of Q1C-302 of LINDA R. TRIPP ' .on 1/12/98 , Page

RICHARDSON), but declined it. VERNON JORDAN subsequently
arranged for LEWINSKY to be considered for employment in a public
relations capacity by three different companies in New York, New
York. TRIPP understands that LEWINSKY is currently in New York
looking for housing and intends to accept employment at one of
the companies arranged by JORDAN.

LEWINSKY has said WALTER KAYE got LEWINSKY her job at
the White House. LEWINSKY told TRIPP that KAYE has had a twelve
year affair with LEWINSKY's aunt. LEWINSKY described KAYE as
being close to HILLARY CLINTON and he supposedly pays for all of
HILLARY CLINTON's parties. KAYE is the person who discovered a
loophole in an insurance policy that allowed President CLINTON to
receive attorney fee payments associated with the PAULA JONES
lawsuit. LEWINSKY's mother lives in New York part of the time.
According to LEWINSKY, her mother is a kept woman and stays on
Fifth Avenue in New York.

LEWINSKY has advised TRIPP that LEWINSKY met with
VERNON JORDAN twice in relation to the PAULA JONES case and has
spoken to him on the telephone. Her first meeting with JORDAN
related to JORDAN assisting LEWINSKY in finding a job.

JORDAN wants LEWINSKY to communicate with President
CLINTON through JORDAN rather than BETTY CURRIE, the President’s
secretary. After LEWINSKY received a subpoena from the PAULA
JONES attorneys, she met JORDAN for the second time. LEWINSKY
also spoke to CURRIE about the subpoena. JORDAN gave LEWINSKY a
ride in his limousine to the office of attorney FRANK CARTER,
whom JORDAN described to LEWINSKY as JORDAN's personal attorney
and friend. LEWINSKY told TRIPP that, while in the limousine,
LEWINSKY asked JORDAN a question to the effect, “What am I
supposed to do, tell the truth?” JORDAN allegedly replied, "No."
LEWINSKY then asked words to the effect, *“What should I do?", to
which JORDAN answered words to the effect, "What choice do you
have?"

TRIPP tape recorded a conversation she had with
LEWINSKY in which LEWINSKY stated that VERNON JORDAN encouraged
LEWINSKY to lie to the PAULA JONES attorneys when questioned
about LEWINSKY's relationship with President CLINTON. LEWINSKY
claims to be close to CURRIE, President CLINTON's personal
secretary and believes as long as everyone with knowledge of
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LEWINSKY's relationship with President CLINTON lies things will
be okay. '

LEWINSKY told TRIPP she will not comply with the
subpoena from the PAULA JONES attorneys for physical evidence.
LEWINSKY has mentioned receiving from President CLINTON: a dress
he purchased for her while at Martha's Vineyard; a hatpin; a
picture of LEWINSKY with President CLINTON in the Oval Office at
the White House, in which LEWINSKY is wearing a navy blue dress.
LEWINSKY claims one sexual encounter she had with President
CLINTON in the Oval Office resulted in the navy blue dress being
stained with his semen. TRIPP said LEWINSKY won't have the dress
dry cleaned to this day. :

LEWINSKY has asked TRIPP to meet with her tomorrow.
LEWINSKY prefers to meet TRIPP in person to discuss the PAULA
JONES matter and has voiced concerns that her telephones are
tapped. Her fear of tapped telephones is the result of the
degree of detail contained in the subpoena LEWINSKY received from
the PAULA JONES attorneys, specifically the mention of a hatpin
President CLINTON gave her. LEWINSKY believes the information
may have come from telephone taps but has said the information is
inadmissable for court purposes.

Beginning around Christmas/New Year 1997, LEWINSKY
stopped making as many telephone calls to TRIPP. When she did
call, she often used a pay telephone. TRIPP presumed LEWINSKY's
change in telephone usage was due to LEWINSKY's self-described
fear of using telephones. LEWINSKY recently told TRIPP that
LEWINSKY had to visit a hospital emergency room because of being

nervous that TRIPP will not lie wh answerin estions 4in the

PAULA JONES matter. o ) .

P LEWINSKY suggested TRIPP should
1

e about knowing LEWINSKY has claimed to have had a sexual
relationship with President CLINTON. Under one LEWINSKY
scenario, LEWINSKY suggested that LEWINSKY would claim to have
been hallucinating about her relationship with President CLINTON
1f TRIPP revealed it and then TRIPP might have to be concerned
about perjury charges against TRIPP.

LEWINSKY also voiced her belief that TRIPP was in
danger of losing her job if she testified truthfully against the
interest of President CLINTON. LEWINSKY told TRIPP that
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President CLINTON, in discussing LEWINSKY's testimony in the
PAULA JONES case, told LEWINSKY to deny, deny, deny. LEWINSKY
said if two people in the same room both deny something occurred
in the room, the presence of circumstantial evidence is not
enough to prove the event happened.

TRIPP has told LEWINSKY that TRIPP could arrange to be
out of town to avoid providing testimony to the PAULA JONES
attorneys. TRIPP fears retaliation from President CLINTON and
HILLARY CLINTON if TRIPP tells the truth. LEWINSKY said in a
recorded conversation that LEWINSKY believes President CLINTON is
in denial about the PAULA JONES case because he has always been
able to talk his way out of trouble. LEWINSKY told TRIPP she
told President CLINTON that LEWINSKY has not told TRIPP about
their relationship. LEWINSKY fears TRIPP's truthful testimony
because President CLINTON will know LEWINSKY betrayed his trust.

TRIPP has utilized attorney KIRBY BEHRE for previous
matters relating to Whitewater and her employment at -the White
House. BEHRE is aware TRIPP tape recorded -a number of telephone -
conversations TRIPP had with LEWINSKY. KIRBY BEHRE talks to
MITCH ETTINGER of BOB BENNETT's law firm. TRIPP did not give
BEHRE permission to disclose any of her discussions with BEHRE to
ETTINGER or anyone else.

Over the immediate past weekend, TRIPP had a telephone
conversation with BEHRE and discussed recording another
conversation with LEWINSKY. BEHRE advised TRIPP to not record
any further conversations without his direction, and that they
could meet today to discuss her desire to record another
conversation.

TRIPP met BEHRE today and brought the latest tape
recording of TRIPP and LEWINSKY. TRIPP and BEHRE listened to the
tape recording and BEHRE *had a fit" because TRIPP made the
recording without BEHRE's direction. TRIPP advised this
particular tape is the most damaging of those she made of
LEWINSKY because it contains the following dialogue
(paraphrased) :

TRIPP: I'm going to tell the truth...you're going to
lie.
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LEWINSKY: If I lie and he lies and you lie, no one
has to know. :

The “he” referred to by LEWINSKY is President CLINTON,
and the alleged lies refer to denials to be made to PAULA JONES
attorneys. LEWINSKY also meéntions VERNON JORDAN on the

recoxrding.

When TRIPP today spoke to BEHRE, he said he planned to
discuss the recordings with a senior partner. BEHRE telephoned
TRIPP at her residence this evening and told TRIPP she had placed
BEHRE in jeopardy by her actions. BEHRE advised TRIPP to not
tape record an upcoming meeting with LEWINSKY, and TRIPP told him
she would not. TRIPP originally asked BEHRE for assistance in
making a recording of the face to face meeting, and BEHRE said he
had a private investigator he used for such activity. However,
BEHRE said the private investigator is currently in Boston
because the investigator’'s brother died. TRIPP is skeptical of
BEHRE's story and has wondered if BEHRE is more concerned about
not making BOB BENNETT, President CLINTON, and his fellow
attorneys angry than he is about helping TRIPP protect herself.

TRIPP very recently consulted with a second attorney
because of her discomfort with BEHRE. TRIPP's second lawyer is
JIM MOODY, who was recommended to her by another person. MOODY
offered to be co-counsel with BEHRE since TRIPP was becoming
concerned about whether BEHRE is solely concerned with TRIPP's
welfare. TRIPP discussed wanting to discuss tape recording a
face to face meeting with LEWINSKY since LEWINSKY is now
reluctant to say much on the telephone, and MOODY advised he can
probably locate someone with previous experience in surveillance
methods to assist her if necessary.

‘ LEWINSKY has asked TRIPP to meet her tomorrow and talk
to TRIPP about changing her mind and agreeing to lIie in the PAULA
JONES case. TRIPP plans to meet LEWINSKY at the Ritz-Carlton
hotel, either in the piano bar area or the back dining room.

TRIPP advised her attorney, BEHRE, has approximately 20
tapes of conversations between TRIPP and LEWINSKY that were
recorded by LEWINSKY. TRIPP and the OIC attorneys discussed
TRIPP's concern over her own immunity from prosecution by
Maryland state authorities. TRIPP advised she did not realize
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recording her own telephone conversations with LEWINSKY was a
violation of state law at the time she did it, and that she was
just trying to protect herself from the eventuality that LEWINSKY
would lie and TRIPP would be attacked for telling the truth.
TRIPP expressed a reluctance to record any further conversations
with LEWINSKY at the direction of the 0IC, but was assured
recordings made at the direction of federal prosecutors were not
barred by state law. OIC attorneys explained the OIC could not
provide immunity from the state of Maryland should it choose to
pursue charges related to the taping, but advised TRIPP she would
be granted federal immunity by the OIC for the act of producing

the tapes to the OIC.
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LINDA TRIPP, being previously aware of the official identity of the
iterviewing Agent, met him and other Agents of the Federal Bureau of
.avestigation (FBI) in a room at the RITZ CARLTON HOTEL in Pentagon City,

Virginia, on January 13, 1998. TRIPP signed and initialed a handwritten form

prepared by Supervisory Spec1al Agent (SSA) _ FBI, evidencing
voluntary participation in the consensual monitoring of MONICA LEWINSKY.

SSA G, assisted by Special Agent (sSA) SENGNGNNENEEEE provided TRIPP

with a concealed recording device. In order to maintain the modesty of TRIPP
SA &l 2nd TRIPP accomplished final fitting of the device in the bathroom
the hotel room, out of sight of the male Agents. At approximately 2:29 p.m.,
the device was activated, and TRIPP left shortly thereafter to meet LEWINSKY
the RITZ CARLTON RESTAURANT.

TRIPP and SA Gl returned to the hotel room at approx1mately 6:30 p.m.
SA S» removed the recording device from TRIPP while they were in the
bathroom and immediately handed it to SSA i, who stood outside the bathro
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Date of transcription

LINDA TRIPP, being aware of the official identity of
the interviewing agent, contacted him and advised as follows:

She recalled additional conversation from her meeting
with MONICA LEWINSKY on January 13, 1998. LEWINSKY spoke about
meeting STEVE NEUWIRTH (Phonetic spelling) at a party on this
past New Year's Eve, at which time he kissed her. NEUWIRTH left
a message for LEWINSKY at a later date that he did not wish to

see her.

LEWINSKY is ostensibly the “stalker”, which is the
White House spin that LEWINSKY invited herself to the Oval

Office.

(telephonically)

investigation on

by

1/13/98 « Washington, DC Fie# 29D-0IC-35063

ss» SN ) Duedicad  1/13/98
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LINDA TRIPP, being aware of the official identity of
the interviewing agent, was interviewed after consensually
recording MONICA LEWINSKY at the Ritz Carlton Hotel restaurant.
The interview occurred in a hotel room at the Ritz Carlton with
other agents of the Federal Bureau of Investigation (FBI)
present. TRIPP advised as follows:

TRIPP was put in touch with the Office of Independent
Counsel (OIC) indirectly with the assistance of her literary
agent from New York, New York. To TRIPP's knowledge, reporter
MIKE ISIKOFF is not aware she met LEWINSKY today in cooperation
with the FBI. TRIPP's literary agent and attorney are aware of
her meeting and cooperation. -

During the meeting with LEWINSKY just concluded, TRIPP
understood LEWINSKY to say that LEWINSKY asked VERNON JORDAN
about LEWINSKY's exposure to perjury in the PAULA JONES case in
relation to a note. JORDAN's response, as related by LEWINSKY,
was to the effect, “it never happened, you never wrote it.”

LEWINSKY wants an answer from TRIPP in the morning as
to whether TRIPP will lie in TRIPP's affidavit in the PAULA JONES
case, and will telephone TRIPP to learn her decision. LEWINSKY
advised she intended to sign her own affidavit tomorrow.
LEWINSKY said TRIPP will be safe once LEWINSKY signs her
affidavit, because BILL CLINTON is going to lie.

LEWINSKY related that she cried when she spoke to
JORDAN about her affidavit and expressed concern about committing
perjury. JORDAN responded by telling LEWINSKY words to the
effect, “it never happened.” LEWINSKY questioned whether someone
could have evidence. She also said JORDAN told her words to the
effect, “you will not go to jail for perjury in a civil suit.”

LEWINSKY expressed concern she and TRIPP could be
killed for contradicting the President of the United States.

LEWINSKY said she was on an antidepressant and could
stop taking it if TRIPP would lie in her affidavit.

1/13/98 . Pentagon City, VA Fiey 29D-0IC-35063

Investigation on

by SSA ‘ Date dictated ~ 1/13/98
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LEWINSKY offered TRIPP an ownershlp share of a
condominium in Australia if TRIPP would lie in her affidavit.

LEWINSKY asked TRIPP whether the truth shouldn't be for»
good, not to hurt.

TRIPP asked LEWINSKY if JORDAN knew that TRIPP knew
about LEWINSKY and President CLINTON. LEWINSKY said she had
asked JORDAN words like, “What if someone else knows?” JORDAN
allegedly replied words to the effect, “It's that person’'s word
against yours.” :
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LINDA TRIPP, being previously aware of the official
identity of the interviewing agent, was contacted at
approximately 6:15am. She was advised the consensual recording
she made of her meeting with MONICA LEWINSKY the previous evening
ended prior to the end of theéir conversation. TRIPP advised as

follows:

During the last part of their conversation, LEWINSKY
quoted President BILL CLINTON in a sarcastic manner. LEWINSKY
quoted the President as saying words to the effect, “I'm obsessed
with your career”, or, “I'm obsessed with your job."™ TRIPP
interpreted the sarcastic tone LEWINSKY used when she repeated
those comments to indicate LEWINSKY knows the President is
insincere about his concern.

The interviewing agent questioned TRIPP as to whether
she or her friend were advising reporter MIKE ISIKOFF of the
investigative activity of the Office of Independent Counsel
(QIC). TRIPP advised she had been advised by her friend that:
the friend did not tell ISIKOFF about the 1/13/98 meeting between
TRIPP and LEWINSKY; ISIKOFF was already doing a story about the
relationship between LEWINSKY and President BILL CLINTON; ISIKOFF
was getting his information from other sources.

(telephonically)

Investigation on 1/14/98 at — File # 29D-0IC-35063

by _SSA Date dicued 1/14/98
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2/17/98

LINDA TRIPP, being aware of the official identity.of
the interviewing agent, advised as follows:

MONICA LEWINSKY telephoned TRIPP many times from pay
telephones beginning around 9:00am today. LEWINSKY said words to
the effect, “I'm going to sign it (affidavit in PAULA JONES case)
this afternoon and call you back from a pay phone.”

TRIPP's new attorney is JIM MOODY.

TRIPP has no book contract with LUCY GOLDBERG.

(telephonically)

Investigation on 1/14/98 « Washington, DC Fles 29D-0IC-35063

o _ SsA o N Date dicred  1/14/98
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LINDA R. TRIPP was interviewed at her residence

] After being apprised of the
official identity of the interviewing Agents and the nature of
the interview, TRIPP provided the following information:

KIRBY BEHRE asked TRIPP if she was sure that JIM MOODY,
TRIPP's new attorney, wasn't a criminal.

MONICA LEWINSKY's pager number is , )
TRIPP advised that when she leaves text messages on LEWI] KY's
pager she refers to herself as “MARY." LEWINSKY told TRIPP that
President WILLIAM JEFFERSON CLINTON told LEWINSKY to never say
she has not been alone with him because she may have been seen.

TRIPP advised that LEWINSKY is concerned about TRIPP's
well being, but only expresses it in veiled threats. TRIPP
advised that LEWINSKY called TRIPP at 3:30 p.m. this afternoon
and had TRIPP pulled out of a meeting. LEWINSKY said she needed
to see TRIPP before TRIPP talked to her new attorney. LEWINSKY
advised that LEWINSKY had written some pointers down for TRIPP to
use when TRIPP met with JIM MOODY, TRIPP's new attorney. TRIPP
provided the three page document LEWINSKY had given her to the
FBI. The three page document was placed into an envelope and
entered into evidence.

TRIPP stated that LEWINSKY surprised TRIPP today and
picked her up from work and drove her home. TRIPP said that
LEWINSKY advised that she was glad she and TRIPP could talk in an
environment that was not at all dangerous. LEWINSKY said_that
TRIPP was in danger, that TRIPP's career was in danger and that
TRIPP could not contradict the President of the United States.
LEWINSKY told TRIPP that TRIPP was not considered a team player.
TRIPP advised that LEWINSKY continued to urge TRIPP to see BOB
BENNETT. LEWINSKY said that TRIPP could tell BENNETT that TRIPP
does not recall the time frame the KATHRYN WILLEY incident took
place. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY has not signed
LEWINSKY's affidavit yet.

LEWINSKY said that CLINTON said he was going to lie
under oath and that he was going to deny everything. LEWINSKY
advised that CLINTON told LEWINSKY that he has had hundreds of

lnvesigatonon ~ 1/14/98 « GNP ., 29D-OIC-LR-35063

by Date dictated 1/15 /98 l
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girlfriends.

LEWINSKY advised that LEWINSKY had very close contact
with LEWINSKY's benefactors. TRIPP advised that LEWINSKY said
she would call BETTY CURRIE right away and TRIPP would receive
enormous chits for being a team player. LEWINSKY advised that
CLINTON would never be punished for lying but TRIPP would be for
going against the team.

LEWINSKY said that VERNON JORDAN encouraged LEWINSKY to
perjure herself. TRIPP advised that LEWINSKY got a job in New
York through JORDAN and starts on January 26, 1998. TRIPP
advised that LEWINSKY said she told CLINTON she wanted a salary
of $60,000 but only got one of $40,000. LEWINSKY said she would
have to serve a six month probationary period before her new job
became permanent. TRIPP stated that LEWINSKY voiced concern that
the PAULA JONES case would be over in six months and LEWINSKY
would have perjured herself.

TRIPP asked LEWINSKY about the possibility records
exist corroborating LEWINSKY's affair with CLINTON. TRIPP
advised LEWINSKY had an answer for everything. TRIPP advised
LEWINSKY said she did not talk on the phone, that if WAVES
records exist, LEWINSKY can say she went to see BETTY CURRIE.

TRIPP advised that she spent the night one evening at
LEWINSKY's Watergate apartment and CLINTON called at two in the
morning. TRIPP advised that LEWINSKY stated that she had been
candid with CURRIE.

LEWINSKY said TRIPP was an enemy of the CLINTON
Administration. TRIPP stated that LEWINSKY told TRIPP that TRIPP
could redeem herself if she went to BENNETT. -

TRIPP advised that during the Summer of 1997, she tried
to reach BRUCE LINDSEY at the White House regarding the MICHAEL
ISIKOFF story about KATHRYN WILLEY. LINDSEY did not return the
call. TRIPP advised that, on the day that Defense Secretary
WILLIAM COHEN returned from Madrid, LEWINSKY called the White
House at midnight and visited the President until two in the
morning, discussing the WILLEY matter.

TRIPP advised that sometime after that event, the first
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day TRIPP's name appeared in the “Dredge Report”, LEWINSKY urged
TRIPP to call LINDSEY. TRIPP advised that LEWINSKY was in
LEWINSKY's office and called LINDSEY at the White House and made
contact with him in thirty seconds.

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY was going to gain
weight on purpose so that she looked unattractive and appeared
unlikely to be a paramour of the President of the United States.

TRIPP advised that LEWINSKY got counseled today. TRIPP
advised that LEWINSKY said that it was okay to lie since CLINTON
did not murder anyone. TRIPP advised LEWINSKY thinks PAULA JONES
is disloyal. '

TRIPP believes that LEWINSKY's affidavit was signed,
sealed and delivered yesterday. TRIPP believes that VERNON
JORDAN's involvement is ongoing.

advised that LEWINSKY referred to w
TRIPP advised that

EWINSKY referred to President CLINTON as the “Big Creep.”

TRIPP advised that LEWINSKY's mother had a lot of fear
for LEWINSKY's safety. TRIPP advised that LEWINSKY has a
nineties' view on sex. TRIPP stated that LEWINSKY's moral code
allows her to behave the way she does. TRIPP advised that
LEWINSKY can not bear the thought that her mother can not be with
her. TRIPP advised that LEWINSKY said that CLINTON has distanced
himself from LEWINSKY since the WILLEY matter was in the news.

TRIPP advised that LEWINSKY would engage CLINTON in
conversations and CLINTON would open up to LEWINSKY. TRIPP
advised that LEWINSKY said that LEWINSKY reminded CLINTON of his
mother.

TRIPP advised that LEWINSKY does not want TRIPP to
expose the fact that LEWINSKY has betrayed CLINTON's trust by
discussing the affair with someone.

LEWINSKY said that she and CLINTON would have phone sex
a lot. LEWINSKY said that at one time, CLINTON thought an
embassy or the FBI had tapped the White House phone lines. TRIPP
stated that LEWINSKY advised that CLINTON was more concerned
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about their phone sex being revealed than anything else.

TRIPP advised that LEWINSKY said that CLINTON kept a
calendar and would mark days he had been “good”, meaning days he
did not have sex with anyone other than

- TRIPP also provided one sheet of paper with handwritten
notes about conversations she had with LEWINSKY. The note was
placed in an FD-340.



3775

OIC-302 (Rev. 8-19-94)

-1 -

——

OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

Date of transcription 1/15/98

LINDA R. TRIPP telephonically provided the following
information:

TRIPP advised that MONICA LEWINSKY told TRIPP that
LEWINSKY would speak to President WILLIAM JEFFERSON CLINTON to
ensure nothing bad happened to TRIPP if TRIPP lied when deposed.
TRIPP stated that LEWINSKY told TRIPP that it would be too
difficult and expensive for TRIPP to change attorneys. TRIPP
advised that LEWINSKY questioned TRIPP about TRIPP's fee
arrangements with her attorney.

TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP that the thing
to do before lying under oath is to lie to your attorney. TRIPP
stated that LEWINSKY said KIRBY BEHRE is not a team player.

TRIPP stated that she asked LEWINSKY about the evidence
that may exist corroborating LEWINSKY's relationship with
CLINTON. LEWINSKY replied that LEWINSKY would deny it was her in
any photographs or on any tapes.

(telephonically)

1/14/98 a Washington, DC Fiiey <29D-OIC-LR-35063

Investigation on

- __s» R Dac dicwed _1/15/98
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LINDA R. TRIPP telephonically advised that MONICA
LEWINSKY called at around 10:26 p.m.. LEWINSKY advised TRIPP
that TRIPP should see BOB BENNETT, President CLINTON's attorney.

(telephonically)

Tnvestigation on 1/15/98 a Washington, DC Fie# 29D-OIC-LR-35063

Date dictated 1/15/98
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LINDA R. TRIPP telephonically provided the following
information:

TRIPP advised she had a forty-five minute telephone
conversation with MONICA LEWINSKY today. LEWINSKY told TRIPP
that the courier service LEWINSKY used to send packages to the
White House was subpoenaed in the PAULA JONES matter. LEWINSKY
believes that the courier issue is not a problem for President
WILLIAM JEFFERSON CLINTON because LEWINSKY sent all the packages
to CLINTON's secretary.

TRIPP advised LEWINSKY does not seem to trust TRIPP too
much right now. TRIPP advised that LEWINSKY was continuing to
‘encourage TRIPP to go to BOB BENNETT and be a *“team" player.
LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY was going to New York today.

TRIPP advised that LEWINSKY was aware that she was less
than discreet about her relationship with CLINTON at work and
even spoke about it there in a loud tone. .

TRIPP advised that LEWINSKY and CLINTON communicated
via written letters and TRIPP would edit some of them for
LEWINSKY.

(telephonically)

1/15/98 « Washington, DC Files 29D-OIC-LR-35063

Investigation on

by S_ Date dicuted ~ 1/15/98
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LINDA R. TRIPP telephonically provided the following
information:

MONICA LEWINSKY's attorney is FRANK CARTER in
Washington, DC.. TRIPP received a frantic phone message from

LUCY GOLDBERG today indicating the “shit was going to hit the
fan” and TRIPP needed to talk to MIKE ISIKOFF today.

(telephonically)

1/15/98 « Washington, DC Fies 29D-OIC-LR-35063

Investigation on

» o s 1135/
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LINDA R. TRIPP telephonically provided the following
information:

There is a big push on by MONICA LEWINSKY for TRIPP to
meet BOB BENNETT. LEWINSKY advised TRIPP she understands why
TRIPP is afraid to lie. TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP
not to do anything to hurt President WILLIAM CLINTON as it would
not help LEWINSKY. TRIPP said that LEWINSKY believes that TRIPP
will lie to TRIPP's new attorney.

TRIPP advised that LEWINSKY is currently in a positive
state of mind and is relaxed and “pumped.”

‘ TRIPP stated that LEWINSKY said that TRIPP would have a
VERNON JORDAN connection if TRIPP went to BENNETT. TRIPP advised
that LEWINSKY said that TRIPP would be expected to lie because
TRIPP is a political type. TRIPP stated that LEWINSKY told her
that CLINTON received the information that TRIPP knew about
LEWINSKY's relationship with CLINTON. TRIPP advised that
LEWINSKY told her that LEWINSKY told JORDAN that no one else knew

. about the relationship.

TRIPP stated that LEWINSKY advised that all of
LEWINSKY's problems will go away if TRIPP lies under cath. TRIPP
advised that LEWINSKY stated that LEWINSKY has had recent
conversations with BETTY CURRIE.

TRIPP stated that LEWINSKY said that TRIPP was
"sketchy” with the “team.”

(telephonically)

1/16/98 « Washington, DC File# 29D-OIC-LR-35063

Investigagon on

by _ Date dictated 1/19/98
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LINDA TRIPP, aware of the official identity of the
interviewing agent, advised MONICA LEWINSKY contacted her and
asked to meet in the Pentagon Mall food court area at 11:30am.
TRIPP was advised to contact LEWINSKY and change the meeting time

to 12:30pm.

(telephonically)

1/16/98 « Pentagon City, VA File#g 29D-0IC-35063

restigation on

by ssa GG Datedicued  1/16/98
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INDA R. TRIPP, ‘previously apprised of the official
the interviewing Agent, was interviewed in her home
I Also present for the
interview were Deputy Independent Counsel (DIC) ROBERT J. BITTMAN
and TRIPP's attorney, JIM MOODY. The interview began at
approximately 4:16 p.m.. TRIPP provided the following
information:

TRIPP first met MONICA LEWINSKY in April of 1996 while
both worked at the Pentagon. TRIPP advised that LEWINSKY worked
in the White House from August of 1995 until April of 1996. The
first four months, LEWINSKY was a volunteer. The last four
months she worked as a paid employee in the Legislative Affairs
Department. TRIPP believes that LEWINKSY confided in her because
LEWINKSY needed a mother-figure in Washington and because both
were political appointees at the White House at one time. TRIPP
believes that LEWINSKY continued to confide in TRIPP because
TRIPP was usually home in the evenings and on weekends, and would
talk on the phone with LEWINSKY. In October of 1996, LEWINSKY
first told TRIPP that LEWINSKY had had an affair with President
WILLIAM JEFFERSON CLINTON.

TRIPP advised that LEWINKSY said the affair began on
November 15, 1995. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY and CLINTON
began flirting with each other im August of 1995. During the
Government furlough in 1995, LEWINSKY was assigned tc LEON
PANETTA's office. LEWINSKY told TRIPP that JENNIFER PALMEIRE
(phonetic), an assistant in PANETTA's office, said that the
President was never in the Chief of Staff's office that much
until LEWINSKY started working there. LEWINKSY advised TRIPP
that the meetings between CLINTON and LEWINSKY were regular and
that the sexual interludes always occurred in the Presidential
study. LEWINSKY told TRIPP that CLINTON told LEWINSKY to work
weekends so they could interact. LEWINSKY told TRIPP that
physical contact with CLINTON ceased once the KATHRYN ‘WILLEY
story broke in July of 1997, but CLINTON and LEWINSKY maintained
an intimate relationship over the phone until October of 1997.
According to TRIPP, LEWINSKY advised TRIPP that CLINTON would
call LEWINSKY in the office and the LED readout on LEWINKSY's
phone would say POTUS. This upset LEWINSKY, TRIPP advised, so

Investigation on 1/18/98 a(— Fie# 29D-LR-35063

w _sh Da dicueg  1/19/98
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according to LEWINSKY, LEWINSKY told CLINTON and he managed to
change the phone system so that POTUS would no longer show up on

the LED readout.

TRIPP advised that ASHLEY RAINES knows about LEWINSKY's
relationship with CLINTON and does not approve of it. RAINES'
mother is the manager of the Excelsior Hotel in Little Rock,
Arkansas. TRIPP advised that RAINES is the Chief of Staff of the
Office of Administration and is LEWINSKY's only friend in
Washington, DC. TRIPP believes that RAINES knows TRIPP is aware
of LEWINSKY's relationship with CLINTON.

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY had had an affair
with a married man in Portland, Oregon, PAUL (Last Name Unknown)
(LNU) who also knows about LEWINSKY's relationship with CLINTON.

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY's Aunt DEBBIE (LNU)
is also aware of the relationship between LEWINSKY and CLINTON.
TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY interviewed
with WALTER KAYE for the job at the Pentagon. LEWINSKY told -
TRIPP that LEWINSKY's Aunt DEBBIE LNU had had an affair with KAYE
at one time. TRIPP advised that LEWINKSY's Aunt writes for the

magazine Capital Stvle.

TRIPP advised that LEWINSKY's position at the Pentagon
was usually filled by an older, more experienced person than
LEWINSKY. LEWINSKY told TRIPP that PATSY THOMASSON was
instrumental in getting LEWINSKY the job at the Pentagon. TRIPP
advised that, at the Pentagon, LEWINSKY worked for CLIFF
BERNATH, a Lieutenant Colonel in the United States Army. TRIPP
advised that BERNATH works directly for KEN BACON. -

TRIPP advised that LEWINSKY brought three micro-
cassette tapes from LEWINSKY's answering machine to play at work.
When TRIPP heard them, she had no doubt that CLINTON's. voice is
on the tapes. LEWINSKY told TRIPP-that the tapes were from
LEWINSKY's answering machine at home.

TRIPP advised that the relationship between CLINTON and
LEWINSKY could best be described as stormy. There were times
when CLINTON would not return LEWINSKY's calls, and there were
times LEWINSKY would not return CLINTON's calls. TRIPP
documented the relationship between LEWINSKY and CLINTON as told
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to TRIPP by LEWINSKY. LEWINSKY told TRIPP that CLINTON gave
LEWINSKY many gifts including a WALT WHITMAN book; gifts from the
"Black Dog" in Martha's Vineyard, including t-shirts and coffee
mugs; a hat.pin; and a small broach with thistle, clover and
heather. According to TRIPP, LEWINSKY has savéd a blue dress she
wore during one of LEWINSKY's encounters with CLINTON that
allegedly was stained with CLINTON's semen. TRIPP advised that
LEWINSKY showed TRIPP this dress in November of 1997. TRIPP
advised that LEWINSKY told TRIPP that LEWINKSY had showed TRIPP
everything that CLINTON has given LEWINSKY.

LEWINSKY told TRIPP that BETTY CURRIE was the
facilitator for CLINTON's dalliances, while STEVE GOODEN and
NANCY HERNREICH are CLINTON's protectors. TRIPP advised that
CURRIE is a retired civil servant who went to Little Rock,
Arkansas in 1992 to work on the Clinton Campaign. CURRIE is now
the Assistant to the President for Appointments and Scheduling.
TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY would send
everything she intended for CLINTON through CURRIE. TRIPP also
advised that LEWINSKY told TRIPP that CLINTON would have CURRIE .
call LEWINSKY to arrange for meetings. TRIPP said that LEWINSKY
advised TRIPP that CURRIE met LEWINSKY once at the Hay-Adams
Hotel when LEWINSKY was upset about CLINTON not making himself
available to her, LEWINSKY. TRIPP said that LEWINSKY told TRIPP
that, to arrange meetings, CURRIE would page LEWINSKY or call
LEWINSKY at home. TRIPP advised that LEWINSKY told TRIPP that
LEWINSKY would also page CURRIE or phone CURRIE at home.

TRIPP advised that LEWINSKY was trying to get a job
back in the White House. TRIPP told LEWINKSY that TRIPP would
" keep LEWINSKY posted of any openings TRIPP was aware of at the
White House. LEWINSKY told TRIPP that during 1996, CLINTON told
LEWINSKY that CLINTON would get LEWINSKY a job at the White House
after the 1996 elections. TRIPP advised that according to
LEWINSKY, BOB NASH was first charged with finding LEWINSKY a job,
then MARSHA SCOTT, then JOHN PODESTA, and finally CURRIE.
According to TRIPP, LEWINSKY advised TRIPP that LEWINSKY finally
lost hope of getting a job at the White House so she started
asking CURRIE for another Government job.

LEWINSKY told TRIPP that in November of 1997, JOHN
PODESTA arranged for BILL RICHARDSON, The United States’
Ambassador to the United Nations, to interview LEWINSKY in
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LEWINSKY's Watergate Apartment. LEWINSKY told TRIPP that
LEWINKSY's mother told LEWINSKY not to take the job at the United
Nations because MONICA LEWINSKY was Jewish.

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY told CLINTON that
LEWINSKY wanted a job outside of government and that LEWINSKY
needed the job by December 31, 1997. LEWINSKY told TRIPP that
VERNON JORDAN then became involved in the search for a job for
LEWINSKY. LEWINSKY told TRIPP that during LEWINSKY's first
meeting with JORDAN, JORDAN acknowledged that LEWINKSY was one of
CLINTON's girlfriends. LEWINSKY told TRIPP that JORDAN told
LEWINSKY that JORDAN would be a buffer so that when LEWINSKY
needed to vent, LEWINSKY should come to JORDAN. LEWINSKY told
TRIPP that LEWINSKY went to JORDAN's office at AIKEN GUMP to
complain about not seeing CLINTON. LEWINSKY advised TRIPP that
LEWINSKY also had lunch in JORDAN's office.

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY gave JORDAN and
CLINTON a list of public relations firms in New York City where
she wanted to interview. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY told .
JORDAN and CLINTON that LEWINSKY wanted a salary in the $60,000
range. LEWINSKY told TRIPP that JORDAN arranged interviews for
LEWINSKY at BERSTER & MARSTELLER, AMERICAN EXPRESS, and McANDREWS
& FORBES. TRIPP said that LEWINSKY did not mention the names of
the interviewers at these interviews. TRIPP said that LEWINSKY
expressed annoyance to TRIPP because LEWINSKY had to take a
written test at one of the interviews.

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY felt like she was
getting "screwed" because the "graduates" were surrounding
CLINTON, but LEWINSKY had to take tests and go on interviews to
get a job. According to TRIPP, the term "graduate" was used to
describe women who had affairs with CLINTON.

LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY received a subpoena
from the PAULA JONES people on December 19, 1997. LEWINSKY
advised TRIPP that LEWINSKY called CURRIE to tell CURRIE about
the subpoena. LEWINSKY told TRIPP that CURRIE told JORDAN and
JORDAN met with LEWINSKY in JORDAN's office. LEWINSKY told TRIPP
that JORDAN drove LEWINSKY to an attorney's office in JORDAN's
chauffeur-driven limousine. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY
asked JORDAN on the way to the attorney's office, what if there
were tapes or photographs of LEWINSKY's meetings with the
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President, or written correspondence between LEWINSKY and the
President. LEWINSKY told TRIPP that JORDAN told LEWINSKY that as
long as LEWINSKY continues to deny the existence of the
relationship, and to deny it is LEWINSKY in the photographs, it
can never be proven. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY asked
JORDAN what choices she had and LEWINSKY told TRIPP that JORDAN
replied that LEWINSKY had no choices and confirmed LEWINSKY had
to lie. LEWINSKY told TRIPP that JORDAN then introduced LEWINSKY
to FRANK CARTER and JORDAN said that CARTER was JORDAN's personal
attorney. LEWINSKY told TRIPP that after the ride in JORDAN's
limousine, JORDAN did not have much to do with LEWINSKY.

: TRIPP advised that she used to edit LEWINSKY's
correspondence to CLINTON to check for grammatical mistakes.
TRIPP advised that the three pages of suggested testimony
LEWINSKY gave TRIPP on January 15, 1998 could be from LEWINSKY's
home computer. TRIPP advised that the writing appeared to be a
combination of LEWINSKY's writing and others. TRIPP advised that
LEWINSKY would never use words like "plausible" or phrases like
"in lieu of a deposition". On the other hand, some of the
wording appears to be LEWINSKY's. TRIPP believes LEWINSKY had
help producing the three pages. LEWINSKY said she had to give
TRIPP something before TRIPP saw her attorney, who at the time
was KIRBY BEHRE.

TRIPP advised that LEWINSKY may have a cellular
telephone and that the pager was relatively new for LEWINSKY.

TRIPP advised that in November of 1997, TRIPP went to a
play at the Arena Stage with some friends. As the play got out
relatively late in the evening, LEWINSKY invited TRIPP to stay in
LEWINSKY's guest bedroom in her apartment at the Watergate. TRIPP
advised that while TRIPP was there, sometime around two in the
morning, LEWINSKY received a call from CLINTON. TRIPP said that
LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY had a courier dellver something
to CLINTON earlier that day.

LEWINSKY told TRIPP that CLINTON told LEWINSKY to deny
the relationship, that CLINTON and LEWINSKY were the only people
in the room and as long as they "deny, deny, deny" the trysts
ever occurred, there would never be any proof of them. LEWINSKY
told TRIPP that CLINTON told LEWINSKY, that if the phones were
tapped, CLINTON would say that LEWINSKY was working on a project
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for youth.

TRIPP advised that q told TRIPP that D
had an affair with CLINTON.. TRIPP advised that told TRIPP

that (Ml worked as a hostess on "Air Elvis" during the 1992
Presidential Campaign and had told CLINTON that she,
wanted a high profile, low responsibility job in the government.

TRIPP provided clarification on some names heard on the
tapes made by TRIPP in conversations with LEWINSKY. TRIPP
advised that NTNDNEDINENP orked for GEORGE STEPHANOPOLOUS
when STEPHANOPOLOUS was the Press Secretary for the President.
BECKELL now works for RALPH LAUREN in a public affairs.capacity,

making approximately thntmhhtomsiveesnhitiilissresesssssssmnnnig
: s - s |

TRIPP advised that a steward in the White House whose
first or last name is NELL, is a Filipino man in his forties who
takes LEWINSKY on dates. TRIPP advised that NELL is aware of
LEWINSKY's relationship with CLINTON.

TRIPP advised that LEWINSKY's mother, MARCIA LEWIS is
aware of LEWINSKY's relationship with CLINTON. TRIPP also
advised that LEWIS had a twelve year relationship with opera
singer PLACIDO DOMINGO, and has recently written about the affair
in a book titled "The Private Lives of the Three Tenors."
LEWINSKY told TRIPP that CLINTON was concerned that LEWINSKY
would follow suit and write a tell-all book about CLINTONs
relationship with LEWINSKY.

TRIPP advised that 4IRS is 2 elwapmhhes® year
old widow who lives in New York and whose telephone number is
I is an active supporter of the Democratic
Party and is friends with HILLARY RODHAM CLINTON. TRIPP and

became acquainted socially several years ago and have
maintained irregular contact since:” Until the KATHRYN WILLEY
story broke in the summer of 1997, TRIPP had not heard from ASNES
for qu:Lte some time. TRIPP spent New Year's Eve 1997 at S
home in CeseEnESwsesmEE®. On Friday night, January 16,
1998 at approximately 6:29 p.m., TRIPP answered her phone and
immediately @l asked if TRIPP was okay. TRIPP thought it
unusual for S to ask that question first, as if JSEEE knew
something was wrong with TRIPP.
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TRIPP advised that when TRIPP testified before the
White House Travel Office Grand Jury in 1996, TRIPP felt the
attorneys asking the questions did not .agk the proper quest:lon
for her to advise what she kiéw about a Gertain docuge
pertaining to the Travel Office affair. TRIPP advised that. while
she was warking near DEB GORHAM's desk, TRIPP had to answer the
phone at GORHAM's desk whenever GORHAM was not there. TRIPP
recalls one such instance when she went to answer GORHAM's phone
and saw a document pertaining to the White House Travel Office.
TRIPP advised the memo had VINCE FOSTER's and BILL KENNEDY's name

typed on it and, at the top, ikiniehitnial RGN TP .
e )

TRIPP advised she paid attention to the Travel Office
matter because like TRIPP, the Travel Office employees were
political appointees who were held over from the previous

Administration. TRIPP advised all such "carry-overs" feared
losing their jobs once the Clinton Administration was in office.

JIM MOODY advised that Investigators and Attorneys at
the Office of the Independent Counsel were free to contact TRIPP
directly to ask any follow-up questions. The interview ceased at
approximately 7:20 p.m..
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LINDA R. TRIPP appeared at the Office of the
Independent Counsel, 1001 Pennsylvania Avenue, Northwest, Suite
490 North with her attorney, JIM MOODY for the purpose of
reviewing a transcript in the possession of the OIC. Also present
was Deputy Independent Counsel (DIC) ROBERT BITTMAN. TRIPP
provided the following information:

KEN BACON at the Pentagon is aware of the “Drudge
Report.” DOUG HART, TRIPP's first line supervisor at the Pentagon
approached TRIPP and advised as& follows:

“I support you. I have been through controversy
before, I worked for GARY HART".

The "black woman®” referred to in the tape is BETTY
CURRIE. TRIPP advised that one time BILL CLINTON went to
Annapolis, Maryland and spent a lot of time at a bookstore.
LEWINSKY called the proprietor and found out what books CLINTON
had looked at while at the store. LEWINSKY traveled to Annapolis
and went to the store and bought a book from the 1800‘s and gave
it to CLINTON. LEWINSKY told TRIPP that CLINTON did not seem to
appreciate the effort LEWINKSY made to get the book.

LEWINSKY has also given CLINTON a paper weight, a
coffee mug with “Santa Monica” on it, some ties, a sterling
silver cigar case, a Banana Republic shirt.

TRIPP advised that CLINTON collects frogs. TRIPP
advised CLINTON kept all the gifts LEWINSKY had given him in a
paper sack beneath the desk in the Oval office. -

TRIPP advised that on September 30, 1997, LEWINSKY gave
CLINTON a note about LUCY MERCER. At 2 a.m. on October 1, 1997,
CLINTON called LEWINSKY at home.

TRIPP advised that the usher NELL (Last Name Unknown)
(LNU) called LEWINSKY from Martha's Vineyard.

1/20/98 « Washington, DC Fle# 29D-OIC-LR-35063

Investigation on

by SA — Date dicued  1/21/98
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TriEE, Linda, , 5

From: Lewinsky, Monica, "l

To: Tripp, Linda, , G

Subject: RE: secret message

Date: Thursday, February 13, 1997 1:23PM

O.K. hereg is my fax in London mnd phone, just in case, | don't know what, here is the phone
number CERIENERNNRAIEARRS) | will also be checking my messages in the hopes that the creep will call and
say"Thank you for my love note. | love you. Will you run away with me?" What do ya think the likelihood of that
happening is? Also, please don't forget about the newspapers. | will bring you the $ later.

thanx...xoxoxo...msl

From: Tripp, Linda, , GilNRES

To: Lewinsky, Monica, ,
Subject: RE: secret message
Date: Thursday, February 13, 1997 1:03PM

From: Lewinsky, Monica, , [

To: Tripp, Linda, , OSD/PA

Subject: RE: secret message

Date: Thursday, February 13, 1997 11:05AM
Priority: High

From: Tripp, Linda, “

To: Lewinsky, Monica, , GuiNm

Subject: RE: secret message

Date: Thursday, February 13, 1997 11:03AM

OK OK OK. 12 at bridge.

From: Lewinsky, Monica, , il
To: Tripp, Linda, , Qi 845-DC-00000049

Subject: RE: secret message
Date: Thursday, February 13, 1997 10:18AM
Priority: High

FLL PROBABLY GO GET LUNCH AT 12;00 BECAUSE I'M HUNGRY ALREADY!!! | DON'T THINK I'LL BE MORE

From: Tripp, Linda, , ﬂ
To: Lewinsky, Monica, , RS

Subject: RE: secret message
Date: Thursday, February 13, 1997 9:45AM

| was so tired last night by the time | rolled into my driveway at about 8:30 (had to get up at 3 a.m. to be here at the
Pentagon by 5:45 yesterday) that | didn't call you, even though that had been my intent. | know you will have a

Page 1
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tabulous time in London, | am seriously jealous. You will come home to an opportunity to get together with the
creep, | am positive. Hope to see you sometime today, although not sure when at this point! LRT

From: Lewinsky, Monica, , Gl
To: Tripp, Linda, , GAINEES

Subject: secret message
Date: Wednesday, February 12, 1997 2:50PM

| miss youl...msl

245-DC-00000050

Page 2



3847

Tripp, Linda, , il
From: Lewinsky, Monica, , GNP

To: Tripp, Linda, , (D

Subject: I'm back!

Date: Wednesday, February 19, 1997 8:09AM
Priority: High

-

LRT--- Hi, | missed you!l!! | hope you enjoyed your few days of sanity with me gone because I'm back and NOT in
good spirits.

1. 1 have a small present for you. Everything was SOO0OO0O expensive so I'm sorry it's small.

2. Nice that the Big Creep didn't even try to call me on V-day and he didn't know for sure that | was going to
London.

3. He could have called last night and didn't. He was out of town.

4. Finally, the Babba went away and it was the same night he was gone. ‘me!!!!
HHHEEELLPPP!I!

Maybe we can have lunch or meet sometime today cuz | want to give you your present.

Bye...ms!

845-DC-00000051
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Tripp, Linda, !

From: Lewinsky, Monica, , Gy

To: Tripp, Linda, , (i

Subject: where are you?

Date: Monday, March 03, 1997 12:21PM
Priority: High

-

Hello, where are you? | am sorry i was such a pain before but this is all very stressful for me. write back. i don't
know what's goin on. msl

845-DC-00000052
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Tripp, Linda, , P

From: Lewinsky, Monica, , €5
To: Tripp, Linda, ,

Subject: let's talk

Date: Monday, March 03, 1997 3:00PM
Priority: High

| would much rather communicate with you in person. It is 3:00, can you meet me for coffee at 3:307

845-DC-00000053
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Tripp, Linda, , ‘

From: Lewinsky, Monica, ,«oGiany

To: Tripp, Linda,

Subject: coffee break

Date: Tuesday, March 04, 1997 12:54PM
Priority: High

hi. it's me your loyal freak. i forgot to tell you something mildly amusing...mildly. maybe we can escape for coffee
later? does your sched permit? (i'll tell you the funny then) msl
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Tripp, Linda, , g

From: Lewinsky, Monica, , @iyl

To: Tripp, Linda, ,

Subject: RE: coffee break

Date: Tuesday, March 04, 1997 1:21PM

believe me it is not that funny. just not a good idea to e-mail it. hope to c u 18r.msl

From: Tripp, Linda, ,

To: Lewinsky, Monica, ,

Subject: RE: coffee break

Date: Tuesday, March 04, 1997 1:18PM

Unfair to make me wait. However, | may be able to get out of here around 3 or so, | really need a break. I'll et
you know.

From: Lewinsky, Monica, , <A
To: Tripp, Linda, , OSD/PA

Subject: coffee break
Date: Tuesday, March 04, 1997 12:54PM
Priority: High

hi. it's me your loyal freak. iforgot to tell you something mildly amusing...mildly. maybe we can escape for coffee
later? does your sched permit? (i'll tell you the funny then) msl
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TriEE, Linda, ,g

From: Lewinsky, Monica, , OSD/PA

To: Tripp, Linda, , OSD/PA

Subject: hi, ya

Date: Wednesday, March 05, 1997 10:05AM
Priority: High

Oh, well. il should (if Betty

is nice) get my tie today. | sure hope he like s it. make me feel better and tell me it's really pretty, 0.k.? msl
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TriEE, Linda, , !

From: Lewinsky, Monica, , GGl

To: " Tripp, Linda, , g™

Subject: RE: hi, ya

Date: Wednesday, March 05, 1997 11:47AM

Remind me to come to you when i feel good more often (ha-ha-ha)! In fact, maybe if i come bug you later you'll
make me feel better about looking so GROSS today. The highlight of my appearance today being the wigimwi¢ i
have on my cheek. Hmmm...attractive! I'm bored. Would you like to go for coffee later? | know you're busy these
days so | won't be offended if you can't. buh-bye msli

From: Tripp, Linda, , @i

To: Lewinsky, Monica, ,

Subject: RE: hi, ya

Date: Wednesday, March 05, 1997 11:34AM

Are you asking me if the tie if really pretty? It is positively gorgeous. 1 am knot (hal) particularly into ties, but from
my exposure to you, | am developing an interest. Yours was stupendous, no kidding, clean, crisp, texture, color,
pattem, bright, without being at all over the top.....a totatl hit.

From: Lewinsky, Monica, , SR

To: Tripp, Linda, , Ul

Subject: hi, ya

Date: Wednesday, March 05, 1997 10:05AM
Priority: High

n. Oh, well. {misimgp should (if Betty

is nice) get my tie today. l sure hope he like s it. make me feel better and tell me it's really pretty, 0.k.? msl
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Tripp, Linda, , GOUN

From: Lewinsky, Monica, , Gl

To: Tripp, Linda, , QD

Subject: howdy

Date: Thursday, March 06, 1997 9:24AM
Priority: High

Hi, there. o.k. stupid point to make but i figured out that the he Betty did call on V-Day because her boss'was in
NY on Tuesday, the other day | was out of town. Uniess of course, she called Thursday evening here. But stil,
it's sweet. | guess | would have seen him on V-Day. Oh, | also wanted to tell you about thetie thing.... he didn:t
wear the tie | sent him for his B-day for, i think, three weeks. so we'll see. what's your day like? msl
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Tripp, Linda, , !

From: Lewinsky, Monica, ; (N

To: Tripp, Linda, R

Subject: momin'

Date: Tuesday, March 11, 1997 8:10AM
Priority: High

O.K. So | got your letters that came in to Mr. B at 5:15 pm signed last night! I'd say you owe me, but it's more like
I'm paying you back! 1'd love to have lunch if you can today. Lot's to kibbitz about. (well, nothing too interesting).
i'm so annoyed that i don't know if (SN is comin' home or not tonight. Oh, well, maybe it' better if i don't
know. WRITE BACK. msl

Page 1
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Tripp, Linda, , OWM

From: Lewinsky, Monw
To: Tripp, Linda, ,

Subject: letter
Date: Monday, June 23, 1997 1:17PM
Priority: High

<<File Attachment: doc2.doc>>
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Clifford H. Bernath .
Principal Deputy Assistant Secretary of Defense

(Public Affairs)

Mr. Clifford H. Bernath has been serving
as Principal Deputy Assistant Secretary
of Defense for Public Affairs since
March 1993.

He served in the United States Army for
21 years in a variety of stateside and
overseas assignments including a tour as
an Infantry officer in Vietnam, command
of an Infantry and a Basic Training
company, Executive Editor of “Soldiers”
magazine, and in the Office of the
Assistant Secretary Defense for Public
Affairs.

He has written a book and published
more than 70 articles on military-related
topics and issues.

In addition to his responsibility for the
day-to-day operation and management of
the Office of the Assistant Secretary of

Defense for Public Affairs, Mr. Bernath .

is the senior Public Affairs planner for
media coverage of military exercises and
combat operations and oversees the
operation and deployment of the DoD
National Media Pool. He is responsible
for establishing public affairs policy and
doctrine for the Department of Defense.

He is also responsible for a major
Partnership for Peace initiative to help
those nations improve relationships and

communications between their media and
their Defense organizations.

Mr. Bemath oversees the operation and
development of “DefenseLINK,” the
Department of Defense home page for
release of imagery and information about
the Department via the internet.

Mr. Bernath holds a Bachelor of Arts
degree in English from the University of
Missouri, and a Master of Science degree
in Journalism and Mass Communications
from Kansas State University. He is a
graduate of the Defense Information
School, the Armed Forces Staff College
and the Federal Executive Institute.

Mr. Bernath is from St. Louis, Missouri.

He lives in Virginia, with his wife, Beth.
They have two sons, Dan and Tom.

845-DC-00000061
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Tripp, Linda, , e

From: Lewinsky, Monica, , Gl

To: Tripp, Linda,

Subject: bye

Date: Wednesday, December 24, 1997 1:38PM
LRT-

I will miss working with you tremendously! Who will edit my letters? Who will tell me my grammar stinks??? Who
will escape for coffee breaks with me?

We'll only be a phone call away! 1 think the world of you and know everything will work out great!!! | can't wait to
see how skinny you get! You go giri!!!

All my love,

MSL

845-DC-00000062
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ASSISTANT TO THE SECRETARY OF DEFENSE g&g %B €
1400 DEFENSE PENTAGON ~-U—

WASHINGTON. D.C. 20301-1400 P ‘)JOMQ}—, '
1> ,///’

PUBLIC AFFAIRS

Honorable Strom Thurmond

Chairman, Committee on Armed Services

United States Senate 845-DC
washington, DC 20510-6050 -00000063

Dear Senator Thurmond:

This is in response to your letter posing a series of
questions concerning the Office of the Assistant to the Secretary
of Defense for Public Affairs. Your questions and my responses
are set forth below.

Question 1. From your service as an Assistant to the Secretary of
Defense for Public Affairs, what do you consider to be the most
serious problems in the management and operation of the public
affairs activities of the Department of Defense? What management
activities and timetables would you establish to address these
problems?

Answer 1. The office has two primary missions: to provide timely
and accurate information about the activities of the Department of
Defense to the media and to the American public and to help keep
the men and women in the U.S. military informed. I have not
identified any serious management problems that affect our ability
to accomplish these missions. Still, there are always management
challenges. : ’

’

One of my concerns is how to get more and better quality
photography and video imagery from military operations and
" exercises. The Department deploys combat photographers to
document these activities, but we need to do a better job of
training these photographers, defining their missions, clearing
imagery for release, and centralizing the storage and distribution
of that imagery. My staff met in January with senior military
public affairs officers to discuss these problems. I have asked my
principal deputy to lead this project. He plans to have specific

oversight and policy recommendations to the Services and the Joint
Staff in the next few months..

Another challenge is how to cope with the rising demand for
documents under the Freedom of Information Act and Mandatory
Declassification Review. We are looking at a range of management
steps that will enable us to provide timely service within staff
limits. Among those are reorganizations and reallocation of
assets, and technology enhancements, such as bar code scanning, to

reduce some of the manpower-intensive aspects of the FOI.and
security review processes.
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Question 2. Why is it 'important to you to be an “Assistant
Secretary of Defense” rather than an “Assistant to the Secretary
of Defense"?

Answer 2. The senior spokesman for the Department of Defense must
have the stature and authority to set and enforce the principles
of openness, accuracy, and timeliness in providing information to
the public and the media. When this position was downgraded from
an Assistant Secretary of Defense in 1993, the Pentagon press
corps voiced concern about possible reduced access to the
Secretary and other leaders. I enjoy an excellent working
relationship with Secretary Perry, his senior staff and the Joint
Staff, but this relationship is personality-based. Elevating the
job by making it subject to Senate confirmation would strengthen
the public affairs function in two ways. First, it would
institutionalize necessary access to senior civilian and military
leadership. Second, it would make it easier for me and my
successors to represent the Department in dealings with other
government agencies and with foreign governments.

Question 3. Should you be confirmed as Assistant Secretary of
Defense for Public Affairs, what would you view as your prlnc1ﬁi§\
responsibilities to the Secretary of Defense?

e
Answer 3. My principl® responsibility is to help the Secretary
and the defense leadership keep the public informed about the
activities of the Department. I will continue to make as much
information as possible available to the public and to our Armed
Forces, constrained only by operational and intelligence needs and
statutes such as the Privacy Act of 1974.

Question 4. How would you describe your access to Secretary
Perry? How often do you see him and what activities are you
routinely included in?

Answer 4. My acgess to Secretary Perry is excellent and extensive.
I usually see him several times a day, both in regular meetings
and as-needed. I generally brief him before every deallng with the
press. Last year he talked to the press 173 times in the United
States and more than 130 times on foreign trips. A direct

telephone line links our desks, making communication quick and
easy.

845-DC-00000064
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Question 5. DoD directives provide that the ASD(PA) shall “ensure
a free flow of news and information to the media, appropriate
forums, and the American people limited only by national security
constraints and statutory mandates.” What guidelines would you
use to determine what information can and cannot be released to
the news media and the public?

Answer 5. I will continue to ensure that the release of
information is consistent with the provisions of applicable
statutes, executive orders and Department of Defense directives
and instructions. Our goal is to release all useful information,
unless specifically exempted by law, national security
requirements, or privacy considerations.

Question 6. The ASD(PA) has responsibility for the security
review of DoD materials for publication or public release,
including testimony before congressional committees. What policy
would you intend to follow in carrying out these responsibilities?

Answer 6. I -intend to continue to use the procedures prescribed
under executive order and to ensure that information will not be

classified unless the disclosure could reasonably be expected to
damage national security.

Question 7. Aside from restrictions related to classified and
sensitive source-related information, what restrictions, if any,

would you apply in approving material prepared for publication by
DoD personnel?

Answer 7. In order to protect the Department and the author, our
review should ensure that publication does not violate the law or
codes of conduct. Our review should also ensure that the
information published does not constitute, or even appear to
constitute, a misuse of official information.

Question 8. The ASD(PA) has responsibility for overseeing the
provision of news analysis and news clipping services for the
Office of the Secretary of Defense, Joint Staff, and the Military
Departments’ headquarters. What policy would you intend to follow
in providing this news analysis and in determining what news media
reports should be disseminated throughout the DoD’'s Washington
headguarters? '

Answer 8. The goal of our news clipping and broadcast transcript
service is to give senior defense leaders an unvarnished selection
of international, national and community coverage of defense
issues. I intend to continue this policy, which gives us the bad
news with the good. This helps the department respond
appropriately to public issues.

845-DC-00000065
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Question 9. Allegations of censorship and news management by
military commanders of Stars and Stripes newspapers led to a
requirement in the FY1988/89 Defense Authorization Act that the
U.S. General Accounting Office (GAO) investigate the validity of
these allegations. GAO reported that, according to a panel formed
by the Society of Professional Journalists, evidence of censorship
and inappropriate news management was conclusive at Stars and
Stripes in the Pacific, but inconclusive for Stars and Stripes in
Europe. What do you believe is the role of the Stars and Stripes
newspapers? Do you believe that the military chain of command
should be allowed to interfere with, or influence the news content
of the articles in these newspapers?

Answer 9. The role of the Stars and Stripes is to provide an
unbiased, free flow of news and information to military service
members, DoD civilians, and their families, who are serving in the
European and Pacific theaters. - The newspapers help to:

e Provide a free flow of news from the United States,
e Foster a sense of community within the theater,

e Keep personnel educated and informed, thereby making them
better service members, and better citizens.

The military chain of command should not interfere with news
coverage of the Stars and Stripes and should not attempt to
influence the news content.

These principles are reflected in the Department’s internal
regulations governing Stars and Stripes operations.

I believe that the steps taken since 1989 have strengthened the
independence of the Stars and Stripes and minimized the potential
of undue command influence.

Question 10. Do you believe that there is a need for an ombudsman
to investigate and report independently to the Director of the
American Forces Information Service or to the ASD(PA) on questions
of censorship in the Stars and Stripes newspapers?

Answer 10. Yes, I believe the ombudsman to the Stars and Stripes
plays an essential, continuing role in maintaining the editorial
integrity of the newspapers.

The ombudsman position was created in 1990 in an effort to
guarantee the editorial integrity of the newspaper. The three
individuals who have held the position since then have been
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seasoned professionals who were well known and respected in the
journalism community.

The ombudsmen have served as a vital safeguard. I know of no
substantive allegations of censorship at the Stars and Stripes
while ombudsmen have been serving. The Ombudsman position should
be continued.

Question 11. What role do you currently play in monitoring the
activities of the operations of ‘Stars and Stripes and other
service publications, and do you plan to change this role?

Answer 11. As the principal advisor to the Secretary of Defense
on public affairs matters, I direct the activities of the American
Forces Information Service (AFIS). AFIS exercises policy guidance
and oversight of the Stars and Stripes, and military service
command information publications.

AFIS also provides management assistance, and controls the
disbursement of approprxated fund financial support to the Stars
and Stripes. This is particularly crucial at the present time,
when Stars and Stripes faces severe financial problems in the wake
of troop reductions and the transfer of the Stars and Stripes
bookstores to the military exchanges.

It should be noted that neither my office, nor AFIS exercise
control over the editorial content of the Ars an

I do not anticipate changing my role or the current structure for
overseeing the operations of the Stars and Stripes and service
command information publications.

Question 12. If confirmed as ASD(PA), do you intend to employ the
“pooling” arrangement that the Defense Department developed during
Desert Shield/Desert Storm to permit selected members of the news
media to accompany DoD operations? What, if any, modifications
would you make td this process based on past experience and your
own views?

Answer 12. Whenever possible, I will continue to advocate free
and open media coverage of military operations, as we are
currently doing in Bosnia. However, when access to a military
operation is not otherwise available to the totality of the media
desiring coverage, the pool system has proven to be an acceptable
alternative to the media and to military commanders. When pool
coverage is required, I will continue to monitor the situation and
ensure that the pool is as large as the operation will permit and
is terminated in favor of free and open coverage as soon as the
situation permits, as we did in Haiti. We work closely with news
bureau chiefs and reporters to refine and improve pool operations.
We have instituted regular meetings with the bureau chiefs and
quarterly meetings for media “on call” for pools. We convene
after-action meetings with the media after each deployment to
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discuss lessons learned and to make needed modifications. We have
also upgraded and standardized our satellite and computer
technology to mesh with the media‘’s equipment. I will continue
this trend of working closely with the media to improve pool
operations and the overall relationship between the Department ang
the media.

Question 13. Has the Department of Defense encountered any
significant difficulties in recent years in the administration of
the Freedom of Information Act or the access provisions of the
Privacy Act?

Answer 13. We have not yet encountered significant problems;
however, as indicated in my response to Question 1, if the trend
toward increased caseload and decreased personnel continues, a

problem could arise. We are attempting to resolve this problem
before it occurs. .

Question 14.  What role, if any, do you foresee for the ASD(PA) in
the formulation and articulation of national defense policy?

Answer 14. The ASD(PA) is charged with formulating policies to
ensure a free flow of news and information to the public and the
news media, consistent with national security requirements and
other legal and regulatory requirements. While I do not
anticipate direct participation in policy development, as the
Defense spokesman, I do work closely with the Secretary and his
staff on the articulation of that policy.

Question 15. How many civilian employees and military personnel
are assigned to the Office of the Assistant Secretary of Defense
for Public Affairs? How is the Office organized? What other DoD
components does the Assistant Secretary oversee?

4
Answer 15.
a) The Office of the Assistant to the Secretary of Defense
employs:

Civilian: 64 Military: 50 Total: 114

b) See attachment for an organizational chart.

c) The ATSD{(PA) oversees the activities of the American Forces
Information Service:

American Forces Information Service (AFIS)

Washington DC: Civilian: 94 Military: 50 Total: 144
AFRTS/BC,CA: Civilian: 82 Military: 35 . Total: 117
DINFOS, MD: Civilian: 59 Military: 211 Total: 270
Photo Sch, FL: Civilian: 12 Military: 87 Total: 99
T-ASA, CA: Civilian: 132 Military: 10 Total: 142
DVIS, MD: Civilian: 30 Military: 0 Total: 30

AFIS Totals Civilian: 409 Military: 393 Total: 802
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Question 16. Which management positions are occupied by civilians
and which by military? What determines this breakout?

Answer 16. As indicated on the organizational chart, the
leadership of the Office of the Assistant to the Secretary of
Defense for Public Affairs includes the ATSD(PA), who is a
civilian; 3 deputies (2 civilians and one military); and 8
directorates. Three of these directorates are headed by military
personnel (Management, Defense Information, and Plans). The rest
are headed by civilians. There ‘is no regulatory reason for
designating a position as military or civilian. However, I believe
that the deputy spokesman should be a military officer.
Traditionally, the Directorates for Defense Information and Plans

have been led by military officers, and they are staffed primarily
by military officers.

Question 17. What percentage of public affairs management
personnel are political appointees and what are their roles in the
following areas?

Answer 17. The OATSD(PA) has 2 non-career SES employees (counting
myself) and 9 Schedule C employees. No such appointees are
assigned to the American Forces Information Service. Assignment
to the roles in question are:

¢ Media Relations:

e Public Relations:

e Information Dissemination:
Other (Administrative)

o W W

[ ]

Question 18. What is the difference between directors and ‘Deputy
Assistant Secretaries?

Answer 18. As seen in the organizational chart, the Deputy
Assistants to the Secretary work directly for the ATSD(Pa),
supervise and coordinate the overall activities of the individual
directorates, and have broader responsibilities than the directors
in establishing and implementing policies and procedures.

Question 19. What ability do directors have to make policy within
the public affairs field?

Answer 19. 2As the people who implement public affairs policy on a
day-to-day basis, the directors are normally the first to
determine when policy needs to be adjusted. Directors normally
have a primary role in drafting new policies for coordination;
however, overall PA policy is the responsibility of the ATSD(PA).
Directors do have the authority to implement policies and
procedures within their directorates to ensure efficient,
effective and equitable operations.

845-DC-00000069
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Question 20. Some believe you have too many "layers” in your
organization. Do you agree, and if not, why not? If you agree,
how do you plan to restructure?

Answer 20. Our personnel strength has fallen from 126 people (72
civilian; 54 military) in 1988 to 114 people now. By the end of
FY 2001, we are scheduled to lose another 17 civilian slots. In
response, we are streamlining the organization. We have already
eliminated 2 deputy director positions and combined 2 direcforates
into one and eliminated the extra director position.

Question 21. Usually at the end of a Presidential term, employees
begin to “burrow in” to avoid losing their jobs during an
administration change. Have you witnessed any of this recently
within Public Affairs? Do you have a program for promotion from
within this organization? (i.e. “upward mobility” similar to Army
provisions). o

Answer 21. I am not aware of any “burrowing in” from either this
Administration or the previous one. All hiring and promotions
within this organization are conducted in strict compliance with
Civilian Personnel Regulations and are based on merit and
qualifications. We provide pathways for upward mobility but do
not make personnel decisions based solely on that factor.

Question 22. Are you aware of anyone within the OSD/PA
organization who received a senior level political appointment and
then converted their employment to a career civil service
position?

Answer 22. No, however, I am aware of two instances that may
appear to fall within the scope of this question. One involves
one of my deputies, Clifford Bernath. He was a career civilian
employee with the Office of the Assistant Secretary of Defense at
the GS-15 level from August 1990 until August 1993. In March
1993, he was asked by then ATSD(PA) Vernon Guidry to assist in the
transition to the new Administration. He was given a Limited Term
- Senior Executive Service appointment to perform those duties in
August 1993. :

In August 1994, Dennis Boxx, the Acting ATSD(PA), reqguested re-
establishment of the position of Deputy ATSD(PA). The position
was competitively recruited and advertised to “all qualified
persons” for a 30-day period. Twenty-three candidates applied for
the position. Two professional review panels reduced the list to
six “Best Qualified” candidates and referred them to me for
consideration. I interviewed them all and selected Mr. Bernath,
based on his proven leadership, managerial, and technical skills.
His career SES appointment was approved by the Office of Personnel
Management Qualification Review Board in March 1995 and he was
appointed to the position.

845-DC-00000070
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The second case involves a deputy under the previous
Administration, Robert Taylor. Mr. Taylor served under an SES
noncareer appointment from December 1989 through June 27, 1993.
Initially, he was appointed to the position of Deputy Assistant
Secretary of Defense for Public Affairs. Upon leaving this
position at the change of the Administration, Mr. Taylor was asked
to serve intermittently as a consultant to the Special Assistant
to the Secretary of Defense for Public Affairs. He was
subsequently appointed to a career-conditional position based on
merit competition, which included subsequent certification from
the Office of Personnel Management, at the American Forces
Information Service.

Question 23. Please give us your bhilosophy on hiring practices
and promotions within Public Affairs.

Answer 23. As stated in my response to question 21, all hiring
and promotions within this organization are conducted in strict
compliance with Civilian Personnel Regulations and are based on

merit and cualifications I do not tolerate any favorable or
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unfavorable decisions made on the basis of race, gender, age or
other factors which are unrelated to job performance and

- qualifications. I want my organization to be known as one in
which qualified people can achieve notice and promotions.

Question 24. What other public affairs offices exist in the
Washington headquarters of the Department of Defense? What is the

‘'relationship of the Assistant Secretary of Defense for Public
Affairs to each of these offices?

Answer 24. Each of the Military Services (Army, Navy, Air Force
and Marine Corps) has a public affairs office, as does the Office
of the Chairman of the Joint Chiefs of Staff. 1In addition,
several of the Defense Agencies have public affairs staffs:
Defense Contract Audit Agency, Defense Mapping Agency, Defense
Finance and Accounting Service, Defense Logistics Agency, Defense
Nuclear Agency, and the On-site Inspection Agency.

The Office of the Assistant to the Secretary of Defense for Public
Affairs provides policy oversight and guidance to these activities
in the areas of media relations, community relations, internal
information, and Freedom of Information and Security Review.

Question 25. The perception on Capitel Hill is that the number of
news sources within DoD is increasing. Can you give us an idea of
how many sources there were 10 years ago and how many there are
now? If there is a substantial change, can you explain it?

Answer 25. We work closely with the Defense Agencies, the Unified
Commands and the Military Services, and those organizations have -
not changed significantly over the past 10 years. In fact, almost
every organization’s PA staff has decreased in size. My office
does maintain some control over public affairs slots in 0SD.

Every request to establish a public affairs position must be
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coordinated with my staff. Over the years, very few new requests
have been approved. That said, due to the growth and demands of
the media itself, many organizations have made one or more persons
responsible for direct coordination with my staff on public
affairs related matters. These people do not, however, serve as
“media outlets” or as spokespersons and do not, normally, work
public affairs as full-time duties.

There have been substantial changes over the last ten years in how
the news media cover the Department of Defense. Most importantly,
the success of CNN has driven most national based news media into

a 24 hour news cycle. This need for around the clock information,
when coupled with the numerous technological advances available to
the media, puts added pressure on the DoD to provide factual,

" coordinated responses as quickly as possible. The proliferation

of trade journals and newsletters over the past ten years has also
added to the public affairs challenge--there are many more

deadline-pressured reporters looking for very detailed technical
data. IlIII-Ill--iﬁ!.l.'.l.lIIlIllllllllll-!!-!!lllll-..
Question 26. Not long ago, you finished a “Joint Public Affairs
Doctrine.” When was it begun and finished? Wwho was it

coordinated with? What lines of authority does it establish in a
joint operation environment? What is the current status?

Answer 26. Joint Publication 1-07, “Doctrine for Public Affairs
in Joint Operations, * has not yet been completed. The project was
begqun in mid-1992 and took about a year to research and write.
Since the doctrine would affect other wartime doctrine, both in
all of the military services and with the Joint Staff, the
coordination process for this doctrine has been extensive. It was
formally staffed within Service and CINC PA channels twice before
it was ready for formal staffing at the Service Chief of Staff,
Chairman Joint Chiefs of Staff and CINC level. It is now
completing its third--and, I hope, last--staffing. The suspense
to the Joint Staff is March 8, 1996. We expect publication within
a few months from that date. .

The doctrine states that the ATSD(PA) “retains primary
responsibility for the development and consistent implementation
of DoD information policy* and lists the further responsibilities
of this office. The doctrine also defines the responsibilities of
the Joint Staff, the Military Services and the Combatant
Commanders.

o ¢
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Kenneth H. Bacon
Assistant to the Secretary of
Defense for Public Affairs
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OFFICE OF GENERAL COUNSEL
WASHINGTON HEADQUARTERS SERVICES
1155 DEFENSE PENTAGON

ROOM 1D197
WASHINGTON, DC 203011155

FACSIMILE TRANSMISSION

To: Anthony Zaccagnini
From: Donald W. Perkal, De%uty General Counsel
er.

Confirmation Num
Fax Number:

Subject:  Linda Tripp
Date: March 6, 1998

THIS FACSIMILE WAS SENTTO:  (INEpSNSasetn
RECIPIENT'S CONFIRMATION NUMBER: <
TOTAL NUMBER OF PAGES, INCLUDING THIS PAGE: 9

Mr. Zaccagnini:

] A two page letter follows in which you are requested to inform your client,
Linda Tripp, of a chand%e in her duties. Accompanying the letter is a one page
statement of her new duties and reference samples that will assist Ms. Tripp in the
performance of her new duties.

Boatdw. Rl

Donald W. Perkal
Deputy General Counsel

845-DC-00000074

CONFIDENTIALITY NOTICE: This facsimlic contains confidential, privileged information that Is Intended only for the uee of the
addressee(s) named above. if you are not the intended recipient, or the employee or agent responsible for delivering 1 to the intended
recipient, you are hereby notified that any dissemination or copying of this facsimile, or the taking of any action in rekancs on the contents
of this facsimile, is etrictly prohibited. If you have received this facsimile in error, plaase notlfy us immediately by telophone and return the
entire facsimile to us at the above address via the U.S. Postal Service. Thank you,
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DEPARTMENT OF DEFENSE

WASHINGTON HEADQUARTERS SERVICES
1155 DEFENSE PENTAGON
WASHINGTON, DC 20301-1185

By Facsimile Transmission MR 6 1998

Mr. Anthony Zaccagnini
Attomey at Law

Semmes, Bowen & Semmes
250 West Pratt Street
Baltimore, MD 21201

Re: Linda Tripp
845-DC-00000075
Dear Mr. Zaccagnini:

In a letter of January 26, 1998, to Ken Bacon, Assistant Secretary of Defense for Public
Affairs, Ms. Tripp's attorney, James Moody, stated that "[E]xtraordinary press coverage of events
surrounding [the Office of Independent Counsel] investigation has made it difficult for Ms. Tripp
to leave home and has raised securnity concerns." As a result, Ms. Tripp requested and was
granted the opportunity to work at home pursuant to a Flexible Workplace Arrangement. As you
are, of course, aware, the extraordinary press coverage alluded to by Mr. Moody has not abated
since his letter of January 26, 1998. Consequently, management of the Office of the Assistant
Sccretary of Defense for Public Affairs has determined that Ms. Tripp's continued performance
of her current duties at this time relating to the Joint Civilian Orientation Conference (JCOC)
would have a disruptive impact on the program's success because of the likelihood of unwanted
media focus on Ms. Tripp herself both during the preparations for the JCOC tour and on the tour
itself. Moreover, the issue of Ms. Tripp's security raised in Mr. Moody's letter, as well as the
security of tour participants, are matters of concem to the Department. Also, I have been
informed by the Office of the Independent Counsel that Ms. Tripp will be meeting with
pexsonnel of the Office some 12 hours per week for at least the next three weeks and that such
meetings will occur during Ms. Tripp's duty day. While the Department is prepared to grant Ms.
Tripp paid administrative leave for the time she devotes to such meetings, management is
concerned that this schedule is inconsistent with the requirements of her current duties relating to
the JCOC program. '

Accordingly, after carcful consideration of all of the circumstances, management has
determined that it is impractical for Ms. Tripp to continue to perform her currently assigned
duties and has therefore assigned her a new set of duties consistent with her position as a Public
Affairs Specialist and also with her current work restrictions. Ms. Tripp's new dutics are
described in the attached enclosure. Until further notice, Ms. Tripp's first level supervisor and
point of contact is Clifford H. Bemath, Principal Deputy Assistant Secretary of Defense (Public
Affairs), whom Ms. Tripp may reach by telephone at il o:. altemnatively, by e-mail

G
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Mr. Anthony Zaccagnini
Page 2

- A revised performance plan reflecting the critical elements and performance standards of
Ms. Tripp's position is in the process of being drafied and will be transmitted to you shortly.

1 would appreciate your transmitting the accompanying description of new duties and
sample SOPs to Ms. Tripp as soon as possible. If you have any questions, I may be reached at

W
Sincerely yo
Do 2>
Donald W. Perkal
Deputy General Counsel
Enclosure

845-DC-00000076
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Duties:

Deskeide Standard Operating Procedures (SOP) for JCOC: .

Currently, there is no single reference depicting in detail HOW
the JCOC program is planned, coordinated and executed. The
purpose of this SOP is to provide a comprehensive and detailed
source for everyone (present and future staff members) involved
in every aspect of JCOC planning and execution. This deskside
SOP should breakdown the entire program by individual functions;
and each function should be further detailed in terms of specific
tasks involved. The following is a representative, but not
inclusive, list of functions.

e History of the Program

e Purpose/Objectives

e Role/duties of Program Director (Separate Deskside SOP
for function function performed by the Director, JCOC.
Use attached format. )
Detailed description of nomination/confirmation process

Roles/duties of each member of the OSD JCOC Cadre
(Budget, deputy director, others)

Roles/duties of the Service Reps
Roles/duties of the Service site reps
* Roles/duties of photographer/videographer
e Follow up actions upon completion of Conference
(Note: This index is suggestive, rather than comprehensive. The
intent is that for every function associated with every aspect of
conference planning, execution and follow-through, there is a

desk SOP that fully describes that task and how it is
accomplished. An example of the SOP format is attached.)

*.

This project is due to OASD(PA) 30 calendar days from date of
receipt of these instructions. Delivery should be on disk as
well as in printed format.

From time to time, you may still be asked for information related

to, and advice concerning, JCOC and may be asked to perform other
related duties as determined by the DASD (Communications).

845-DC-00000077
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S"_Q"M'T""é'.. (2 peaes)

sop DM-14-1 DATE: 8/09/91

DESCRIPTION OF ACTIVITY:

Accountability of Metro Fare Cards for OASD(PA) users. Pick up
of new Metro Fare Cards to replenish stock, to include returning
Metro Fare Cards when the amount remaining on the card is insuf-
ficient to pay for a trip on the Metrorail system during rush and
non-rush hour periods.

POINTS OF CONTACT:

Admin NCO’s

Executive Motor Pool, Rm 3C345, 5-1575

STEPS INVOLVED IN ACCOMPLISHING ACTIVITY:
1. Pick-up/Turn-in of Metro Fare Cards:
a. Pick—-up new cards at Rm 3C345 to.replenish stock.

b. Turn-in cards that have less than $1, since they contain
insufficient fare, to Rm 3C345. :

2. 1Issuing Metro Fare Cards:

a. Cards will only be issued to OASD(PA) personnel. Excep-
tions to this rule may only be authorized by the Director
& Deputy Director, DM; DASD(PA), PDASD(PA), and the
ASD (PA) . ’

b. When a card is issued, Admin NCOs will complete the entry
blocks of the Metro Card Ledger. (DATE, NAME, DESTINA-
TION/PURPOSE, TICKET#, and BALANCE OUT.)

c. Ensure that the recipient initials the INIT entry block.

3. Return of Metro Fare Card:

a. Without delay, Admin NCOs will complete the remaining
portions of the Metro Card Ledger. (DATE IN, BALANCE IN,
USED UP, and INIT entry block.)

b. 1If the Metro Fare Card has been used up, the Admin NCO
will enter "Yes" in the USED UP entry block.

4. Metro Fare Cards and control ledgers must be secured in DM’s
safe during non-duty hours.

845-DC-00000078
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ATT. :
1. Memo, dtd 10 Feb 92, Subject: Authorization to Sign for
Metro Fare Cards. .

2. Memo, dtd 21 Oct 87, Subject: Metro Fare Cards

3. Memo, undated, Subject: Revised Instructions for the Distri-
bution and Use of Metro Farecards

BP?LI RE TIONS AND DIRECTIVES:

PREPARED BY: NCOIC DM

845-DC-00000079
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DM-17-2- ‘ DATE: 7/15/93

TY:

Processing DD Form 1557, Certificate of Clearance/Access

POINT

¥ CONTACT:

Renee Harper, Indoctrination, DIA, Rm 1E864, GNRAEN
Jean Ball-Thorne, Billet Management, DIAC, NN

LVED IN ACCOMPLISHIN IVITY:

1. Request to grant SCI Clearance: (Complete sections I and II

.of 1557.

OASD (PA) Security Manger signs as requester. {Re—-

fer to the SCI Binder (C) stored in the OASD (PA) Security
Manager’s safe for samples and required information.))

a.

DD Form 1557.

1)

2)

3)

Forward original DD Form 1557 and 4 copies to 0SD
Security.

4 copies will be forwarded to DIA/OSC~3C & 4A by 0SD
Security, Rm 3B347a ‘

File a copy in the SCI binder marked "Confidential™
which is stored in the OASD(PA) Security Manager’s
safe.

If the individual does not have an SBI/SSBI or their
SBI/SSBI is not current, 0SD Security will sSuspense
required forms for completion or update.

SCI Clearance Adjudication - When SBI is updated and/or
investigation is completed, DIA will finalize SCI clear-
ance procedures and SCI briefing will be scheduled.

845-DC-00000080
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c. SCI Briefing - SCI briefings are held in the Pentagon, Rm
1EB64, @ 0500 hrs on Mondays.

1) The briefer, Renee Harper, from DIA, will call to let
us know when the SCI briefing will be scheduled.

2) Coordinate with the individual receiving the briefing.
If there is a conflict in the scheduling, contact Ms.
Harper and reschedule.

3) Instruct the individuai to contact the OASD(PAf Secu-
rity Manager after the briefing is received.

d. After SCI Briefing - Enter the date of the SCI Briefing
in the comments block on the DD Form 1557.

Requaest SCI Clearance daebrief: (Complete sections I and IIX
of 1557. OASD(PA) Security Manger signs as requester. {Re—
fer to the SCI Binder (C) stored in the OASD(PA) Security
Manager’s safe for samples and required information.))

a. Normally, an individual is scheduled for debrief as part
of his out-processing.

b. DD Form 1557. (In section II of the DD Form 1557, enter
"DD Form 1848 attached.™)

1) Forward original DD Form 1557 along with the DD Form
1848 to OSC-4A.

2) File a copy in the SCI binder marked "Confidential™
which is stored in the OASD(PA) Security Manager’s
safe.

c. DD Form 1848, Sensitive Compartmented Information Debrief-
ing Memorandum,

1) Prepare a DD Form 1845.

2) Have the individual being debriefed read the Sensitivae
Compartmented Information Debriefing package located
in the SCI debriefing documents binder.

' 3) Have the individual sign the DD Form 1848.

a) - Forward the original DD Form 1848 to 0SC-4A along
with the DD Form 1557.

b) File a copy of the DD Form 1848 with the copy of
. the DD Form 1557 in the individual’s personnel
file. .

845-DC-00000081
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2) Occasionally, an individual will depart without being
debriefed. In that event, prepare the DD Form 1557 in
two copies, and in section II under requested debrief
date enter “Administrative."

3. Any general questions about preparing the DD Form 1557 should
be answered by reviewing DIAM 50-1 and the SSCO Handbook.

More difficult questions should be referred to one of the
POCs at DIA. ~

ATTACHMENTS ;|
PLICABLE REGULAT AND DIRE :

1. DIAM 50-1, Sensitive Compartmented Information .(SCI) Security
Management (U), dtd 10 Sep 1984, Chapter 8, Enclosure 6, Page
3S.

2. Special Security Contact Officer (SSCO) Handbook, dtd October
1992.

PREPARED BY: Security NCO

845-DC-00000082

TOTAL P.ES
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CC: PJCoughter

Forwarded Message:
Subj: Re: JCOC Materials

Date: 98-0 13:37:31 EDT
From:

TO : cinaQRRe S Sl
April 16, 1998

Dear Mr. Wilson:

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this is so because the return
label indicates the package was sent by your office.

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my failure. A book of
inconsequential e-mail traffic? A compilation of 1994 correspondence? Books completely
haphazardly compiled, with tabs ommitted so completely impossible to reference? Pages and
pages of inconsequential lists of participants from former JCOC iterations? 1 have waded
through the mess. This is not representative of the materials requested, as I am sure you are
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment represents, the SOP
model I requested did not arrive. I received, instead, a document not generated by OSD PA and
hardly representative of a Public Affairs Standard Operating Procedure model for public

affairs programs.

The materials I requested last month, all of which were compiled under my direction, were in
my cubicle the day that my attorney and I visited my cubicle. I am wholly cognizant of their
contents. I reviewed those materials at that time. Perhaps you would inquire as to the
dispostion of these materials.

If my .assignment remains to author a comprehensive Standard Operating Procedure on the Joint
Civilian Orientation Conference, I repeat that I require the materials requested initially to
attempt to do so.

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my 0SD PA.chain of
command, the message is alarming. I have no choice but to request that my attorneys document
this turn of events through communication with the office of the general counsel, as

appropriate.

I regret the clear message this shipment represents. It represents, in my opinion, a veiled
hostility toward me as a cooperating witness in a federal investigation, as opposed to a
cooperative and collegial.effort to allow a {formerly} valued and lauded staff member an

opportunity to excel.
Respectfully,

Linda k. Tripp
Public Affairs Specialist

845-DC-00000083

1-16-1998 (NS  cace 1
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Date: 968-04-15 13:32:25 EDT
From:
To:

Hi, Linda -- Finally have a break in meetings, so wanted to give you this
update. The materials have been xeroxed, but the xeroxing wasn't finished
until this morning and they're hole-punching all the stuff to put in books
for you, so Mike Byers will FedEx it to you tonight and you should have it
tomorrow morning. I told Mike to be sure not to put "for signature” on the
slip, so they can leave the materials 1f you're not there.

i
Mike says they're sending you: JCOC 59, Book 1; JCOC 60 (the single folder
they copied said it contained "Books 1 and 2", so they assumed there was no
separate folder for Book 2); the JCOC 60 participant list; the Operations
Plan for Armed Forces Day (we think that's the equivalent you requested, but
if it's not the right item when you get it, let me know) and the archival
book. They cannot find a "Book 2" for JCOC 59, although everybody (Mike,
Lindsey, Rick) have looked -- do you know is there a specific place they
should look for it?

Anyway, when you get everything, if there's any fine-tuning necessary or if
you need more, let me Know.

Because my schedule for today has run amok, let's plan on a Friday JCOC
group discussion/update per our conversation yesterday. I have meetings at
0930, 1130 and 1330, but am pretty OK otherwise -- does 1500 or 1600 work
for you (probably for 30-40 minutes with all of us).

Finally, apologies for piggy-backing on this earlier e-mail, but I don't
think you're on my global address list (my whole e-mail system is very
screwy at the meoment; I'm not on most global systems here, apparently) and I
think I have to piggy-back on previous e-mail messages to get these to you.
But I'}l check Mike Byers to see if he can enter you into my global system
today. Take care -- let me know what time Friday works. (And please let me
know if you have not received the materials tomorrow morning.) Cheers--Doug

From:
To:
Subject: Re: Telephone Call

Date: Monday, April 13, 1998 10:36AM

I will call at 1300. Vvr, L.

Return-Path:
Received: from

{172.31.33.5]) by
5 Apr 1998 13:32:25 -0400

.8.5/8.8.5/ROL-4.0.0)
with ESMTP id NAR20461 forw

Wed, 15 Apr 1998 13:31:00 -04 DT)

Received: Ui [ 13:.152.26.12]) bw
(8.7.1/8.7.1) with SMTP id NAAOBO87 for“ Wed, 15 Apr 1998 13:22:26 -0400

(EDT)

Received: by
id <3

From: " , OSD/PA" <

To: ; 845-DC-O(X_)00084

with Microsoft Mail
; Wed, 15 Apr 98 13:30:56 PDT

4-15-1998 Uit page 1
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Date: 98-04-16 15:23:36 EDT
From:

To:

April léth
Dear Mr.Wilson:

I hope by now you have received my e-mail documenting the disturbing state of affairs brought
about by this questionable shipment of essentially useless, outdated and inconsequential
material.

I would like to further state that this disturbing message, coupled with your decision not to
reinstate me as Director of the Joint Civilian Orientation Conference and with the hostile
environment I encountered the day my attorney and I visited the office at the request of the
Office of Independent Counsel in an attempt to review personal items which may have helped me
recall information, make me completely convinced that returning to the duty station in any
capacity would be threatening and ill advised at this time. I had hoped that this would not
be s¢, but unfurling events make it abundantly clear that the Pentagon's position is one of
partisan ill-will toward me as a cooperating witness in a federal investigation. It is a
completely fearful and intimidating environment

and one which has caused me great distress.

Based on the foregeing, and the roadblocks placed in the way of my achieving success in
authoring a comprehensive S0P, I believe it is necessary for this situation to be resolved by
the attorneys involved in my flexplace agreement.

vr,

Linda R. Tripp

845-DC-00000085

4-16-1998 w Page 1
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Due to an oversight during bates stamping, the following bate's
numbers were applied to pages unrelated to this production. Those pages
have been removed, leaving a gap in this production.

845-DC-00000086
845-DC-00000087

Michael Johnson
5/7/98
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Forwarded Message:

Subj: Re: JCOC Materials
Date: 98-04~16 13:37:31 EDT
From: S

To: o

April 16, 1998

Dear Mr. Wilson:

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this is so because the return
label indicates the package was sent by your office.

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my failure. A book of
inconsequential e-mail traffic? A compilation of 1994 correspondence? Books completely
haphazardly compiled, with tabs ommitted so completely impossible to reference? Pages and
pages of inconsequential lists of participants from former JCOC iterations? I have waded
through the mess. This is not representative of the materials requested, as I am sure you are
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment represents, the SOP
model I requested did not arrive. I received, instead, a document not generated by OSD PA and
hardly representative of a Public Affairs Standard Operating Procedure model for public

affairs programs.

The materials 1 requested last month, all of which were compiled under my direction, were in
my cubicle the day that my attorney and 1 visited my cubicle. I am wholly cognizant of their
contents. I reviewed those materials at that time. Perhaps you would inquire as to the
dispostion of these materials.

If my assignment remains to author a comprehensive Standard Operating Procedure on the Joint
Civilian Orientation Conference, I repeat that I require the materials requested initially to

attempt to do so.

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my OSD PA thain of
command, the message is alarming. I have no choice but to request that my attorneys document
this turn of events through communication with the office of the general counsel, as

appropriate.

I regret the clear message this shipment represents. It represents, in my opinion, a veiled
hostility toward me as a cooperating witness in a federal investigation, as opposed to a

cooperative and collegial effort to allow a {formerly} valued and lauded staff member an
opportunity to excel.

Respectfully,
Linda R. Tripp

Public Affairs Specialist

845-DC-00000088

4-16-1998 America Online:Cwstjames Page 1
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Date: 98-04-16 17:30:20 EDT
From: i

To: GupineneshaslNSies

Linda--per your message below: I thought we had sent everything you'd asked
€or. I°'ll checx it out;. give me a buzz tomorrow. Cheers--Doug

From: gm ! .
To: H

Subject: Re: JCOC Materials
Cate: Thursday, April 16, 1998 1:37PM

April! 16, 1998

Dear Mr. Wilson:

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this ‘is so
because the return label indicates the package was sent by.your office.

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my
failure.

A bcok of inconsequential e-mail traffic? A compilation of 1994
correspondence? Books completely haphazardly compiled, with tabs ommitted so
compietely impossible to reference? Pages and pages of inconsegquential
iists

of participants from former JCOC iterations? I have waded through the mess.
This is not representative of the materials requested, as I am sure you are
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment
represents, the SOP model I requested did not arrive. I received, instead, a
document not generated by OSD PA and hardly representative of a Public
Affairs

Standard Operating Procedure model for public affairs programs.

The materials I requested last month, all of which were compiled under my
direction, were in my cubicle the day that my attorney and I visited my
cubicle. I am wholly cognizant of their contents. I reviewed those
materials

at that time. Perhaps you would inquire as to the dispostion of these
materials.

If my assignment remains to author a comprehensive Standard Operating
Procedure on the Joint Civilian Orientation Conference, I repeat that I
require the materials requested initially to attempt to do so.

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my 0SD
PA

chain of command, the message is alarming. I have no choice but to reguest
that my attorneys document this turn of events through communication with
the

off_ce of the general counsel, as appropriate.

I regret the clear message this shipment represents. It represents, in my
opinion, a veiled hostility toward me as a cooperating witness in a federal

investigation, as opposed to a cooperative and collegial effort to allow a
{fzcrmerly} valued and lauded staff member an opportunity to excel.

Respeczfully, 845-DC-00000089

1-16-1995 GNP  °aoc



3885

Date: 9b-U4-1lo 1i5:25:5c¢ £DT

April 1lé6th
Dear Mr.Wilson:

I hope by now you have received my e-mail documenting the disturbing state of affairs brought
about by this questionable shipment of essentially useless, outdated and inconsequential

material.

I would like to further state that this disturbing message, coupled with your decision not to
reinstate me as Director of the Joint Civilian Orientation Conference and with the hostile
environment I encountered the day my attorney and I visited the office at the request of the
Office of Independent Counsel in an attempt to review personal items which may have helped me
recall information, make me completely convinced that returning to the duty station in any
capacity would be threatening and ill advised at this time. I had hoped that this would not
be so, but unfurling events make it abundantly clear that the Pentagon's position is one of
partisan ill-will toward me as a cooperating witness in a federal investigation. It is a
completely fearful and intimidating environment

and one which has caused me great distress.

Based on the foregoing, and the roadblocks placed in the way of my achieving success in
authoring a comprehensive SOP, I believe it is necessary for this situation to be resolved b
the attorneys involved in my flexplace agreement.

Vr,

Linda R. Tripp

845-DC-00000090
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April 16th
Deecr Mr.Wilson:

I hope by now you have received my e-mail documenting the disturbing state of affairs brought
about by this questionable shipment of essentially useless, outdated and inconsequential

material.

I would like to further state that this disturbing message, coupled with your decision not to
reinstate me as Director of the Joint Civilian Orientation Conference and with the hostile
environment I.encountered the day my attorney and I visited the office at the regquest of the
Office of Independent Counsel in an attempt to review personal items which may'have helilped me
recall information, make me completely convinced that returning to the duty station in any
capacity would be threatening and ill advised at this time. I had hoped that this would nct
pe so, but unfurling events make it abundantly clear that the Pentagon's position is one of
partisan ill-will toward me as a cooperating witness in a federal investigation. It is a
completely fearful and intimidating environment

and one which has caused me great distress.

Based on the foregoing, and the roadblocks placed in the way of my achieving success in
authoring a comprehensive SOP, I believe it is necessary for this situation to be resolved by
the attorneys involved in my flexplace agreement.

Vr,

iinda R. Tripp

845-DC-00000091

4-16-1998  CEEIEEEEEER  Face
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Date: 98-04-16 13:38:05 EDT

From:

CcC:

Forwaraed Message:

Subj: Re: JCOC Materials
Date: 9Y8-04-16_13:37:31 EDT
From:
To:

|

April 16, 1998

Dear Mr. Wilson:

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this 'is so because the return
label indicates the package was sent by your office.

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my failure. A book of
inconsequential e-mail traffic? A compilation of 1994 correspondence? Books completely
haphazardly compiled,. with tabs ommitted so completely impossible to reference? Pages and
pages of inconsequential lists of participants from former JCOC iterations? I have waded
through the mess. This is not representative of the materials requested, as I am sure you are
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment represents, the SOP
model I requested did not arrive. I received, instead, a document not generated by OSD PA and
hardly representative of a Public Affairs Standard Operating Procedure model for public

affairs programs.

The materials I requested last month, all of which were compiled under my direction, were in
my cubicle the day that my attorney and I visited my cubicle. I am wholly cognizant of their
contents. I reviewed those materials at that time. Perhaps you would inquire as to the
dispostion of these materials. .

If my assignment remains to author a comprehensive Standard Operating Procedure on the Joint
Civilian Orientation Conference, I repeat that I require the materials requested initially to

attempt to do so.

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my OSD PA chain of
command, the message is alarming. I have no choice but to request that my attorneys document
this turn of events through communication with the office of the general counsel, as’

appropriate.
I regret the clear message this shipment represents. It represents, in my opinion, a veiled

hostility toward me as a cooperating witness in a federal investigation, as opposed to a °
cooperative and collegial effort to allow a {formerly} valued and lauded staff member an

opportunity to excel.

Respectfully,

Linda R. Tripp
Public Affairs Specialist

845-DC-00000092

4-16-1998 NN Page 1
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Forwarded Message:

Subj: Re: JCOC Materials
Date: 98-04-16 13:37:31 EDT
From:

To:

“,

April 16, 1998

Dear Mr. Wilson:

I just received the OSD PA shipment of materials. I can tell this is so because the return
label indicates the package was sent by your office.

It now appears clear that there is a systematic attempt to ensure my failure. A book of
inconsequential e-mail traffic? A compilation of 1984 correspondence? Books completely
haphazardly compiled, with tabs ommitted so completely impossible to reference? Pages and
pages of inconsequential lists of participants from former JCOC iterations? I have waded
through the mess. This is not representative of the materials requested, as I am sure you are
aware. Apart from the completely useless pile of paper this shipment represents, the SOP
model I requested did not arrive. 1 received, instead, a document not generated by OSD PA and
hardly representative of a Public Affairs Standard Operating Procedure model for public
affairs programs.

The materials I requested last month, all of which were compiled under my direction, were in
my cubicle the day that my attorney and I visited my cubicle. I am wholly cognizant of their
contents. I reviewed those materials at that time. Perhaps you would inquire as to the
dispostion of these materials.

If my assignment remains to author a comprehensive Standard Operating Procedure on the Joint
Civilian Orientation Conference, I repeat that I require the materjals requested initially to
attempt to do so. ’

Assuming that this shipment was sent with oversight and approval of my OSD PA chain of
command, the message is alarming. I have no choice but to request that my attorneys document
this turn of events through communication with the office of the general counsel, as
appropriate. )

I regret the clear message this shipment represents. It represents, in my opinion, a veiled
hostility toward me as a cooperating witness in a federal investigation, as opposed to a ’
cooperative and collegial effort to allow a {formerly} valued and lauded staff member an
Jpportunity to excel. -

Respectfully,

.inda R. Tripp
ublic Affairs Specialist

845-DC-00000093
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Dace: 98-04-16 10:31:49 EDT
From:
TC:

Tharks -- I will review al. marerials and ensure I have what I need. The process, as you
know, -.s aete.l intensive and in order ‘'to map out a comprehensive operating plan, it is
necelzzry to include a step by step documentation of the planning process. Please advise
Mi®kael that I would prefer these materials be fedexed out to me == there are reporters in a

caggle outside my house, s0 I would prefer not to answer the door to a courier or to him.
>.st in case the address is not enough, the directions are as follows:

nt..... .
iook forward to receiving the materials and to our telephonic meeting tomorrow. Vr, L.

845-DC-00000094
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Date: 95-04-16 Ob 40 10 EDT
From: desimmseimsumsy iy OS>/ pF)

Linda -- Hi, hope you got my e-mai! yesterdav. The materials are all boxed
up, but missed tne overnight FedEx, so we're arranging t¢ have them
cour.ered out to you today -- if you're not home when they get there, we'll
make sure there's no "signature required” check-off on the slip, per your
request, so they'll leave it for you even iZ ycu aren't there. Please let
me know when you've receiveq’it -- talk to you tomo:':cw. “heers--Doug

e Headers —---===--= -=—-=--c----o-Smeeoooo

Return-Path: H——-—_'
Received: from SN V- ZzC05 Gamnaebamm®|(172 .37 .33.5]) by
NnioiGadeiisnnsdeaegy (V71-15) with SMTP; Thu, 16 Apr 1998 08:20:09 -0400
Received: from ! W [134.152.180.100})

by rly-zc65.mz.aol.com (8.8.5/8. 8.5/ROL-4.0.0)

with LSM* 1d IAAQ09898 for

Thu, 1o Apr 1998 08:18:30 -0400 (EDT)
R.:"-.-'PJ f rom SEpEEEEE——————seEAGeeesesthiisatteninily
{8.7.:/8.7.1) with SMTP id IAA16734 form Thu, 16 Apr -1998 08:09:56 -0400
|ED"'~
Received: by pagate.pa.osd.mil with Microscft Mail
id CISSASOPETTTSTIEPSYSNNNS ; Thu, 16 Apr 98 08:15:04 =DT

From: "Wttt Sumntmttiihtmbiintfcmiiisum
To: GENEiEeeEEESsTEEateG G

Cc: " RSkl SRR,
Subject: JCOC Materials

Cate: Thu, 1€ Apr 98 07:10:00 PDT

Message-lDl: oSk

Encoding: 7 TEXT

X-Meiler: Microsoft Mail 'V3.0

845-DC-00000095
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Hi, lLinda =-- Finally have a break in meetings, so wanted to give you this
update. The materials have been xeroxed, but the xeroxing wasn't finished
until this morning and they're hole-punching all the stuff to put in books
for you, so Mike Byers will FedEx it to you tonight and you should have it
tomorrow morning. I told Mike to be sure not to put "for signature" on the
slip, so they can leave the materials if you're not there. :

Mike says they're sending you: JCOC 59, Book 1; JCOC 60 (the single folder
they copied said it contained "Books 1 and 2", so they assumed there was no
separate folder for Book 2); the JCOC 60 participant list; the Operations
Plan for Armed Forces Day (we think that's the equivalent you requested, but
if it's not the right item when you get it, let me know) and the archival
book. They cannot find a "Book 2" for JCOC 59, although everybody (Mike,
Lindsey, Rick) have looked -- do you know is there a specific place they
should look for it?

Anyway, when you get everythlng, if there s any fine- tunlng necessary or if
you need more, let me know.

Because my schedule for today has run amok, let's plan on a Friday JCOC
group discussion/update per our conversation yesterday. I have meetings :
0930, 1130 and 1330, but am pretty OK otherwise -- does 1500 or 1600 work
for you (prokably for 30-40 minutes with all of us).

Finally, apologies for piggy-backing on this earlier e-mail, but I don't
think you're on my global address list (my whole e-mail system is very
screwy at the moment; I'm not on most global systems here, apparently) and I
think I have to piggy-back on previous e-mail messages to get these to you.
But I'll check Mike Byers to see if he can enter you into my global system

today. Take care -- let me know what time Friday works. (And please let me
know if you have not received the materials tomorrow morning.) Cheers--Doug
From: Qi

To: SN

Subject: Re: Telephone Call
Date: Monday, April 13, 1998 10:36AM

I wi:l call at 1300. vVvr, L.

——————————————————————— Headers ----~-=----mmmmmrrme e
Return-Path: <SSR
Received: from migmeshSwsnmemmm® ohiaeettemmsshuuemps® (172.31.33.5]) by
2 o™ (v41.15) with SMTP; Wed, 15 Apr 1998 13:32:25 -0400
Reccived: frogmthtentasmile® sussissnisioniy 34.152.180.100])
b vttt ¢ . 5 . 5/8.8.5/A0L-4.0.0)
with ESMTP id NAA20461 for
Wed, 15 Apr 1998 13:31:00 -0400 (EDT)
Received: fromm1 EEEEEReeEseipn 4 . 152.26.12) ) by nbaanasinnl
(8.7.1/8.7.1) with SMTP id NAA(0B087 for anENENNRPERIUNE Wcd, 15 Apr 1998 13:22:2€ -0400
{EDT)

Received: by el
1d <iitttSitdhtaimensemily>; Wed, 15 Apr 98 13:30:56 PDT
e T e e ———— 845-DC-00000096

From: "Wty

To: GueeeeaasssSaaheaaniasiannegip
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Hi, linda -- Finally have a break in meetings, so wanted to give you this
update. The materials have been xeroxed, but the xeroxing wasn't finished
until this morning and they're hole-punching all the stuff to put in books
for you, so Mike Byers will FedEx it to you tonight and you should have it
tomorrow morning. I told Mike to be sure not to put "for signature"” on the
slip, so they can leave the materials if you're not there.

Mike says they're sending you: JCOC 59, Book 1; JCOC 60 (the single folder
they copied said it contained "Books 1 and 2", so they assumed there was no
separate folder for Book 2); the JCOC 60 participant list; the Operations
Plan for Armed Forces Day (we think that's the equivalent you requested, but
if it's not the right item when you get it, let me know) and the archival
book. They cannot find a "Book 2" for JCOC 59, although everybody (Mike,
Lindsey, Rick) have looked -- do you know is there a specific place they
should look for it?

Anyway, when you get everything, if there's any fine-tuning necessary or if
you need more, let me know.

Because my schedule for today has run amok, let's plan on a Friday JCOC
group discussion/update per our conversation yesterday. I have meetings at
0930, 1130 and 1330, but am pretty OK otherwise -- does 1500 or 1600 work
for you (prokably for 30-40 minutes with all of us).

Finally, apologies for piggy-backing on this earlier e-mail, but I don't
think you're on my global address list (my whole e-mail system is very
screwy at the moment; I'm not on most global systems here, apparently) and I
think I have to piggy-back on previous e-mail messages to get these to you.
But I'll check Mike Byers to see if he can enter you into my global system

today. Take care -- let me know what time Friday works. (And please let me
know if you have not received the materials tomorrow morning.} Cheers--Doug
From: @ty

To: h

Subject: Re: Telephone Call
Date: Monday, April 13, 1998 10:36AM

I will call at 1300. Vr, L.

----------------------- Headers ----------—--comm e
Return-Path:

W [172.31.33.5]) by
v41.15) with SMTP; Wed, 15 Apr 1998 13:32:25 -0400

Received: AN o21t.05d.mil {134.152.180.100))
by (8.8.5/8.8.5/A0CL-4.0.0)
with ESMTP id NAA20461 for
Wad, 15 Apr 1998 12:31:00 -0400 (EDT)

Received: from pagate.pa.osd.mil (/NP (134.152.26.12)) by w ’
(8.7.1/8.7.1) with SMTP id NAA0B087 for il “Wed, 15 Apr 199 :22:2€ -0400

(EDT)

Received: by Tl NNEERNEEE i ch Microsoft Mail

id <35351900 >; Wed, 15 Apr 98 13:30:56 PDT
From: * 0SD/PA" m
- 845-DC-00000097

To: Cwstjames gy .

4-15-1998 SR Page 1
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Date: 295-04-15 13:32:25 EDT
From: 'Casdd
To: O

Hi, Linda -- Finally have a break in meetings, so wanted to give you this
update. The materials have been xeroxed, but the xeroxing wasn't finished
until this morning and they're hole-punching all the stuff to put in books
for you, so Mike Byers will FedEx it to you tonight and you should have it
tomorrow morning. I told Mike to be sure not to put "for signature” on the
slip, so they can leave the materials if you're not there.

Mike says they're sending you: JCOC 59, Book 1; JCOC 60 (the single folder
they copied said it contained "Books 1 and 2", so they assumed there was no
separate folder for Book 2); the JCOC 60 participant list; the Operations
Plan for Armed Forces Day (we think that's the equivalent you requested, but
if it's not the right item when you get it, let me know) and the archival
book. They cannot find a "Book 2" for JCOC 59, although everybody (Mike,
Lindsey, Rick) have looked -- do you know is there a specific place they
should look for it? : -

Anyway, when you get everything, if there's any fine—tuniﬁg necessary or if
you need more, let me know.

Because my schedule for today has run amok, let's plan on a Friday JCOC
group discussion/update per our conversation yesterday. I have meetings at
0930, 1130 and 1330, but am pretty OK otherwise -- does 1500 or 1600 work
for you (probably for 30-40 minutes with all of us).

Finally, apologies for piggy-backing on this earlier e-mail, but I don't
think you're on my global address list (my whole e-mail system is very
screwy at the moment; I'm not on most global systems here, apparently) and I
think I have to piggy-back on previous e-mail messages to get these to you.
But I'll check Mike Byers to see if he can enter you into my global system
today. Take care -- let me know what time Friday works. (And please let me
know if you have not received the materials tomorrow morning.) Cheers--Doug

From: UGG

To:
Subiect: Re: Telephone Call
Date: Monday, April 13, 1998 10:36AM

I will call at 1300. Vvr, L.

Return-Path: —
Received: from W?ZJLBB.S]) by
j {(vd1.15) with SMTP; Wed, 15 Apr 1998 13:32:25 -0400
Received: 134.152.180.100))

by rly-zc05. .8.5/8.8.5/A0L-4.0.0)

wirth ESMTP id NAR20461 for <

Wed, 15 Apr 1998 13:31:00 -0400 (EDT) o
Received: from {134.152.26.12)) b
{8.7.1/8.7.1) with SMTP id NAAO8087 for <C Wed, 15 Apr 1998 13:22:26 -0400
'EDT)}
Received: b agate.pa.osd.mil with Microsoft Mail
id <mr 98 13:30:56 PDT
From: "R
To: CUNEREEEEE 845-DC-00000098
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April 9, 1998

Mr. Doug Wilson

Deputy Assistant Secretary of Defense for Public Affairs
The Pentagon

Washington, D.C. 20310-1400

Dear Mr. Wilson:

I was advised today that you have been named as my new supervisor. 1
was .

further directed to contact you by telephone today. When I tried to
reach

you earlier today, I was tecld that you were at the White House and not
expected back at a definite time, and that you had meetings scheduled in
the

afternoon. -

I hope that if the assignment passed along to me by Mr. Perkel in his
letter
of March 9th and received by my attorney on March 11, is still current,
that
you will provide the materials I requested of Mr. Bernath so that I may
attempt to provide a comphrensive SOP. As you will remember, there has
not ‘
been such an SOP on JCOC before, and neither I nor my predecessors have
been %
required to write such an SOP in the past. 'As stated previously, I
anticipate that those materials include, but are not limited to, the
Jcoc
archival history..book, compiled under my direction, and the JCOC 59 and
60 ) o
(Volumes 1 and 2 ofr each) correspondence books, also compiled under my
direction. I would also like a copy of the JCOC 60 participants'
notebook,
also compiled under my direction. Additionally, it would be helpful if
you -
included a sample of an SOP which is substantive in nature, and more
representative of one of the visible PA programs administered by the
directorate, as opposed to the use of metro fare card example previously
provided by Mr. Bernath. For obvious reasons, a year long planning
. process
of a comprehensive and visible program such as JCOC, involving the Army,
Air
Force, Navy, Marine Corps and Coast Guard is difficult to compare to a
procedural methodology of administrative functions.

In addition, due to the lack of these materials, request a more
reasonable i

suspense date be assigned. Also, at your convenience, I would like to
discuss with you the renewed media interest in JCOC and the kinds of
investigative inquiry we continue to receive.

Since you have been officially named as my new supervisor, I would like
to

845-DC-00000099
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formally request that I be allowed to return to my duty station and my
former ’

position as Director of the Joint Civilian Orientation Conference. As
evidenced by my visit to both my former office area as well as the area
surrounding the media and the press room recently, it appears. that my
presence is not disruptive in any way -- if you discount the appearance
of

three attorneys representing the office of the general counsel, which

would
appear to be an internally generated situation. Needless to say, it is

my

wish to resume my former role, since my removal from this position
represents

a groundless demotion. Since CDR Rick Snyder had been designated as my

Deputy
Director, and since he is now working on JCOC full time, I assume his
continued support of the program would provide the necessary coverage

during
my required OIC absences. Do you see any verifiable reason why this

should )
not occur? Please advise.
Respectfully,

Linda R. Tripp

845-DC-00000100
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vate: 98-03-18 09:51:49 EST
From:

To : AR

Linda:

Trenks for checking in. I'm assuming that due tc your desire te protect
your phcne number, and the uncertainty of your schedule that email will,
for the time being, be our primary means of communicating. Since our
email wilil be for official business, they should not be considered
"DPRIONAL ANL CONFIDENTIAL" as your email indicated. I think we should
bot% understand, and be up front, about the fact that it is likely that
other people may see our email. That said, if you need to talk to me,
fee. free to call. Also, it would be helpful for me to have your phone
number to use if absolutely necessary. Of course, I would keep your
phone number confidentiai.

T +hink it's best if we leave administrative procedures for your leave,

court time, etc. as they are. You should continue to submit requests for
annual leave in advance to Celia/Gracie and follow established procedures

for requesting sick leave..

The Assignment

I have almost 30 years experience writing and assigning others to write
the type of Standing Operating Procedures (SOP) as the one I've asked you
to write. The example I sent you is part of a 2-volume book of
procedures I had the Directorate for Management write some years ago. I
gave them 2 weeks to do it.- In the case of the JCOC SOP, I'm basically
asking you to put in writing what you've been doing for the past 3 years.
I will have Celia put together whatever material we can find and get

them to your house; but you don't have to wait on these materials to get

started.

Actuaily, you indicated that you have been working on this project. It
would be helpful if you would email me today what you have already done.
I understand that what you will be sending may be in rough draft or
outlire, but certainly unfinished, form; however, it will give me an idea
of how you are proceeding and allow me to make course corrections early
on. If you haven't done so already, it would be helpful for you to work
out the table of contents - the list of topics for which individual SOPs
will be written. That will also help define the scope of the project.
You should also send me, by email, every Friday (close of business) what
you have accomplished.
This assignment began on March 9, 1998. Although it looks massive, I
think you'll find that once you get into it, the individual elements of
the SOP go fairly quickly. I don't believe it's necessary to approve a

30-day extension at the outset of the assignment. I propose we wait
until April 3 and see how much yocu've accomplished and how well you've
accomplished it. If an extension is warranted, we can make an assessment

at that time.

I look forward to your first inputs to the SOP.

e l — 845-DC-00000101
queds VT o
o s 7S
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Dear Clifs:

I understand that my attorney tried (unsuccessfully) to reach you last week. I'm sorry he
missed you. I'm so sorry that my request for annual leave on March 12th was not sent via
e-maii. I'm certair you know how much we depend on Gracie Lamphere to keep us on top of our
ieave s..cs -- and, 1in the last minute an< rather haphazard requirement to be elsewhere from
3:00 unt:l 5:00 pm on March 12th, I obviously neglected to ensure that the correct button was
pressed on the computer. I can't tell you how many times this has happened among the staff ip
DPCR; thank God for Gracie's attention to detail, because this very same thing happened to
Celia twice last year! Luckily, Gracie was able to gently remind her of her oversight in
submitting a leave slip, so she was able to rectify her error upon her return. As you.know, I
had no Gracie and so the oversight was my own. In any event, had you had occasion to speak to
my attorney on. Friday, you would have received my first apology for this understandable
oversighz. As a matter of fact, I would like to request that those submitted (and approved)
reguests Ior annual leave for dates in January 1998 {when time away from the office was
reguirec Ior matters associated with the Independent Counsel}, be withdrawn and the time
credizec back tc my annual leave account. Gracie has copies of those slips. As of right now,
I have no further requests for leave. Be assured that in the future I will continue tc¢ request
leave in the appropriate fashion, as I always have during my tenure in OSD PA.

I have been working on the laborious task of documenting a detailed and comprehensive SOP for
JCOC, and require some materials. As you are aware, this documentation has never existed,
and was unavallable to me when I was named Director of JCOC. 'This year-long manual,
documenting step-by-step methodology and oversight and interaction between OSD PA and the
Army, Air Force, Navy , Marine Corps and Coast Guard in both Washington and at the host sites,
CAPSTONE coordination, travel and budgetary projections, recruitment of participants as well
as selection panel requirements, not to mention logistical support, and itinerary development,
menu planning, hotel accommodations and requirements, host site instructions, project officer
guidelines, published books, the photo documentation and the video, is a project of some
momerit. To ensure the level of detail you have directed me to submit, I request that you
provide me with all documentation necessary to fully comply with this requirement. This
documentation includes, but is not limited to, the archival books which were assembled under
my direction, and the JCOC 59 and 60 correspondence books, also compiled under my Jdirection,
cf wnich I will use s guides as I attempt to fully document the SOP for this SecDeft

24 LlCh

program.

Additionally, at this time I would like to request a more reasonable suspense for submission
cf this S0P. I have no interest is raising this as a public issue, however, a suspense of 30
days to provide a level of detail much like the one you had OGC enclose (metgo fare cards,
wasn't it?) is somewhat unrealistic given the scope of the JCOC year-long planning process --
and does not reflect the time limitations my participation as a witness in a federal
investigation imposes. I would like to request a more realistic, extended suspense of 30
aaditional days beyond the initial suspense date. Since JCOC has been planned and executed
flawlessly under my direction without the real benefit of this very SOP, I am confident it can
be equally successful this year as the SOP is created as a work in progress. Please advise:.if
this is possible and if you will grant my request.

On anotherz, cheerier note -- I have received numerous and heartwarming letters from JCOC alum
-- from bcth men and women, but particularly from some of the 58, 59 and 60 women you and I

poth had tne pleasure of getting to know a little more than the average participant. It is
neartening to know of their support. I'm sure you, too, remember these wonderful people with

some fonaness.
Thank you.
My regardas to Beth, . 845-DC-00000102'

Linda R. Tripp

3-17-1998 ~« Page 1
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Linda, these are all good points, BUT we must go forward with a memo to O0GC.
Don't you always work with estimates when you are preparing the budget.?

How did you come up with $2200 earlier? That's what people believe they
will be paying -- and if in fact there is no infusion of DoD 0&M money we
would, I presume, make the program work for that sum times 60. We have the
accurate total costs for the past 3 years. 1 think we can talk in
"approximate"” figures BUT we do need something to work with in order to move
ahead. What.do you suggest as a document that we can use to crystallize
this beyond raising worrisome issues?? We have dithered around with this for'
more than a month -- it was on the burner when you were last here. We meet
with Doug at 4. Please send a proposed ducument to be attached to the Hitch
memo so that we have at least general numbers to deal with and something to
discuss. Thanks, Celia ----=-----

From: Cummimmiiy

To:

Cc:

Subject: budget .

Date: Thursday, February 19, 1998 11:46AM

As I indicated to you by phone during our extensive conversations about the
JCOC budget, I agree that JCOC can and should be (in part) supported
financially by OSD. Without complete and accurate projected costs (we are
working with estimates only at this time, to include the Hotel Del Coronado
which has only locked in the room rate), it is impossible to project an
accurate total with any level of specificity. 1Issues of tax vs tax exempt
will affect final costs, and this issue will surface if some portions of
JCOC

are paid for by O&M funds. This can be a significant sum.

Also, as we discussed, the issue of contracting constraints should be
addressed, since there are strict guidelines and regulations governing the
bidding process when allocated funds are used for a federally funded
program....As you know, since JCOC has not used allocated funds for the
fixed

expenses of the program in the past, we have not been constrained by these
regulations. Before contracts are signed and commitments made, we should
resolve this issue...

The issue of how JCOC hills will be paid must also be addressed. In other
words, in the past we have projected expenses, based our registration fee on
these expenses, collected the money, and written checks to cover all our
expenses as the trip progressed. Most vendors and providers will not do
business any other way. By the end of the conference, the only outstanding
bills not paid each year were the yet to be completed photographic and

duping

costs.....How will we separate those contracts paid for by the government
from

those JCOC will pay for -- costs will vary if we contract as JCOC as opposed
to official OSD contracting....it's a fact of life.

Since JCOC will by paying only for the hotels, cocktails, and meals of the
60

2-19-1998 n Page 1
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nature,
and invclve detailed planning (more detailed, moment by moment itinerary, .
logistical suppert, NCOICs identified for baggage handling, etc.) and a
complete (but still preliminary) walk through of the itinerary will be done.

The third, and final round of advance trips should be scheduled toward the
end

of May. This may not be necessary in the case of the Marine Corps site,
since

that visit does not involve an overnight, and by that point the itinerary
and

logistical support should be set. Since Lejeune has hosted us several times
in the past, this visit should be the least problematic. In any case, the
last advance trip to each location should represent the most flawless
representation of the final itinerary.....

In reviewing past after action reports, the concensus has been that initial
advance trips are critical to the success and ease of planning of the
conference....... this puts everyone on the same sheet of music, imparts the
level of attention to detail, and allows everyone to share ideas and work as
a

team. Without this meeting, and despite a great deal of information shared
with the host sites, when we show up for the more substantive advance trip,
the host site is gemerally ill-prepared for the level of detail required to
host JCOC.

Concurrently, the welcome packet to each of the selectees, along with
request

for additional information, should be mailed out from the JCOC Director NLT
10

April 98. This includes tentative itinerary information, etc., and
establishes a dialog with the selectees. As the information is returned to
us, this information must be entered into the data base. Alternate
invitations go out concurrently, and the same rules apply. A short notice
list must be maintained and should include 10+ names who will agree to join
the trip up to and including the day of registration.

At the same time, the JCOC book will be in progress. Service Project
Officers
will be asked to provide 80 (or however many copies we will need based on
participants, cadre, other guests, OSD PA copies, SecDef copies, etc.)
insert
packages for the book. This will include a representative color photo of
the
host installation, with a history of the base, and pertinent mission
information printed on the opposite side of the photo. It serves as a
"welcome" to that section of the book. They will also be responsible for
providing printed bios of KEY officers at each host site, as well as key
Department officials with whom the participants will interact. This should
be
kept to a minimum and truly only represent the key individuals with whom
participants will interact. This insert will also include sheets with
description and photo of equipment participants will shoot, ride, view,
etC........ All of the above must be approved by JCOC before it is reproduced
for the JCOC book, and should be due to us for first review NLT 1 Apr 98.
Our
edits and recommendations should be due back to -the Services NLT 10 APR 98,
with the final product due back to us for inclusion in the book NLT 1 May
98.

2-18-1998 w Page 3
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Beginning during the time of the initial advance trip, & ararit ltinerary
(fair ’

and fcul! will be started..... and added to up to the very last minute. This
moment by moment itinerary becomes the bible for the trip. This itinerary
should be prepared and edited by one person who becomes intimately familiar
with the itinerary and who can troubleshoot obvious problems as they arise.
This i1s not just a keyboarding effort, it 1s a substantive effort tc ensure

......

quality (and flawlessly executed)itinerary.

1 hope you receive this e-mail. Celia, I will call you later.
Please let me know what you think of the foregoing.

Return~-Path: :
Received: froGmmiiissihitdesiiisesiivenciy (@smmitahiimbdeaene (172.31.106.68]) by

Gy (V38.1) with SMTP; Wed, 18 Feb 1998 11:52:38 -0500
Received: from queemssswiiessweswmdy (134.152.180.100]) ’
by ° (8.8.5/8.8.5/A0L-4.0. 0)

Ltk tdunohe
with ESMTP id LAA09750 for
Wed, 18 Feb 1998 11:52:36 -0500 (EST)
Received: frommpseeeenprStE T I eyt 1 34 . 152.26.12]) Dy qfisnmenivmsieeny
(8.7.1/8.7.1) with SMTP id LAA05436 for <CHAummesbitdttiaadiicm 18 Feb 1998 11:44:32 -0
(EST)
Received: by pagfistsiiettiisesiibalbahahtiy 1211

id <34 nakitnttiketdeaicmng 1 >; Wed, 18 Feb 98 11:50:12 PST

To:

Subject: Re: Budget/Hitch/Timeline-Calendar
Date: Wed, 18 Feb 98 11:47:00 PST
Message-1D: <imEGkkikiensnneTTERI—
Encoding: 192 TEXT

X-Mailer: Microsoft Mail V3.0

845-DC-00000105
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Date: 96- 02 18 17 52 38 EST .
From: choke@pagate.pa.osd.mil (Hoke, Celia, ,
To: Cwstjamesfaol.com (Cwstjames)

.OSD/PA)

Per paragraph cne: Please note the
Cohen and Nick who will be funded in
the program as Doug and othesrsof our OSD/PA staff. Per paragraph Z, piease
consider the highest figure for guest estimates --ie, 30 --for your budget
planning and for the breakout you're doing for the Hitch memo.

Regarding that memo, '‘d like it to go to Hitch -- seen by Doug and Cllff—-
on Friday. Doug is in Ohio for the SecDef/State/Nat Sec Ad even today, but
tomorrow {Thurs)we will discuss matters, which I would like to include a
draft Hitch memo and back ups (our cost part/participant part -- per the
pages with edits( from our meeting with Doug) which Michael took to you in
and then do the final outta-here package to be hand-carried to

Linda, thanks for your discussion.
numpers add up to 15, including Mrs.

hard copy)
Hitch on Friday am. That means that I need you to send me those 2 back-up
pages with figures -- even if it means your retyping them in e-mail. Could

you please send this by tomorrow?Also, please give me your comments on my
redraft of the actual memo to Hitch (which I earlier sent to you retyped in

e-mail).

As regards all the other information in your discussion, this is INDEED the
kind of info we need in a timeline calendar. Since your calendar
application has some problem,I understand, please do a linear calendar in
e-mail and send it to Michael who will them put it on the graphic calendar
format which all of us can quickly comprehend and use.

For example, start with March:

MARCH

Mar 1-6 (Sun - Sat

1 Sun
2- Mon
- Memo on JCOC funding w/attachments (Linda)

sent to GC/Hitch (Lindsey/Celia/Doug)
- Nomination packet to SecDef for approval (Lindsey)

-~ Prepare draft pkg of SecDef invitation{Linda/Lindsey)
to be sent to Exec Sec autopen when noms approved by SecDef
3-Tue
4-Wed

5-Thurs .
- Service project officer meeting w/JCOC director, 1lE776~10:00 am

(to continue every Thurs each week as noted hereafter)
6 Fri

Review revised logo/give approval (Lindsey/Celia/Dougq)
6-Sat i
AND SO ON FOR EACH WEEK IN MARCH, APRIL, MAY, JUNE to the extent you know
things~- include advance visits and reconfirmation visits, ,dates for final

budget, finals w/hotels, first draft itinerary (fine&foul), prep of Wash
portion agenda, etc. .

Doing this calendar 1is important because we NEED actual documents from you
to facilitate this process. And we need to get the things on the caledar
accomplished. Taking the information from a discussion document is not the
kind of real assistance we need to make this work. When do you think you
can send us at least March and April timeline calendars? I need to have a
nse of when we can expect specific products. Please review and give me a

call. Celia

2-18-1998 At TERSiEas Page 1
845-DC-00000106
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Sugject: Re: Invitation Package & Hitch
Date: Wecnesday, February 18, 1998 8:34AM

Projected costs: Cadre is estimate at 12 (currently). We should determine
the exact count at this time. I assume it will be DASD PA, JCOC Director,
Deputy Director, Defense Project Officer, Army Project Officer, Navy Project
Officer, Air Force Project Officer, Marine Corps Project Officer, Coast
Guard

Project Officer, still photographer, Treasurer, 2-man video crew (based on
last year's situation with one camera), Mrs. Cohen and The Secretary's
Godson, .

assuming he is out of High School by then? 'Am I missing anyone? We need a:--
firm number to be akle tc project costs. I understand that Mrs.Cohen and
Nick

will not be considered "cadre" with yellow coats, but they will still have
to

be budgeted in one category or another.

In terms of "other" costs, we need to ensure that our numbers are adequately

projected for "guests" -- i.e., JCOC typically pays for all "guests" at each
of the cocktail receptions and the dinners, which ranges from 20 to 30
people

per evening. These figures will have to be projected in the OSD O&M column.

Calendar: SecDef invitation packet should be forwarded through our front
office to the Exec Sec for approval and autopen {or signature) NLT than 1
March 98. Our deadline for mail out to the initial 60 should be NLT 15

March
98 with a response date {with deposit) NLT 30 March 98.

Service Project Officer Meetings should begin NLT 1 March 98. This is so
because of the extensive contracting and logistical arrangements which have
already been made by OSD PA as it pertains to site visits, vendor items,
etc. .

This will allow weekly update meetings for a 3+ month period -- we are ahead
of ourselves this year, due to prior planning and a much later JCOC start
date. We have had JCOC weekly meetings Thursday mornings at 10:00 for one - .
hour, with more frequent meetings scheduled the last three weeks prior to
the

start of JCOC. The meetings were held in your office. May I expect that I
will chair these meetings?

Initial Advance trips: A first round of initial advance trips should be
scheduled NLT the week of 15 Mar 98. These trips will be one overnight per
site, preferably in order of JCOC itinerary. Courtesy calls with the
Command )
Group and meetings with the points of contact representing each segment of
support at each site will happen at this time. At this time, a tentative,
draft itinerary will be worked out, as well as proposals for inclement
weather. Visits to hotels/BOQs, meal planning, etc., will take place at
this

time (on a preliminary level).

The second round of advance trips should take place toward the end of April.
Again, these visits should be scheduled in s€quential order. Again,
meetings

2-18-1998  CGmetAGeGeE®  Page 2
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nature,
and involve detailed planning (more detailed, moment by moment itinerary,

logistical support, NCOICs identified for baggage handling, etc.) and a
complete (but still preliminary) walk through of the itinerary will be done.

The third, and final round of advance trips should be scheduled toward the

end
of May. This may not be necessary in the case of the Marine Corps site,

since
that visit does not involve an overnight, and by that point the itinerary

and

logistical support should be set. Since Lejeune has hosted us several times
in the past, this visit should be the least problematic. In any case, the
last advance trip to each location should represent the most flawless
representation of the final itinerary.....

In reviewing past after action reports, the concensus has been that initial
advance trips are critical to the success and ease of planning of the
conference....... this puts everyone on the same sheet of music, imparts the
level of attention to detail, and allows everyone to share ideas and work as
a

team. Without this meeting, and despite a great deal of information shared
with the host sites, when we show up for the more substantive advance trip,
the host site is generally ill-prepared for the level of detail required to

host JCOC.

Concurrently, the welcome packet to each of the selectees, along with

request
for additional information, should be mailed out from the JCOC Director NLT

10

April 98. This includes tentative itinerary information, etc., and
establishes a dialog with the selectees. As the information is returned to
us, this information must be entered into the data base. Alternate
invitations go out concurrently, and the same rules apply. A short notice
list must be maintained and should include 10+ names who will agree to join
the trip up to and including the day of registration.

At the same time, the JCOC book will be in progress. Service Project
Officers
will be asked to provide 80 (or however many copies we will need based on
participants, cadre, other guests, OSD PA copies, SecDef copies, etc.)
insert
packages for the book. This will include a representative color photo of
the
host installation, with a history of the base, and pertinent mission
information printed on the opposite side of the photo. It serves as a
"welcome" to that section of the book. They will alsc be responsible for
providing printed bios of KEY officers at each host site, as well as key
Department officials with whom the participants will interact. This should
be
kept to a minimum and truly only represent the key individuals with whom
participants will interact. This insert will also include sheets with
description and photo of equipment participants will shoot, ride, view,
etC..... .. All of the above must be approved by JCOC before it is reproduced
for the JCOC bock, and should be due to us for first review NLT 1 Apr 98.
Our
edits and recommendations should be due back to.the Services NLT 10 APR 98,
with the final product due back to us for inclusion in the book NLT 1 May
98.

2-18-1998 A At Page 3
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....... ch T L adiiT v e eeiT e B a SwuvEi.oC ::;p, a Jdras:

e gmen - -
(fair . ,
and foul: will -be started..... and added to up to the very last minute. This

moment by moment itinerary becomes the bible for the trip. This itinerary
should be prepared and edited by one person who becomes intimately familiar
with tne itinerary and who can troubleshoot obvious problems as they arise.
This is not just a keyboarding effort, it is a substantive effort to ensure

ZTlinerar,

rt

a
quality (and flawlessly executed)itinerary.

I hope you receive this e-mail. <Celia, I will call you later.
Please let me know what you think of the foregoing.

L.
----------------------- Headers --------ecec e *
Return-Path:

Received: from . om [172.31.106.68]) by
: ; } with SMTP; Wed, 18 Feb 1998 11:52:38 -0500
Received: from ) (osd.mil [134.152.180.100})

by relay2’ .oy (8.8.5/8.8.5/A0L-4.0.0)

with ESMTP id LAA09750 for W

Wed, 18 Feb 1998 11:52:36 -0 (
Received: from pagate.pa.osd.mil (JERIENNSSRemSl [134.152.26.12]) by guimmmredens]
(8.7.1/8.7.1) with SMTP id LAA05436 for <Cwstjamesfaol.com>; Wed, 18 Feb-1998 11:44:32 -0500
(EST)

Received: by peoeeewpiresemmi with Microsoft Mail
id <34EB3B740mapuhampinyuese®] > Wed, 18 Feb 98 11:50:12 PST

From: "Hoke, Celia, , OSD/PA" <CVEREUDEUNCe P owswsumil >
To: Cwstjames

Subject: Re: Budget/Hitch/Timeline-Calendar

Date: Wed, 18 Feb 98 11:47:00 PST

Message-ID: <3vtEBaEhbimmuumunmpuerutnm. -

Encoding: 192 TEXT

X-Mailer: Microsoft Mail V3.0

845-DC-00000109
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Tripp, Linda, ,E

From: Lewinsky, Monica, , Gl

To: Tripp, Linda, ,

Subject: HELP

Date: . Thursday, October 16, 1997 1:34PM

Priority: High

<<File Attachment: ML2.DOC>><<File Attachment: OC>> LT- Can you please print these out, take a
lock at them and make any changes (in BOLD) and serxd ﬁ back to me...PLEASE. ican't escape right now. | have

to have it all ready to go by 4 pm or so. Thanks.

Love
A

i

845-DC-00000171
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Education:

Lewis and Clark College Portland, Oregon

Bachelor of Science in Psychology May 1995 845.DC. 172

Experience:

Department of Defense The Pentagon Washington, D.C.

Confidential Assistant to the Assistant Secretary of Defense for Public Affairs

April 1996 - present

Serve as principal assistant to the Assistant Secretary of Defense (ASD) for Public Affairs in support of
his dual role as both Department of Defense spokesman and head of Department of Defense Public
Affairs. Assist in preparing the ASD for bi-weekly press briefings. Interact with the NATIONAL media

on the ASD’s behalf. Provide the ASD with timely updates of current media stories. Act as liaison with the

offices of the Secretary, the White House, other Cabinet Secretaries and the National Security Council.
Provide support to the Secretary of Defense and Assistant Secretary on frequent international travel

which includes a contingent of traveling media. Handle the ASD’s daily schedule and correspondence.

The White House Washington, D.C.

Staff Assistant to Director of Legislative Affairs Correspondence, November 1995 - April 1996

Wrote drafts and correspondence for Staff Secretary’s approval and ultimately the President’s
signature, which often required research of various Administration issues and policies. Coordinated
mass mailings to Congress for the President and other Senior Administration officials. Processed and
vetted all incoming mail to the President from Congress. Trained and supervised new interns on White
House procedure and preparation of White House correspondence.

The White House Washington, D.C.

Summer Intern Office of the Chief of Staff, Summer 1995

Drafted form letters and individual responses for the Chief of Staff's signature. Acted as a liaison for
Chief of Staff’s office to other White House offices, Cabinet agencies, and Congressional offices.
Updated office manual. Supervised and coordinated intern and volunteer staff.

Metropolitan Public Defenders Portland, Oregon

Alternatives Staff, February - May 1995

Implemented new psychology expert reference techniques. Assisted attorneys in finding viable
alternatives to prison for their clients. Directed clients in successful search for support, shelter, food"
and transportation. Updated files on resource materials.

Southeast Mental Health Network (Practicum) Portland, Oregon

Socialization Staff Assistant, January - June 1994

Assisted staff in teaching socialization skills to mentally ill clients to ease their integration back into
society. Updated clients’ confidential reports. Coordinated fund raising to benefit extra-curricular

theatre activities.

Additional Information:

- TS-SCI Clearance: Current
- Proficient in Macintosh for Microsoft Word 6.0, WordPerfect for Windows 5.2, Quorum, and Infosys.
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First and foremost, thank you for helping me.

My dream had been to work in Communications or Strategic Planning at the
White House. [ am open to any suggestions that you may have on work that is
similar in scope or direction.

It is important to me that I be engaged and challenged in my work; that I not
be someone’s administrative/executive assistant; and that my salary provide
me a comfortable living in NY.

I have enclosed my resume. [Tab 1]

Networks:

* Assistant producer at any of the networks
* Kaplan -- CNN NY Bureau

* News/political segments at MTV

Assistant to an account executive at any of the following
{(not administrative assistant):

* Hill & Knowlton
* Burson-Marsteller

* Downey & Chandler 845-DC-00000173
* Bozell Public Relations/ Bozell Worldwide

* Devries Public Relations

[ These are major agencies with which I am familiar. You may have more
suggestions from the attached list of agencies in NY (Tab 2)].

A note about the UN:

The idea of working at the UN does not appeal to me. As a result of what
happened in April ‘96, I have already spent a year and a half at an agency
which was not in my area of interest. I want a job where I feel challenged and
engaged. I don’t think it is the right place for me.

Salary:

While my current salary as a GS-9 step 2 is $32,736, my research shows that
my counterparts at the Pentagon are all GS-12's with salary levels ranging



3966

$45,939 - $59,725 depending upon their step number. (It is a mystery to me
too why I am not a GS-12 when we all perforrn the same duties!) Therefore, I
do not think it inappropriate to request a salary of $65,000. My friends in NY
have advised me that living expenses are high. It's important to have an
adequate salary. [Tab 3]

Another note: I hope you will understand when I say I prefer that Marsha
not be involved in this endeavor. Please respect that.

Again, thanks for everything.

845-DC-00000174
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Dear Sally:

Since I have not been able to get in touch with him I am taking the unorthodox liberty of sharing
my concerns with you. I would very much appreciate it if you could relay this information to him
either verbally or by letting him read this note. If you’re not comfortable doing either, I
understand.

My meeting with Mary was not at all what I expected. While she was very pleasant, she
questioned me endlessly about my situation. Despite the fact that she already knew why I had to
leave, she asked me to tell her about it, asked if I had acted “inappropriately” and why I wanted
to come back. She seemingly knew nothing about my current position. She didn’t know of any
openings and said she would check with the people in Communications. He said to me that he
told her “T had gotten a bum deal, and I should get a good jobinthe ___ ____.” I was suprised
that she would question his judgement and not just do what he asked of her. This is what he told
me. Is it possible that, in fact, this is not the case? Does he really not want me back in the
complex? He has not responded to my note, nor has he called me. Do you know what is going
on? If so, are you able to share it with me?

I did not cause any trouble when [ had to leave last year because I knew how important the event

in the fall was. He promised me then I could come back after the , and I have been counting
on him. Ithink I have been more than patient since it is now 8 months after the not to
mention the 7 months prior to the . Shall I continue to be patient?

Either way, Sally, I am very frustrated and sad. I especially don’t understand this deafening
silence, lack of response and complete distancing evidenced by him. Why is he ignoring me? I
have done nothing wrong. Nothing to deserve treatment of this nature. I would expect behavior
like this might be directed toward an "unfriendly", certainly not to me. I would never do
anything to hurt him.

I am hoping to hear from either of you soon. I'm at a loss and I don’t know what to do.

Best wishes.

M

845-DC-00000175
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Dear Saliyv:

Since I have not been able to get in touch with him [ am taking the unusual liberty of sharing my

concerns with you. I would very much appreciate it if you could relay this information to him
niﬂ'\nr T

either verbally or by lettin him read this note. If vou’re not comfortable doin
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understand.

My meeting with Mary was not at all what I expected. While she was very pleasant, she
questioned me endlessly about my situation. Despite the fact that she already knew why I had to
leave, she asked me to tell her about it, asked if I had acted “inappropriately” and why I wanted

to come back. She seemmgly knew nothing about my current position. She didn’t know of any

openings and said she would check with the people in Communications. He said to me that he
told her “I had gotten a bum deal, and I should get a good job in the " I was suprised

that she would question his judgement and not just do what he asked of her. This is what he told
me. Is it possible that, in fact, this is not the case? Does he really not want me back in the
complex? He has not responded to my note, nor has he called me. Do you know what is going

on? If so. are vou able to share it with me?
aple t !
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As now all of you are aware, I interviewed for a desirable position in the on

's immediate staff. Despite the fact that my resume and relevant experience excited them
prior to my interview, and despite the fact that they have had trouble filling this labor intensive
slot, I was not selected. The position is still open. Am I missing something?

I did not cause any trouble when I had to leave last year because I knew how important the event
in the fall was. He promised me then I could come back after the , and I have been counting
on him. I think I have been more than patient since it 1s now 8 months after the not to
mention the 7 months prior to the . Shall I continue to be patient? )

Either way, Sally, I am very frustrated and sad. I especially don’t understand why he is ignoring

J 2J 22 a ar = aon 27
me. I have done nothing wrong. Nothing to deserve treatment of this nature. This deafening
suence, lack of rcsponse and compxe[c cus[ancmg evidenced Dy —_ and the alsmgenuous
"assistance” from M, are behaviors I would expect might be directed toward an "unfriendly",
certainly not to me. I would never do anything to hurt him. I don’t know what to do.

[ am hoping to hear from either of you soon.

Best wishes.

M
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23 November 1997

Dear Linda,

First and foremost, happy birthday. You may not want to keep these
because they're from me, but I bought them for you. I couldn't give
them to someone else; you know how I am about gifts. The present
inside the frame is Victorian and from New York.

Linda, I care about you a lot. I have enjoyed watching you be so
successful at reaching you goal. I can't wait for the day, and I know
it will come, when you are thrilled with the body you've created
from hard work. I want you to find the best job and get a house in
Middleburg. I want to see you happy.

You are a wise, savvy woman, and I truly value your opinions.
Whether I have wanted to hear it or not, I have always appreciated
your honesty. But, I have to do what feels right to me even though it
may very well be the wrong thing to do. I can't have a friendship
with someone where I feel if I don't heed their advice, they'll get
mad at me and end the relationship.

I can only imagine how frustrating it is to deal with me and this
whole situation. I could never blame you for not wanting to be
involved in it anymore. I can't make you be my friend, but can we
please try and talk this out? ‘

I would really appreciate it if you would talk to me and tell me if
you want to be my friend and then we can talk about the other night,
or you don't want me in your life. To quote you, "This silence is
killing me." This past weekend was awful with me calling you
12,000 times and you not answering. It's more frustrating to try and
get in touch with you than the big creep.

Please come talk to me, Linda.

, /h/wmw(k) ' 845-DC-00000177

P.S. I proofread the hell out of this thing, so I hope it didn't make
you sick.
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L.T.

DATE ],{2\‘ TIME lu:—s\{
PHONE CALLS
“WHILE OUT* RECORD
" N0 CQ

AREA CODE NUMBER EXTENSBION

TELEPHONED PLEASE CALL (=

CALLED TO SEE YOU RETURNED CALL

WILL CALL AGAIN URGENT

MESSAGE Y ‘.\“\ ‘Y
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Tripp, Linda, , OSD/PA

From: Lewinsky, Moni

To: Tripp, Linda, ,

Subject: RE: [Fwd: [Fwd: Fwd: FW: humor]]
Date: Monday, October 27, 1997 10:29AM
Priority: High

That's fine with me, Linda. | will respect that. | would only like to ask that | have your assurance everything | have
shared with you remains between us. You have given me your word before, but that was when we were on good
terms. Can | still trust that?

From: Tripp, Linda, , OSD/PA

To: Lewinsky, Monica, , OSD/PA

Subject: RE: [Fwd: [Fwd: Fwd: FW: humot]]

Date: Monday, October 27, 1997 10:13AM

From now on, leave me alone. Don't bother me with all your ranting and raving and analyzing of this situation.
And don't accuse me of somehow "skewing" the truth -- because the reality is that what | told you is true. | really
am finished, Monica. Share this sick situation with one of your other friends, because, frankly, I'm past nauseated
about the whole thing. LRT

U m"w"‘_”

o
Kyle Purpura; XEden
Subject: FW: [Fwd: [Fwd: Fwd: FW: humor]]
Date: Friday, October 24, 1997 6:06PM
Priority: High

Fro M
To: “Lewinsky, Monica, , PA*, m
Subject: [Fwd: [Fwd: Fwd: FW: humor o

Date: Friday, October 24, 1997 12:21PM

845-DC-00000182
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Tripp, Linda, , OSD/PA

From: Lewinsky, Monica, , OSB/PA

To: Tripp, Linda, , OSD/PA

Subject: RE: Thursday's Tickles

Date: Monday, November 24, 1337 11:10AM
Priority: High

| will respect your wishes to leave you alone, and | apprceiate your finally communicating with me. Obviously, |
hope that you will eventually decide that we can be friends without having to discuus any of this other crap. | will
be moved out of the apartment and on my way to NY by the 31st. If you want to resume any kind of a friendship

before then, | am more than open to it.

With regard to the presents, simply throw them away. | bought them for you. You know how | am with gifts, and
that | don't believe in giving them to someone else.

Take care.

MSL

From: Tripp, Linda, , OSD/PA

To: Lewinsky, Monica, , OSD/PA

Subject: RE: Thursday's Tickles

Date: Monday, November 24, 1997 10:58AM

Monica: PLEASE give me a break. | have been more than patient with you and 1 am very worried about your
state of mind. You are acting in a way that is more than questionable. | tried to make you understand those
concerns and how your actions might be (would be?) perceived by "them" if you

continued in that irrational manner. You told me you could do "anything | want to" -- and, of course, you are right.

I do not have to be a party to it. Let's just drop it. | need a break. The information alone is a hefty burden and one
I never asked for. The pursuant behavior concerning that information is more than 1 can take. | do not mean to be
ungrateful, but | cannot accept gifts, Monica. Sweet as it is, | would prefer not to. LRT

S : - Thursday’s Tickles
Date: Thursday, November 20, 1997 11:05AM
Priority: High

From: Michael Byrnes
To: mlewinsk
Subject: Thursday's Tickles

Date: Thursday, November 20, 1997 6:40AM
845-DC-00000183
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THE WHITE HOUSE

WASHINGTON

MEMORANDUM FOR CABINET AND AGENCY HEADS

FROM: LEON E. PANETTA
- CHIEF OF STAFF

SUBJECT: PROMOTICINS AND CASH AWARDS FOR
POLITICAL APPOINTEES

Questions have been raised about granting annual gcade increases (i.e. promotions) to
Schedule C appointees and about giving lump-sum cash awards to political appointees at all
levels. In this memo, the Clinton Administration is issuing guidance with respect to both of

these issues.
Grade Increases for Schedule C Appointees

A Schedule C appointee serves in a specifically approved position with specified duties and
responsibilities that torm tne basis for its classification 1t a given grade and pay level.
"Schedule C appointees should be eligible for step increases, just like career employees.
Annual grade increases should be limited to situations where significant changes to a
position's level of duties and responsibilities justify reclassification at a higher grade.
Positions should not be-reclassified just to create a promotion opportunity for a deserving

employee. _ , o ‘ )
Cash Awards to Political Appointees’

Federal agencies have very broad authority to grant employees lump-sum cash awards.  The
Clinton Administration wishes to maintain a more rigorous standard for granting cash awards
than previous Administrations. We therefore ask that agencies refrain from-giving cash
awards to political appointees (i.e, Executive Schedule, ncucareer SES, Schedule C
employees) paid a salary level that exceeds that of a GS-12 and to grant monetary awards to
others only for performance that is clearly exceptional. Agencies should continue to recognize
other political appointees through the prudent use of nonmonetary awards.

845-DC-00000189
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Letters Editor

Newsweek

251 West 57th Street

New Yark, New York 100/9-1894

(BY FAX: 212.445.4120)

I would like to clarify the questions that have arisen about my involvement in the matter reported
by Newsweek in its August lith edition. Contrary to the perception held by many that | granted Newsweek
"an interview" for this story, the truth is the reporter appeared, uninvited and unannounced, in my office at
the Pentagon in late March 1997. | was compelled to respond when he asserted that Ms. Willey had given
him my name, as a purported contemporaneous witness who could corroborate her new claim of
"harassment" or "inappropriate behavior* on the part of the President.

My response then, as it remains today, was that this was completely inaccurate and that her
version in 1993 and her version in 1997 were wholly inconsistent. One must wonder how such disparate
allegations spanning a period of four years could have much, if any, credibility.

Regarding the comment made by the President's attorney about me, which appeared in the same
article, | am acutely disappointed that my integrity has been questioned.

Linda R. Tripp
Department of Defense
Washington, D.C. 20301-1400

845-DC-00000190
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OIC-302 (Rev -19.94)
-1 -

OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

03/04/98

Date of transcription

On March 3, 1998, Federal Bureau of Investigation (FBI)

Special Agents (SA) it ——
met with LINDA R. TRIPP at her residence,
Also present were-
m
Audio Visual Signal Processing
Group, Quantico, Virginia, for the purpose of producing a control
tape using LINDA R. TRIPP'’s (TRIPP) tape recording equipment.
TRIPP provided the interviewing agents the following information:

In reference to the audio tapes that were made, TRIPP
advised that she has only used one tape recorder to make the
tapes that she turned over to the Office of Independent Counsel.
TRIPP also has a portable radio/double tape deck in her home.
However, TRIPP advised that she has never used that portable
radio to either tape phone conversations or to duplicate any
cassette tapes.

TRIPP advised that she did not always use both sides of
the tape. Sometimes she used only "Side A". Whenever TRIPP
received a phone call, she would first check her "CALLER ID" box
to determine who was calling. If it was MONICA LEWINSKY calling,
TRIPP turned on the tape recording machine by depressing the
"DLAY" and "RECORD" buttons at the same time. If the call was
"from another individual, or if a "CALL WAITING" call was
received, TRIPP stopped the recording by depressing the "STOP"
button. On a few occasions, TRIPP'S cats stepped on the machine
and activated the "PAUSE" button. In those cases, TRIPP hit
"PAUSE" again to de-activate the setting.

TRIPP powered the tape recorder with batteries. She
did not use an electrical source for power. The only malfunction
TRIPP has experienced is when the batteries were low, which
caused the voice activation feature to hesitate before starting.

TRIPP never rewound the tapes or set the tapes back
manually. Each recorded conversation began wherever the last
conversation ended. If the tape ran out before the end of the
conversation, TRIPP either placed another new tape into the
machine, or flipped the tape to "Side B".

-

at

Investigation on 03/03/98 Washington, D.C. File# 29D-0OIC-LR-35063
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The tape recorder was never serviced. The only
malfunction TRIPP has experienced was when the batteries were
draining and the machine was operating slowly. Once new
batteries were inserted, the machine was fully operational again.

TRIPP was shown the cassette tapes that were previously
provided to the FBI. The purpose was to verify, to the best of
her knowledge, that the tapes which the FBI had in its possession
were the same tapes TRIPP used to make telephone recordings
between TRIPP and LEWINSKY. TRIPP verified that seventeen (17)
out of the twenty-one (21) were TRIPP’'s cassettes. The tapes
identified were numbered Q4 through Q20. She could not identify
the source of the other four (4) tapes. ‘

TRIPP believed that there were still some of the
original cassette boxes in various locations of the living and
dining rooms. TRIPP consented to SAs
WEmpislmemay” assistance to locate any other tape boxes. 1In
attempting to locate empty boxes, TRIPP found three (3)
additional cassette tapes, two in a living room drawer, and one
in the portable radio/cassette player previously identified in
this communication. Anthony Zaccagnini, TRIPP’'S attorney, took
the cassette tapes to his automobile to review, since it was
determined minutes before that the portable radio did not work in
the "TAPE" mode. After listening to the tapes, Zaccagnini
turned the tapes over to the Special Agents. TRIPP signed an FD-
592 (Receipt for Property) for the three tapes.
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-1 -

OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

4/6/98

Date of transcription

LINDA R. TRIPP, being aware of the official identity of
the interviewer, provided the following information:

TRIPP was contacted by MONICA LEWINSKY some time after
December 19, 1997, but before LEWINSKY‘'s last day of work at the
Pentagon. LEWINSKY requested TRIPP’s assistance in erasing
E-Mail messages from LEWINSKY's computer at the Pentagon.
LEWINSKY wanted to erase everything from the computer that was
incriminating, especially anything to KATHARINE, because of the
level of detail. TRIPP told LEWINSKY that TRIPP did not know how
to do that and suggested that LEWINSKY contact the computer
people at the Pentagon for assistance.

TRIPP has not been told anything by LEWINSKY about the
gifts given to LEWINSKY by President CLINTON, that LEWINSKY
returned to BETTY CURRIE.

3/31/98 . Washington, D.C. Fies 29D-LR-35063

Investigation on

» _ 1 Date dicurea 4/6/98
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OIC-302 (Rev. 8-19-94)

-1 -
OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

06/25/98

Date of transcription

LINDA R. TRIPP, white female, born November 24, 1949,
home address Ghttaanianmsbaaspeteisisaerpniiipy Hhome t:elephone
number QNN vas interviewed in the Office of the
Independent Counsel (0IC), 1601 Pennsylvania Avenue, N.W., Suite
490 North, in the presence of one or both of her attorneys,
JOSEPH MURTHA, of the firm of IRWIN, GREEN & DEXTER, Two North
Charles Street, Suite 520, Baltimore, MD, office telephone number
410-625-4800, and ANTHONY J. ZACCAGNINI, of the firm of SEMMES,
BOWEN & SEMMES, 250 West Pratt Street, Baltimore, Maryland,
office telephone number 410-576-4781. Present during the various
interviews, on the dates indicated below, were the following:

02/20/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, Associate
' Independent Counsel (AIC) STEVEN

BINHAK, Special Aient (SA) e

]
02/23/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI AIC STEVEN
BINHAK, SA
s2 U
02/24/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN
BINHAK, SA e
SA G
03/01/98 ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN
BINHAK, SA ,
SA

03/02/98 JOSEPH MURTHA, ANTHONY J.
. ZACCAGNINI, AIC STEVEN BINHAK,

SA GEEEEEERY, ;. qouEeEE—Y
enmsmm— .

02/20-6/2/98 , Washington, D.C. Fies 29D-LR-35063

nvestigation on

by SA SA Date dictated 06/25/98
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. On 06/25/98 . Page

03/09/98

03/10/98

03/26/98

04/03/98

04/07/98

04/17/98

04/19/98

04/22/98

05/05/98

.

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN

BINHAK, SA

' JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK,

SA NN . EEE

JOSEPH MURTHA, ANTHONY J.
ZACCAGNINI, AIC STEVEN BINHAK,

SA SA M
SA 1
Criminal Investigator (CI) g

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AID STEVEN
BINHAK, SA
SA

PCI~ )
JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK,

SA SEANMESERERASNS. CI WAl
L)

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AID STEVEN

BINHAK, SA P
SA CT C—

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN
BINHAK, SA
CI ,

JOSEPH MURTHAZ, AIC STEVEN BINHAK,

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN
BINHAK, SA

o gy i
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_on 06/25/98 . Page

05/12/98

05/13/98

05/14/98

05/18/98

05/20/98

05/29/98

05/30/98

06/01/98

06/02/98

s

JOSEPH MURTHA, ANTHONY J.
ZACCAGNINI, AIC STEVEN BINHAK,

AIC CRAIG LERNER, SA
SA

CI

JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK,
AIC CRAIG LERNER, SA iy

L a8

JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK,

SA , SA .
CI

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN
BINHAK, SA NS ,K6 s:
U C! G

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN

BINHAK, SA , SA ¢
, CI D

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN
BINHAK, SA

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN

BINHAKI.' -SA Y. CI g

JOSEPH MURTHA, AIC STEVEN BINHAK,

AIC CRAIG LEARNER, SA
. i

ANTHONY J. ZACCAGNINI, AIC STEVEN

BINHAK, SA , CI Gy

General Background

LINDA R. TRIPP began working for the United States
Government in 1972, as a support person with a Top Secret
clearance, for the Department of the Army. Tripp was married to
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BRUCE TRIPP, a military officer, at the time. During President
BUSH’s administration, TRIPP was approached by a friend who
worked in the White House and asked if TRIPP would be interested
in working as a Government Service Grade Eight (GS-8) floater
position with Executive Services at the White House. TRIPP
declined the position because she had small children.

In 1990 TRIPP decided to return to work because she was
separated from her husband and her children were older. TRIPP
started as a GS-8 floater at the White House. 1In April of 1991,
TRIPP began work in direct support of the President, Vice
President, and senior staff in the West Wing of the White House.
A "blue pass" was needed for entry into the West Wing, which
signified that the appropriate security clearances had been
obtained. The background check for the clearance took
approximately three months to complete. 1In the interim, TRIPP
received an "orange pass" and was assigned to the Office of Media
Affairs. TRIPP later received a "blue pass."

TRIPP enjoyed her job in the Office of Media Affairs,
remaining in that job for about one year. TRIPP reluctantly left
the above position to honor her obligation to the floaters. :
TRIPP floated for BARBARA BUSH’s office, 0ld Executive Office
Building Counsel’s Office, and Chief of Staff SAMUEL SKINNER'’S
office. TRIPP was promoted to GS-11.

After President CLINTON’s inauguration in January 1993,
TRIPP was concerned that her job would be threatened because of
the change in administration. However, TRIPP was kept on in the
White House due to TRIPP’s institutional knowledge. TRIPP's
boss, MAUREEN HUDSON, told TRIPP that TRIPP was requested by name
by President CLINTON's staff to work in the Oval Office
operations. The West Wing of the White House was in chaos. The
telephones were ringing off the hook. Eventually, TRIPP asked
BRUCE LINDSEY why the telephone numbers were not changed.
LINDSEY replied he did not know they could be changed. TRIPP
arranged to have the phone number changed, thus restoring some
order to the office. TRIPP became known as the "rainmaker" and a
team player. TRIPP considered herself "apolitical" during her
tenure at the White House. The CLINTON staff, including
Presidential Secretary DEBBIE COYLE and Presidential Aide ANDY
FRIENDLY, continued to be warm and gracious toward TRIPP. TRIPP
was asked to take on other projects, including working with files
reflecting the personal business of the CLINTON family. TRIPP
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expressed her concern that because of her work background with
the previous administration, TRIPP would be blamed for any leaks
+hat might occur regarding these documents. TRIPP’s superiors
assured TRIPP she was trusted. No leaks occurred concerning
these areas.

In February or March of 1993, TRIPP was asked by
VINCENT FOSTER, Assistant White House Counsel, to take a job in
the office of BERNARD NUSSBAUM, White House Counsel. TRIPP made
the transition and TRIPP held the position of GS-13 from April to
July 1993. TRIPP had an agreement with NUSSBAUM that if
anything were to happen to NUSSBAUM politically, TRIPP would
return to her floater position.

By February of 1994, TRIPP saw much of which she did
not approve at the White House, including the beginning of the
whltewater investigation. Frequent Whitewater meetings were held
in JOHN PODESTA’S office. The weekend WEBSTER HUBBELL resigned
from the United States Department of Justice, TRIPP admitted
leaking the story to the media. TRIPP said this incident was the
cnly time she ever leaked information from the White House. _

From May through August of 1994, TRIPP worked for
MARSHA SCOTT at the 0Old Executive Office Building (OEOB). While
working at the OEOB, TRIPP discovered that she might be eligible
for a GS-15 position and applied for a position at the Pentagon.

On August 22, 1994, TRIPP began her position as a
Ppublic Affairs Operations Officer at the Pentagon. After initial
‘difficulties in sharing the above position with another employee,
TRIPP was assigned to a different position. TRIPP became the
Director for Joint Civilian Orientation Conference (JCOC).

TH N W

KATHLEEN WILLEY is the widow of EDWARD WILLEY, a
significant contributor to President CLINTON‘s 1992 campaign.
The WILLEYs were a socially and polltlcally prominent family in
the Richmond, Virginia area. .

On election night 1992, when Governor CLINTON won,
WILLEY and her husband flew to Little Rock, Arkansas for the
election celebration. During the campaign, when Governor CLINTON
was in Richmond for the Presidential debates, CLINTON had
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laryngitis. WILLEY saw the President at the debate rehearsals.
The President called WILLEY at home later in the evening. WILLEY
told the President that he sounded hoarse and could use some
chicken soup. The President suggested that WILLEY bring the
chicken soup over to him.

On LINDA TRIPP’s return to the White House in January
of 1993, after a vacation, she went to the Comments Office to see
if they needed any additional help. This office was a place
where the same group of volunteers had worked for many years.
TRIPP met WILLEY for the first time at this office. TRIPP
recommended that WILLEY work at the White House Social Office.
WILLEY met with NANCY HERNREICH, who placed WILLEY in the Social
Office. WILLEY would often stop by TRIPP’'s desk which was near
the Oval Office. TRIPP and WILLEY developed a personal
relationship as a result of WILLEY’s visits. TRIPP and WILLEY
did not socialize or go to lunch together, but they visited.

When TRIPP moved to the office of the Presidential. Counsel, BRUCE
LINDSEY, WILLEY continued to visit TRIPP. Because the Social
Office was located in the East Wing, WILLEY's trips to the West
Wing were usually to wvisit TRIPP.

By early Spring 1993, WILLEY told TRIPP that she was
flirting with the President, and that the President appeared
interested in WILLEY. WILLEY described several ways that she
would pursue the President. WILLEY would arrange to cover
evening social functions where the President would be present.
WILLEY would wear a particular black dress which accentuated
WILLEY's cleavage. WILLEY would wear high heels to enhance her
legs. WILLEY would bring personal notes to NANCY HERNREICH for
delivery to the President. Usually the cards were from a card
store or WILLEY's personal cards. The cards were blank and
contained WILLEY'’s handwritten message. TRIPP saw approximately
five of the cards. WILLEY would show TRIPP drafts of the notes,.
and TRIPP would help edit the cards. TRIPP, on occasion, told
WILLEY to tone down the cards, because HERNREICH might read them
and become suspicious. The notes were never seductive, merely
friendly. WILLEY would meet with HERNREICH in order to be closer
to the President. WILLEY would call TRIPP at home at night in
order to obtain the President’s schedule, so that WILLEY could
position herself at strategic places, at strategic times, to be
seen by the President. Because WILLEY was subtle and HERNREICH
considered her a peer, HERNREICH was not alarmed by WILLEY’s
actions. WILLEY socialized with HERNREICH, and traveled to Vail,
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Colorado with HERNREICH.

In late Summer 1993, WILLEY was vocal about needing a
paying position. She was spending money three times per week
commuting from Richmond. WILLEY also pointed out that she was
doing the same job as a paid campaign worker. Around the Fall of
1993, TRIPP was thinking about obtaining a position for WILLEY at
the White House. Counsel’s office. TRIPP told BERNARD NUSSBAUM
about the flirtation between the President and KATHLEEN WILLEY.
NUSSBAUM did not seem surprised. At this point, WILLEY was
calling TRIPP at home on a regular basis.

* On November 28, 1993, the night before WILLEY’s husband
committed suicide, the WILLEY family held a meeting. WILLEY's
husband told the family that he had embezzled money and would be -
moving out of the house. WILLEY told TRIPP about the meeting and
other problems, including their money problems. The next day,
November 29, 1993, WILLEY was scheduled for a meeting with the
President to discuss a paid position for WILLEY. WILLEY told
TRIPP she would see TRIPP after the meeting.

At about 3:30 p.m., November 29, 1993, while TRIPP was
on her way out to have a cigarette, WILLEY walked out of the
elevator. WILLEY was disheveled, her hair and make-up messed up,
and there were red marks on WILLEY’s neck. WILLEY's face was red
and she had a strange expression on her face. TRIPP said to
WILLEY, "It happened, didn’t it." WILLEY stated, "I need your
lipstick, and I need to speak to you in West Exec right away."
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WILLEY appeared happy, but flustered and completely overwhelmed
by the event. Their meeting in West Executive Drive lasted about
one-half hour. WILLEY told TRIPP, "Oh my God, it happened. 1I'1ll
tell you everything." WILLEY related the following story:

WILLEY entered the Oval Office, and the President
offered her coffee. He poured her a cup in the galley. The
President showed WILLEY his campaign button collection. She told
the President that she needed a job and that her situation was
serious. WILLEY said the President was listening to her, but was
not focusing on what WILLEY was saying. WILLEY said something to
the effect that she was throwing herself on the President’s
mercy. The President said, "I'm sorry this happened to you."
WILLEY said the sexual approach came out of nowhere and was
forceful, almost to the point of an ‘attack. The President said,
"I've wanted to do this since I first saw you." WILLEY said,
"His tongue was literally down my throat." The President had his
hands on her breasts and all over her body. The President put
WILLEY’'s hand on his penis. WILLEY had expected the kiss to be
more romantic. The incident happened so fast, WILLEY still had
the coffee cup in her hand.

. WILLEY also described the President as a
great kisser. WILLEY was shocked with the force of the
encounter. WILLEY told the President that she was concerned
about the First Lady or another person walking in the office.

The President told WILLEY that he had that covered. WILLEY
expressed concern about someone seeing them. The President said,
"deny, deny, deny." WILLEY said that the President was so out of
control that his face was purple, and the veins were showing on
his neck and forehead. The meeting ended when someone entered
the adjacent office. WILLEY believed it was ANDREW FRIENDLY.
FRIENDLY and LLOYD BENTSEN saw WILLEY leave the Oval Office.

WILLEY telephoned TRIPP at home on the night of the
above incident, and further discussed the event. WILLEY repeated

the sequence of events and again commented qissiiGeeeTng

aneticnisepmmsis® WILLEY and TRIPP discussed the significance
of the encounter and whether WILLEY would be a girlfriend of the

President. The calls between WILLEY and TRIPP continued on a
regular basis with them speculating as to what would happen next
between the President and WILLEY. To WILLEY, it was not a matter
of if another encounter with the President would happen, but when
the event would happen. WILLEY wrote a card to the President to
thank the President for seeing her.
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Within a day or two, of WILLEY's encounter with the
President, WILLEY told TRIPP, at the office, that WILLEY's
husband was missing. It was later learned that ED WILLEY
committed suicide. The telephone conversations between WILLEY
and TRIPP continued. The subject matter varied between the
suicide issue and the potential for WILLEY to have an affair with
the President. WILLEY continued to verbalize the desire to
resume a relationship with the President, despite the death of
WILLEY's husband. WILLEY told TRIPP that the President made a
condolence call to her. TRIPP finally convinced WILLEY that
because of the suicide, the President would not pursue a
relationship with WILLEY. The telephone conversations between
TRIPP and WILLEY now concerned nuts and bolts concerns of WILLEY,
such as WILLEY’s financial status, the status of her husband’s
will, and the concern about her children. WILLEY and TRIPP
continued to talk until TRIPP left the Presidential Counsel’s
Office. TRIPP called WILLEY once after TRIPP left the White
House. TRIPP wanted to find out if WILLEY wanted to talk and to
let WILLEY know that TRIPP would be there in that instance.
WILLEY never called back.

In March of 1994, TRIPP attended a party for NUSSBAUM
at the WATERGATE HOTEL. WILLEY and the President were present.
The President appeared still interested in WILLEY, but was not
going to play.

Four years after WILLEY told TRIPP of WILLEY's
encounter with the President, TRIPP was named as a
contemporaneous_ witness. On March 24, 1997, MICHAEL ISIKOFF, a
reporter for Newsweek, contacted TRIPP to talk about allegations
of sexual harassment by KATHLEEN WILLEY against the President.
TRIPP told ISIKOFF that WILLEY’s story of sexual harassment was
completely inaccurate. ISIKOFF said he would print the story and
would name TRIPP as a contemporaneous witness. TRIPP did not
want to say, "no comment," or leave the story as inaccurate, so
she confidentially spoke to ISIKOFF. TRIPP gave ISIKOFF the
details of WILLEY's story. TRIPP told ISIKOFF that the President
was having an affair with another woman. TRIPP told ISIKOFF she
was not a witness and did not know what happened between WILLEY
and the President. However, TRIPP told ISIKOFF that whatever
happened was not sexual harassment. WILLEY spoke with TRIPP
before and after the incident. TRIPP did not insert herself
into the situation. TRIPP told ISIKOFF it was a matter between
consenting adults who were both in bad marriages.
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After speaking with,Z ISIKOFF, TRIPP called WILLEY and
asked her why WILLEY included TRIPP’s name in the sexual
harassment allegations. WILLEY told TRIPP that TRIPP had a
faulty memory, and that the incident with the President was
clearly sexual harassment.

TRIPP paged BRUCE LINDSEY, Counsel to the President.
She also E-mailed Jennifer Dudley, White House staff, to tell
them about ISIKOFF’'s contact with TRIPP. TRIPP chose these modes
of communication precisely because she knew that they would leave
a permanent record. TRIPP signified that she was bringing to
their attention an "urgent issue of national media significance."
TRIPP’'S messages were not returned.

TRIPP immediately told LEWINSKY that TRIPP had spoken
to ISIKOFF. LEWINSKY said it would be terrible if the story was
released. TRIPP told LEWINSKY that TRIPP could refute the sexual
harassment claim by WILLEY. This fact relieved LEWINSKY. At the
same time, however, TRIPP, without telling LEWINSKY, continued to
speak to ISIKOFF about the story. LEWINSKY believed the story
was going away, because it was not immediately printed. The

eventually leaked the sexual harassment story on
July 29, 1997. Newsweek printed the story on August 11, 1997.

On July 29, 1997, LEWINSKY was hysterical when she
visited TRIPP in TRIPP'S office. DRUDGE had reported that the
KATHLEEN WILLEY story was about to break. TRIPP read the story,
and was told by LEWINSKY that TRIPP must telephone BRUCE LINDSEY.
TRIPP informed LEWINSKY that TRIPP would telephone LINDSEY,
despite the fact that LINDSEY had failed to return TRIPP'S
original telephone call to LINDSEY. LEWINSKY told TRIPP that
LEWINSKY would bet that LINDSEY would telephone TRIPP back within
a minute of the receipt of the pager message. TRIPP called
LINDSEY's pager telephone number, and within 40 seconds, LINDSEY
returned TRIPP’'S call. LEWINSKY said to TRIPP, "See, I told
you." TRIPP then told LEWINSKY to leave. LINDSEY was not warm
toward TRIPP on the phone. TRIPP thanked LINDSEY for returning
TRIPP’s call. TRIPP told LINDSEY that TRIPP did not think that
LINDSEY would return the call, due to LINDSEY’'s failure to return

TRIPP’s calls in March of 1%97. TRIPP told LINDSEY that the
WILLEY incident was reported in the The Drudge Report, and that

TRIPP and LINDSEY needed to speak. TRIPP told LINDSEY she was
not comfortable speaking on her work phone. LINDSEY offered to
meet with TRIPP, but they finally agreed that LINDSEY would
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telephone TRIPP at. home. LINDSEY telephoned TRIPP‘s home later
that evening and left a message.

TRIPP returned LINDSEY’s telephone call. TRIPP
recalled that the conversation was strained. TRIPP and LINDSEY
had once been on good terms. LINDSEY asked how TRIPP was doing
numerous times. TRIPP explained that she had tried several times
to contact LINDSEY in March, when it would have done some good.
LINDSEY told TRIPP he did not get the message. Since that time,
he learned that TRIPP was trying to reach him. Had LINDSEY known
that TRIPP was trying to reach him in March, he would have
returned the call. TRIPP told LINDSEY that on March 24, 139397,
MICHAEL ISIKOFF cornered TRIPP in her office and told TRIPP that

. ISIKOFF would print the WILLEY story and would mention TRIPP's
name. WILLEY had given ISIKCFF the story and TRIPP’'s name.
ISIKOFF said that WILLEY had also spoken to other people about
WILLEY's story. TRIPP told LINDSEY that WILLEY was looking for a
peaceful way out when WILLEY called HERNREICH and told HERNREICH
that WILLEY was, a victim of ISIKOFF’s investigative report.

TRIPP and LINDSEY discussed WILLEY's allegation of sexual
harassment. LINDSEY said, "You know, of course, that the .
President emphatically denies this." LINDSEY repeated the denial
four to five times. TRIPP responded, "Whatever you say, Bruce."
TRIPP told LINDSEY that TRIPP and WILLEY became friends shortly
before NUSSBAUM left the Counsel’s Office. TRIPP said that
WILLEY had "tunnel vision" in her attempt to have a relationship
with the President, and that WILLEY had an "ongoing flirtation",
which started at the Richmond debates during the 1992 campaign.
TRIPP told LINDSEY that WILLEY aggressively pushed for an affair

.with the President. At the time, WILLEY's marriage was shaky and
she was asking for a divorce. LINDSEY asked if TRIPP would agree
that WILLEY was an unstable person, who was emotionally
unbalanced. LINDSEY then mentioned WILLEY'’s husband’s suicide.
TRIPP pointed out that the incident was days before the suicide.
Ultimately, WILLEY received a condolence call from the President.
TRIPP told LINDSEY that after WILLEY's incident with the
President, WILLEY continued to discuss locations for a possible
rendezvous. TRIPP told LINDSEY that at the time of the incident,
WILLEY said nothing about harassment. TRIPP said the story is a
"gross distortion of fact." TRIPP explained that TRIPP had
called WILLEY and asked, "What are you doing and why?" TRIPP and
WILLEY spoke for two hours. TRIPP told LINDSEY that TRIPP
accused WILLEY of lying, but that WILLEY believed her own story.
LINDSEY and TRIPP discussed the fact that WILLEY had called
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HERNREICH to say that ISIKOFF was going to print the story.
LINDSEY told TRIPP that only the President, WILLEY, and HERNREICH
knew about the call. TRIPP replied, "apparently not." LINDSEY
asked if TRIPP had leaked the story. TRIPP said she had not
leaked the story. TRIPP described WILLEY to LINDSEY as a "damsel
in distress." TRIPP said that WILLEY did not want anything from
the administration, and that WILLEY was used, abused, and
penniless. TRIPP said that ISIKOFF believed that WILLEY was "off
her rocker." TRIPP read to LINDSEY a letter TRIPP had written to
LEON PANETTA and PHIL LEDER regarding KATHLEEN WILLEY. The
letter was hand delivered and marked with a red dot signifying
immediate delivery. TRIPP told LINDSEY that ISIKOFF had leaked
the WILLEY story to The Drudge Report. LINDSEY concluded by
stating that TRIPP should see .ROBERT BENNETT, the President’s
attorney, and TRIPP agreed. TRIPP did not meet with BENNETT.

In August 1997, Newsweek published an article regarding
KATHLEEN WILLEY and her allegations of sexual harassment by the
President. MONICA LEWINSKY requested that TRIPP write a letter
to Newsweek contradicting WILLEY’s story. LEWINSKY said that the
President thought that TRIPP "screwed" him and that TRIPP was not
a team player. LEWINSKY suggested to TRIPP that TRIPP should i
write the letter if TRIPP valued her job. 1If TRIPP was not a
team player, she was an enemy. LEWINSKY told TRIPP that "they"
wanted stronger language than what was in TRIPP'S statement to
the press. TRIPP drafted a letter to the editor of Newsweek and
gave LEWINSKY a.copy. LEWINSKY later came back with the letter
and told TRIPP ‘it was perfect. TRIPP faxed the letter to
Newsweek but it was not published.

Presently, the above letter has resurfaced. The
NATIONAL BROADCASTING COMPANY (NBC) recently commented that the
language in the letter was similar to the language in the
"talking points" memorandum. A suggestion was made that TRIPP
was the author of the "talking points." TRIPP stated that the
suggestion was untrue. Some of the language in the letter to
Newsweek was recommended to TRIPP by LEWINSKY. TRIPP emphasized
that she wrote the letter to save her job.

During this time, the President would often use the
word "team" when discussing TRIPP with LEWINSKY. The President
would tell LEWINSKY that LEWINSKY was on his "team" and that
TRIPP was not on the "team" with the WILLEY incident.
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Regarding the "60 Minutes" interview of KATHLEEN
WILLEY, TRIPP made some observations. WILLEY was much more
animated when WILLEY told TRIPP of WILLEY'’s incident involving
the President. 1In addition, WILLEY described the President’s
actions as much more forceful than WILLEY described in the
television interview.

Re: MONICA LEWINSKY

TRIPP first met MONICA LEWINSKY in April 1996, when
LEWINSKY started to work at the Pentagon. Initially, LEWINSKY
had nothing to do with TRIPP on a professional basis, but at some
point, TRIPP's office was moved to a place that LEWINSKY would -
pass. LEWINSKY noticed that TRIPP had pictures of the President
at her work space. LEWINSKY struck up a conversation about the
photos and the President. They realized they both had worked in
the White House.

From the outset, it was clear to TRIPP that LEWINSKY
was a big CLINTON supporter, and that LEWINSKY liked to talk
about the White House and the President. Apparently, LEWINSKY
assumed that TRIPP was a CLINTON supporter as well.

Early in their association, LEWINSKY told TRIPP that
LEWINSKY was going to travel to New York City to attend the
President’s birthday celebration. On another occasion, LEWINSKY
told TRIPP about a news report that CLINTON was in California and
had jogged with ELEANOR MONDALE. LEWINSKY appeared to be upset
about this and commented "Are we not supposed to know what is
going on?" 1In response to this comment, TRIPP told LEWINSKY that
it was a good thing that CLINTON did not know how LEWINSKY felt
when she worked in the White House, or CLINTON would have had
LEWINSKY as one of CLINTON’'s girlfriends. LEWINSKY did not
respond to this comment.

TRIPP and LEWINSKY continued to speak at work and they
became more and more friendly, even to the point where LEWINSKY
told TRIPP about LEWINSKY's relationship with LEWINSKY’s father,
stepmother, and her real mother, MARCIA LEWIS. TRIPP became a
sort of a surrogate mother to LEWINSKY. LEWINSKY’'s mother knew
of this relationship between TRIPP and LEWINSKY and supported it.

LEWINSKY’s job never really became a substantive one,
and LEWINSKY used her free time to speak on the telephone, to
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socialize, and to search the -Internet. LEWINSKY’'s behavior
caused tension at work. LEWINSKY’s superior spoke to her about
it and wrote memos about the behavior to LEWINSKY’s ultimate
boss, KEN BACON. TRIPP believed that LEWINSKY would have been
able to do more challenging work, but no one asked her. This
situation led, in part, to LEWINSKY's frustration with the job.
TRIPP liked LEWINSKY and felt LEWINSKY was very mature for her
age. LEWINSKY explained this maturity by saying that LEWINSKY
took care of her brother from an early age, and that LEWINSKY was
always the "mom" of the family. LEWINSKY was very astute and
knowledgeable about relationships.

TRIPP first became aware of a sexual relationship
between LEWINSKY and the President in late September or early
October 1996. TRIPP recalled that one morning as TRIPP was
coming into work, LEWINSKY intercepted TRIPP and they went into
the cafeteria. After they sat down, LEWINSKY, in a normal,
matter of fact voice told TRIPP "I have something important to
tell you." "You know how you’ve wondered how I got here, well
I've had an affair with someone at the White House." Later in
the conversations, LEWINSKY identified this "someone" as '
President CLINTON, who LEWINSKY referred to as the "Big Creep."
Apparently LEWINSKY chose this nickname because of the way the
President treated LEWINSKY and because the initials were the
same.

LEWINSKY gave TRIPP a brief overview of the affair, but
LEWINSKY'’s focus was the fact that the President had promised to
bring LEWINSKY back to the White House after the election.
LEWINSKY rationalized the lack of recent contact by the President
as being caused by the campaign, but LEWINSKY mentioned that the
President had made time in the past for LEWINSKY.

TRIPP felt sorry for LEWINSKY at the time, especially
because LEWINSKY was upset. TRIPP felt a sense of deja vu during
this conversation because it had an eerie similarity to the story
that KATHLEEN WILLEY had previously told to TRIPP.

This initial conversation began a series of
conversations and telephone calls which totaled well over 100
hours. LEWINSKY would initially call TRIPP at home at night and
they would speak. During the bulk of the calls, LEWINSKY and
TRIPP spent much of the time analyzing the relationship between
the President and LEWINSKY.
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During these conversations, LEWINSKY explained there
were three kinds of people in the- Whlte House when it came to
the affair. The "helpers, " such as NELL (a steward in the
President’s office) and FOX {(a Secret Service Uniform Officer),
who would give LEWINSKY access to areas of the White House and
intelligence about the President and his whereabouts; the
"protectors", such as NANCY HERNREICH, EVELYN LIEBERMAN and STEVE
GOODEN, who would spot her and "shoo" LEWINSKY away; and the
"facilitators®, such as BETTY CURRIE. LEWINSKY tried to court
anyone into being a "helper" or a "facilitator." LEWINSKY would
be very friendly, strike up conversations, then follow up with
gifts and cards. Some people would respond, but others would
not.

At the start of the relationship, the President made it
clear to LEWINSKY that she must stay clear of HERNREICH and
GOODEN. The President said LEWINSKY should gain access through
CURRIE. This worked because CURRIE was in competition with
HERNREICH regarding who could be closer to the President. By
providing access for LEWINSKY, CURRIE got a major leg up. CURRIE
told LEWINSKY that HERNREICH was out to get them both. CURRIE -
said she lied to HERNREICH about when LEWINSKY was there.

Eventually CURRIE and the President told LEWINSKY that
HERNREICH had a. yoga class at 7:00 p.m. on Tuesday nights. They
told LEWINSKY she could work her meetings around that time. The
President would also tell LEWINSKY when HERNREICH was out of
town.

LEWINSKY could only communicate with the President by
speaking to CURRIE. At first, CURRIE would provide access, but
later, CURRIE would run interference for the President.

At first, when LEWINSKY would meet with the President,
CURRIE would escort LEWINSKY in and then return at the right
time. Sometimes, CURRIE would stay before the encounter to chat
for a while. If CURRIE could get out of the Oval Office without
causing suspicion, CURRIE would leave. Sometimes CURRIE would
use the back door and go around to her desk to avoid suspicion.
Once, CURRIE had to stay in the Oval Office, while the President
and LEWINSKY were having a sexual encounter in the Study.
LEWINSKY said that there was no way CURRIE could not hear the
noise. On this occasion, CURRIE hid in the bathroom in the Oval
1Office. LEWINSKY described this situation as embarrassing and
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awkward.

The President’s encounters with LEWINSKY would usually
last between 40 minutes and one and one-half hour if they had a
sexual encounter. Without a sexual encounter, the visits could
last as little as a few minutes. If CURRIE waited outside the
Oval Office, CURRIE always seemed to know when to come back in
and break things up as they finished. The President, CURRIE, and
LEWINSKY would then sit together in the dining room while.
LEWINSKY would get herself together. During this time, CURRIE,
the President, and LEWINSKY would talk and pass the time as if
nothing had happened. Once LEWINSKY had her clothes and her
appearance in order, the three would walk out, often with the
President having an arm around each simultaneously. The
President would also often kiss LEWINSKY on the cheek or forehead
as LEWINSKY left the office to create the impression that the
President had a perfectly innocent fatherly or avuncular
relationship with LEWINSKY.

In about May or June of 1997, LEWINSKY became
exasperated with TRIPP because TRIPP could not remember dates and
details of occurrences mentioned in prior conversations. LEWINSKY
told TRIPP to take notes so that TRIPP could keep all of the
details straight.

TRIPP obtained a stenographer’s notebook, and during
one telephone conversation with LEWINSKY, in late May or early
June of 1997, LEWINSKY recapped LEWINSKY’'s affair with the
President. TRIPP provided a copy of this notebook, and while
reviewing the notebook, provided the following chronology of
LEWINSKY’s affair with the President as told to TRIPP by
LEWINSKY.

On about August 10, 1995, LEWINSKY, while wearing a
green suit, was first noticed by the President. LEWINSKY felt
she looked better in this particular suit and that the President
had noticed LEWINSKY because of the suit. LEWINSKY said it was
at this time LEWINSKY knows an affair is going to happen.
Shortly after this date, LEWINSKY knew she was going to be
meeting the President, and went home to change into this green
suit so that the President would remember her.

From the above date and continuing through October of
1995, LEWINSKY would make up reasons and excuses to get closer to



4007

0OIC-302a (Rev. 8-19-94)

29D-LR-35063

Continuation of OIC-302 of _ LINDA R. TRIPP _on 06/25/98 Page

the President. LEWINSKY began to ingratiate herself with people
within the West Wing who could help her be close to the
President.

During the government furlough of 1995, LEWINSKY was
thrilled to be working, since LEWINSKY did not have to
manufacture an excuse to see the President. With only a skeleton
crew working and being assigned to the Chief of Staff’s Office,
LEWINSKY was frequently in the presence of the President..
LEWINSKY was able to make good contacts in the West Wing and
become known as a good worker.

On November 15, 1995, LEWINSKY and the President have
"their first sexual encounter. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY
took a slice of pizza to the President in the Oval Office. This
sexual encounter took the form of LEWINSKY performing oral sex on
the President.

On about January 7, 1996, the President telephoned
LEWINSKY at home and requested LEWINSKY to come into work. They
planned another sexual encounter over the telephone. LEWINSKY
first went to her office to collect some papers and then walked
by the Oval Office. There was no one around at the time. The
President invited LEWINSKY into the Oval Office saying "come on
in", and they participated in a "heavy session" for about 45
minutes. This "heavy session" was described to TRIPP as more
violent, forceful oral sex with digital manipulation. LEWINSKY
said that there was a Secret Service uniformed officer outside
the Oval Office.

On January 15, 1996, LEWINSKY saw the President in the
East Wing at about 7:00 or 8:00 p.m. after the President returned
from a day trip to Atlanta, Georgia. Later that night, at about
11:00 or 12:00 p.m., the President telephoned LEWINSKY for a
"phone sex" session that lasted about 40 minutes. LEWINSKY told
TRIPP that when HILLARY CLINTON was away, the President
telephoned LEWINSKY from the Residence.

TRIPP was told by LEWINSKY the phone sex sessions
between the President and LEWINSKY took a predictable pattern.
They began by describing where they were and what they were
wearing. Usually the President was in the Residence and LEWINSKY
was in bed. I S R
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On January 21, 1996, LEWINSKY went into work at about
3:30 p.m. and saw the President near the elevator accompanied by
a Secret Service Agent. Later, LEWINSKY went to the Oval Office
and told the President that they needed to talk. LEWINSKY was
upset with the President because they had not talked since the
January 15 "phone sex" session. The President told LEWINSKY "I
like you a lot and cherish the time with you. You are a true
gift." The President mentioned he was never alone and cannot
telephone at any time he chooses because of this. LEWINSKY told
TRIPP that they "fooled around" in NANCY HERNREICH's office.
While LEWINSKY was performing oral sex on the President, LEWINSKY
heard something and tried to run from the suite, but the outside
exit door was locked. When LEWINSKY returned to HERNREICH’s

office, the President NS

The President also told LEWINSKY that he was
distracted because he had been thinking about the soldier who had
been killed in Bosnia. Later in the day, at about 4:00 p.m., the
President telephoned LEWINSKY and told LEWINSKY that they had to
be careful and that there was a rumor that he had a crush on the
intern in "LEON’s" gffice. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY had
also heard this rumor, from JENNIFER PALMIERI, who told LEWINSKY
that the President very rarely came to the Chief of Staff'’'s
Office prior to LEWINSKY coming to work there and now the
President is there all of the time.

TRIPP's notes contained an entry dated January 27,
1996, which TRIPP vaguely recalled as being during a time that
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LEWINSKY was visiting her grandmother in San Francisco, CA.

TRIPP recalled that the President telephoned LEWINSKY's apartment
in Washington, D.C. and left a message on LEWINSKY's telephone
message recorder.

On January 30, 1996, LEWINSKY attended a farewell party
for PAT GRIFFITH, the Director of Legislative Affairs Office
before JOHN HILLEY. This farewell party was in LEON PANETTA's
office. During a telephone conversation, at about 4:00 p.m.,
LEWINSKY and the President had agreed to ignore each other during
this party. They had decided to not have a picture made of them
together during the party. When someone suggested a group
picture, LEWINSKY chose to stand at the opposite end of the group
from the President. When the President telephoned LEWINSKY on
this date, the "Caller ID" screen on LEWINSKY's telephone read
"POTUS" which concerned LEWINSKY. LEWINSKY mentioned this to the
President, and immediately thereafter, the President had the
"Caller ID" changed.

On February 4, 1996, the President telephoned LEWINSKY
from the Oval Office. — was in the residence. ’I‘hey
talked on the telephone for about 45 minutes, after which
LEWINSKY went into the White House. LEWINSKY and the President
had a sexual encounter for about 30 minutes during a one and one-
half hour meeting. As LEWINSKY was leaving the President’s
office, LEWINSKY asked the President to telephone her and the
President recited LEWINSKY’s telephone number from memory. About
20 minutes after the meeting, the President telephoned LEWINSKY
at her office and told LEWINSKY that he "had a really nice time."

On February 6, 1996, the President telephoned LEWINSKY
from the Residence. The President mentioned that

During the conversation, the
President tells LEWINSKY that he "enjoyed talking to her." Later
in the conversation, the President told LEWINSKY that he had to
go now to help CHELSEA with some homework.

On about February 7, 1996, the President wore one of
the ties that LEWINSKY had given him as a gift. About midnight
that same night, the President telephoned LEWINSKY from the
Residence. The President was in bed and they had "phone sex" for
20 to 30 minutes.

On February 19, 1996, the President telephoned LEWINSKY
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about 11:00 a.m. at home. LEWINSKY went into the White House to
talk to the President. The President was wearing jeans and a
blue shirt. During the conversation, the President "breaks up"
with LEWINSKY. The President told LEWINSKY that although he was

untesbihaniessenpiesoe Pl [ EWINSKY left the office crying.

The Secret Service uniform officer outside the President‘s door
would have seen LEWINSKY leave crying. LEWINSKY told TRIPP that
LEWINSKY and the President had hugged but had not kissed.

On February 28, 1996, HILLARY CLINTON was out of town
and the President was going to the Israeli Embassy that night.
The President saw LEWINSKY in the hallway at about 9:00 p.m. At
about 10:00 p.m., the President telephoned LEWINSKY and told
LEWINSKY she looked really pretty and that he tried calling her
in the office. They had a short conversation.

A couple of weeks later, LEWINSKY ran into the
President in the hallway while LEWINSKY was giving her friend
NATALIE, from California, a tour of the White House. When telling
TRIPP about this incident, LEWINSKY recalled this was the same -
day that the President had signed the Cuba sanctions.

About the end of March 1996, LEWINSKY again saw the
President while standing in a "rope line" upon the President’s
return from the summit meeting in Egypt. Since aatinnkidiihesme

GuBEettmtkiiiolitimiieiessinwp LEWINSKY expected to receive a

telephone call from the President that evening, but did not.

The following day, LEWINSKY was mad that the President
did not telephone her. LEWINSKY passed the President in the
hallway near the Diplomat Room and walked by and ignored the
President.

The next day, the President telephoned LEWINSKY at her
desk from the Residence. The "POTUS" message did not appear on
LEWINSKY's "Caller ID."

The following Thursday, LEWINSKY slipped and fell,
hurting her knee.

The next day, LEWINSKY saw the President in the hallway
near the elevator after the President returned from jogging.
LEWINSKY was talking with Dr. CONNIE MAUSIER at the time. Later
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that afternoon, LEWINSKY saw the President with HAROLD ICKES and
BRUCE LINDSEY. The President spoke to LEWINSKY calling her by
name. LEWINSKY was shocked that the President would leer at her
the way he did in front of ICKES and LINDSEY. At about 8:00
p.m., that same evening, the President telephoned LEWINSKY at her
desk from the residence and invited LEWINSKY over to dinner and a
movie. When LEWINSKY learned that NANCY HERNREICH, BETTY CURRIE
and GEORGE STEPHANOPOULOUS would also be there, LEWINSKY declined
telling the President, "not a good idea."

On March 31, 1996, the President telephoned LEWINSKY at
her desk from the Residence. The President claimed he had not
felt well and could not telephone before. LEWINSKY went to the
Oval Office and they "fooled around" for about 45 minutes. The
President told LEWINSKY about wearing the blue and white tie that
LEWINSKY had given him. LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY's
reference to "fooling around" meant there was physical sexual
activity.

The next Friday, April 5, 1996, LEWINSKY was fired from
her job in Legislative Affairs. TIM KEATING told LEWINSKY they
were eliminating her position. :

On Sunday, April 7, 1996, LEWINSKY went into the White
House to clean out her desk. LEWINSKY was hysterical. While
there, LEWINSKY ran into NANCY HERNREICH and told HERNREICH that
she wanted to speak to the President. HERNREICH told LEWINSKY to
telephone her on Monday.

Later that day, the President telephoned LEWINSKY and
asked LEWINSKY to come to the White House. The President was
very romantic. The President told LEWINSKY that if he won in
November, he would have her back in the White House. They began
to "fool around" and while LEWINSKY was performing oral sex on
the President, the President received a telephone call from DICK
MORRIS. The President indicated to LEWINSKY to continue
performing oral sex on him while he was talking to MORRIS. This
bothered LEWINSKY and LEWINSKY later told TRIPP that the incident
made LEWINSKY feel like a "hooker." While LEWINSKY was there,
HAROLD ICKES came into the Oval Office and LEWINSKY ran out the
back door. About 7:00 p.m., the President telephoned LEWINSKY at
home and asked her, "Why did you leave?" LEWINSKY responded,
"What did you expect?"
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On April 9, 1996, LEWINSKY met with NANCY HERNREICH.
HERNREICH told LEWINSKY that LEWINSKY was a very conscientious
worker and if things changed, LEWINSKY could be back working in
the White House. LEWINSKY was crying and as LEWINSKY was
leaving, LEWINSKY saw BETTY CURRIE, who asked LEWINSKY what was
wrong. CURRIE commented to LEWINSKY something to the effect of,
"Sometimes when things happen, they happen for a reason."
LEWINSKY interpreted this comment as an acknowledgment by CURRIE
that CURRIE was aware of LEWINSKY’s affair with the President.
Prior to this time, according to LEWINSKY, CURRIE was "out of the
loop" as to the affair, but by this time CURRIE was obv1ous1y

. aware of the affair, but did not acknowledge it.

The next Friday, April 12, 1996, the President
telephoned LEWINSKY at home and told LEWINSKY he had found out
what happened. The President had not wanted to call LEWINSKY
until he knew. The President told LEWINSKY that EVELYN
LIEBERMAN, MARSHA SCOTT, and NANCY HERNREICH were responsible for
LEWINSKY's transfer out of the White House. Apparently LIEBERMAN
had gotten different accounts about the President paying too much
attention to LEWINSKY. According to LEWINSKY, the President sald
LIEBERMAN made the comment to him, "She has to go. I don‘t give
a shit what you do after the electlon.“ The President told
LEWINSKY that if LEWINSKY did not like the job they found for
her, "we’ll get you a job on the campaign." TRIPP commented that-
from her experience, any other "clutch" was just fired; not given
a desirable job in another agency. Public Affairs is a very ‘
desirable job in any government agency, and as such, TRIPP
believed LEWINSKY was being handled very carefully. LEWINSKY did
not have the credentials to get the Pentagon job.

That same night, the President telephoned LEWINSKY at
about 3:00 a.m. The President told LEWINSKY he caused himself to
wake up to make the telephone call. LEWINSKY thought the
President was "so sweet" to call.

On April 16, 1996, the President left Washington to
attend the "G-7" meeting in Tokyo and then travel on to Russia.
The President returned to Washington on Sunday, April 21, 1996.

On Monday, April 22, 1996, the President telephoned
LEWINSKY. During this telephone conversation, LEWINSKY told the
President that LEWINSKY hated her job.
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The following Monday, April 29, 1996, the President
telephoned LEWINSKY. LEWINSKY was not home and the President
left an "Aw shucks" comment on LEWINSKY’'s telephone answering
machine.

On Thursday, May 2, 1996, wiasirgeeiuiunmmiiiSitumymumsemm
@imweow®, the President telephoned LEWINSKY at home. They had
"phone sex." The President promised to telephone LEWINSKY again
on the weekend, but did not do so.

The following Monday, at about 3:00 a.m., the President
telephoned LEWINSKY at home. The President apologized for not
calling LEWINSKY over the weekend. The President used the excuse
that he had been sick.

Later in the month of May, during the "Saxophone
Event," the President hugged and kissed LEWINSKY and told her, "I
miss you."

About ten days later, the President telephoned LEWINSKY
and they had “"phone sex."

About ohe week later, the day that ¢

b "

committed suicide, the President telephoned LEWINSKY. The
President was upset.

The day of the Pentagon memorial service for -l
Sy the President went to the Pentagon and saw LEWINSKY.
That night, the President telephoned LEWINSKY and they had "phone
sex." '

On about June 7, 1996, the President telephoned
LEWINSKY when LEWINSKY was not at home. The President left a
“Hello, Hello" message on LEWINSKY’s telephone answering machine.

On about Wednesday, June ‘12, 1996, the President
telephoned LEWINSKY and they had a general conversation. The
President inquired about LEWINSKY's parents and said he would
like to meet them. LEWINSKY told the President that they were
coming to town that weekend. The President invited LEWINSKY and
her family to a radio broadcast and told LEWINSKY that he would
have BETTY CURRIE call LEWINSKY and set it up. The following
morning, CURRIE telephoned LEWINSKY and obtained the WAVE
information for LEWINSKY's parents for the radio broadcast the
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next day. LEWINSKY and her parents attended the radio address
and LEWINSKY was concerned about all of the attention she was
receiving from the President. After the address, LEWINSKY's
father asked LEWINSKY if there was something going on between
LEWINSKY and the President. LEWINSKY’'s father made the comment
that he felt like he was looking at his future son-in-law.
LEWINSKY denied there was anything going on between her and the
President to her father.

On Saturday, June 22, 1996, the President telephoned
LEWINSKY just before LEWINSKY was due to leave for Bosnia.
LEWINSKY was to be gone to Bosnia until July 5. The President
and LEWINSKY have a general conversation.

On July 5, 1996, the President telephoned LEWINSKY at
home and they had a strange "phone sex" encounter. The President
and LEWINSKY were having a normal conversation without any
discussion of sex. At some point, it becomes clear to LEWINSKY

that the President wassssissslasisssssesiisinasispuishaniampaapbener
anssnmstianintanusppin B s
POSTINTPNRNIFOWREA T

On Friday, July 19, 1996, the President telephoned

LEWINSKY at about 6:30 a.m. BERNREFENREEEERP R
and the President was going to join her later in the

day. They had "phone sex." As the President was climaxing, he
shouted, "Well, good morning." Later in the conversation, the
President promised to call LEWINSKY while he was away. The
President did not call LEWINSKY, even on her birthday, July 23.
LEWINSKY was very mad at the President. LEWINSKY left for
Australia on July 25 and returned on July 28.

On Sunday, July 28, 1996, there was an entry in the
notebook about which TRIPP is unsure. The entry may be to record
a telephone call from the President to LEWINSKY or it may mean
that LEWINSKY telephoned TRIPP on this date.

On July 30, 1996, the President sneaked out of some
official function and telephoned LEWINSKY at about 8:30 p.m.
During this very short telephone call, the President apologized
for missing LEWINSKY’s birthday.

The following Sunday, August 4, 1996, cmsemkkkisheep
TEaaTEEEentieesmy; C“he President telephoned LEWINSKY.
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Apparently the President had seen LEWINSKY on the street near the
church he attended, because the President told LEWINSKY that she
looked "stunning in the pink suit." The President and LEWINSKY
had what LEWINSKY described to TRIPP as "kinky phone sex" for
about 45 minutes.

LEWINSKY would coordinate her activities to
c01nc1de with the President’s schedule, such as positioning
herself walking by the church or along the motorcade route on the
side of the street the President usually sat in the car.
LEWINSKY paid careful attention to her hair and clothing to catch
the President’s attention. After successfully making eye
contact, the President would usually call for "phone sex." This
plan worked nine or ten times.

On about August 18, 1996, LEWINSKY attended a birthday
party for the President in New York City. LEWINSKY paid $250.00
for tickets to the birthday party. LEWINSKY told TRIPP about
being at Radio City Music Hall and standing very close in front
of the President. LEWINSKY reached behind herself to fondle and
squeeze the President’s penis. LEWINSKY gave the President a tie
for his birthday. <

On about August 24, 1996, the day before the train
departed for the convention, the President telephoned LEWINSKY at
about 6:00 a.m. from his office. They had "phone sex."

On September 5, 1996, the President telephoned LEWINSKY
at home. - The President was on the road somewhere. During the
conversation, LEWINSKY asked the President if the President would
ever make love to her. The President responded, "No way. When
you get to be my age, everything has consequences." LEWINSKY and
the President fought and the President asked LEWINSKY, "Do you
want me to not call you anymore?"

On September 10, 1996, the President telephoned
LEWINSKY at home, but LEWINSKY was not there. The President left
a message on LEWINSKY's telephone answering machine, "It’s me."
TRIPP has heard this recording.

On September 30, 1996, the President telephoned
LEWINSKY at about 2:30 a.m. and commented that he had seen

LEWINSKY walking. cSeannmnymeiuiayyiunyeneeeeee TRIPP was

unsure 1if there was "phone sex" during this telephone call, but



4016

OIC-302a (Rev. 8-19-94)

29D-LR-35063

Continuation of OIC-302 of _ LINDA R. TRIPP _on 06/25/98 Page

thought there was, due to the time of the call and that HILLARY
CLINTON was out of town. T

On October 22, 1996, the President was possibly in
Florida. The President telephoned LEWINSKY and they had what
LEWINSKY described to TRIPP as "incredible phone sex." LEWINSKY
told TRIPP that the President was really into "phone sex."

LEWINSKY, in conversation with TRIPP, refers to-

On October 23, 1996, LEWINSKY attended a "welcome home"
at the White House. The President had previously told BETTY
CURRIE to have LEWINSKY come over for a helicopter departure or
arrival. LIEBERMAN apparently did not like the idea and LEWINSKY
waited in the West Wing. During the meeting, the President once
again told LEWINSKY about returning LEWINSKY to the White House
aftér the election.

On about December 2, 1996, the President telephoned
LEWINSKY and they had "phone sex."

About three weeks later, possibly December 17, 1996,
LEWINSKY attended a White House Christmas party and wore a hot
pink dress. LEWINSKY attended this Christmas party with WILLIE
BLACKLOW from the Pentagon. After the White House party,
BLACKLOW came by a party that was hosted by TRIPP. BLACKLOW told
TRIPP it was obvious that the President knew LEWINSKY and was
glad to see her at the White House party, and that LEWINSKY was
"not just anybody."

The next night, possibly December 18, 1996, the
President telephoned LEWINSKY at home. They both had Christmas
gifts for each other, and the President told LEWINSKY to come by
the White House. on Saturday to exchange presents. He said he
would set it up through BETTY CURRIE. During this telephone
call, the President made the comment, "Every day can’t be
sunshine." The President never called LEWINSKY back with the
arrangements and this really upset LEWINSKY.

Later, possibly December 24, 1996, LEWINSKY attended a
performance of "The Nutcracker Suite" i
° LEWINSKY told TRIPP that LEWINSKY saw the President
and that they had made eye contact throughout the performance.
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The following Monday, the President telephoned
LEWINSKY. This was just general conversation.

Early in January of 1997, the President telephoned
LEWINSKY. This was just general conversation. The President
told LEWINSKY that he was sorry that he missed her, but that he
went away for the New Year.

On January 12, 1997, the President telephoned LEWINSKY.
They had "phone sex" after LEWINSKY pushed the President into it.
During this conversation, LEWINSKY nagged the President about
giving him his Christmas gift.

On January 18, 1997, the President telephoned LEWINSKY.
This is just general conversation.

On January 20, 1997, LEWINSKY attended the "New York"
inaugural ball at the Kennedy Center, because this was the
closest ball to LEWINSKY's apartment. LEWINSKY waited on the
"rope line" for about three hours, but the President ignored her.

On February 8, 1997, the President telephoned LEWINSKY:
at home and asked LEWINSKY to come into the White House. The
President told LEWINSKY he would telephone BETTY CURRIE to set it
up. The President telephoned later and told LEWINSKY that BETTY
CURRIE could not come in. The President made comments something

to the effect of, "I am sick about this."; "I think about it all
of the time."; and, "They take all of the good things away from
me." During this telephone conversation, the President and
LEWINSKY had "phone sex." Also during this telephone

conversation, LEWINSKY told the President to look for the
Valentine’s Day advertisement she placed in the newspaper.

A short time later, BETTY CURRIE telephoned LEWINSKY
and invited LEWINSKY to a radio address.

On February 28, 1997, LEWINSKY went to the White House
to attend a radio address. LEWINSKY wore a favorite blue dress
of LEWINSKY. After the radio address, LEWINSKY stayed behind and
had a sexual encounter with the President. During the sexual
encounter, a semen stain got on the blue dress. TRIPP saw this
blue dress with. the crusted semen stains as late as October or
November 1997. It was during this visit that they finally
exchanged Christmas gifts. LEWINSKY received a hat pin and the
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book "Leaves of Grass." Also during their conversation, the
President told LEWINSKY they must be very circumspect about
telephone conversations because "some embassy" or maybe the
Federal Bureau of Investigation (FBI) was tapping the telephone.
The President told LEWINSKY that he was afraid and wanted out;
that he could not do anything he wanted; that he was tired of
other people making decisions for him; and that he did not want
her to become an addiction to him. LEWINSKY said the President
told her that she would cause him to do stupid things that would
be bad for him.

Also during this meeting, the President suggested to
LEWINSKY that if LEWINSKY was ever asked about their meetings,
LEWINSKY could say she was advising him on "youth affairs.®

On about March 13, 1997, BETTY CURRIE telephoned
LEWINSKY at work and told LEWINSKY that the President wanted to
see LEWINSKY the next morning before he left for Florida. The
President then got on the telephone and told LEWINSKY that he
wanted to see her and that CURRIE will clear her in. The
President wanted to make sure that no one else was around and
that he was concerned about NANCY HERNREICH and STEVEN GOODEN,
because they were raising concerns about LEWINSKY. TRIPP was not
sure if LEWINSKY actually went into the White House on that date.

On Saturday, March 29, 1997, BETTY CURRIE cleared
LEWINSKY into the White House to see the President. The

President was on crutches and they had "good sex." During this
visit, the President cried while telling LEWINSKY about his
childhood.

On about April 24, 1997, the President telephoned
LEWINSKY and they got into a fight regarding the President’s
promise about getting LEWINSKY back into the White House after
the election. The President told LEWINSKY that LEWINSKY was
being ungrateful. LEWINSKY told the President that she was
labeled a "stalker" by some people in the White House and that
the President knew that was untrue.

Early in the Summer of 1997, following the President’s
promise to get LEWINSKY a job back in the White House, the
President told LEWINSKY that BOB NASH, ERSKINE BOWLES, and then
JOHN PODESTA were working on a job for LEWINSKY in the White
House. Nothing happened. Then the President told LEWINSKY that
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MARSHA SCOTT would take care of it. Later LEWINSKY had an
interview with MARSHA SCOTT. LEWINSKY had been led to believe
the interview was just a formality, but SCOTT’s conversation
during the interview did not indicate that the President had
briefed SCOTT prior to the interview. During the interview,
SCOTT asked several questions about why LEWINSKY originally left
the White House, as if SCOTT had no prior knowledge of the
matter. SCOTT assured LEWINSKY that SCOTT would get LEWINSKY
back. SCOTT initially told LEWINSKY that "they" would get.
LEWINSKY back immediately. Later, SCOTT mentioned a job in the
State Department. LEWINSKY was very upset when SCOTT suggested
the State Department, because LEWINSKY took this as a sign that
the President had not explained to SCOTT that LEWINSKY was a
‘girlfriend. LEWINSKY surmised that the President had only told
SCOTT that LEWINSKY was connected to WALTER KAYE. LEWINSKY
believed that if the President had explained to SCOTT that
LEWINSKY was a girlfriend, SCOTT would have made immediate
successful efforts to locate a job for LEWINSKY at the White
House. SCOTT gave LEWINSKY the "run around" for a period of
time, but nothing happened. This annoyed LEWINSKY, because
LEWINSKY felt that she should just be given the promised job and
not have to be questioned by a former "bimbo." LEWINSKY talked °
to the President about this and SCOTT was immediately out of the
picture. During this conversation, LEWINSKY told the President
that since it looked like LEWINSKY would never be returned to the
White House, LEWINSKY wanted a job in New York. Apparently at
the request of the President, CURRIE talked to JOHN PODESTA about
getting her "friend" a job in New York. LEWINSKY told TRIPP that
CURRIE told LEWINSKY that PODESTA said he would call BILL
* RICHARDSON, because RICHARDSON would do anything "we" want.
Later, LEWINSKY was told by both the President and RICHARDSON
that the President spoke to RICHARDSON, about giving LEWINSKY a
job at the United Nations, during an official trip to South
America.

On Saturday, May 24, 1997, LEWINSKY went into the White
House to see the President. This is the day that the President
"breaks up" with LEWINSKY. LEWINSKY referred to this date as
"Dump Day." The President told LEWINSKY that he has had hundreds
of women; that he is obsessive; and that he cannot stop. The
President kept a calender on which he marked the days he was
"good." LEWINSKY interpreted this comment to mean that the days
the President "did good" were days that the President did not
have sex with anyone other than HILLARY CLINTON. The President
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told LEWINSKY that im
; W The President also told LEWINSKY

that when he was on the road, BRUCE LINDSEY always had the hotel
room next to the President’s so that the President could not
sneak women into his hotel room. The President told LEWINSKY
that he had a "GN up" childhood. BAlso the President
responded to LEWINSKY's calling him handsome with the remark,
"When I look in the mirror, I sees a fat little kid who couldn’t
throw a ball straight." It was also during this meeting that the
President said he had more days behind him than ahead. The
President told LEWINSKY that she means too much to him; with his
connections, he could help her anywhere she wanted to go; and not
to underestimate what he could do for her. The President seemed
to be obsessed with LEWINSKY’s well being and her future.
LEWINSKY told TRIPP that she felt sorry for the President during
this meeting, but believed the President’s comments were
rehearsed. LEWINSKY thought the story was a way for him to get
out of the relationship, and that it sounded like the President
had said it all to other people in previous relationships.

On July 4, 1997, LEWINSKY went to the White House to -
meet with the President. They had another "sexual encounter.™
This encounter was significant to LEWINSKY because it was the
closest the President and LEWINSKY ever came to actual
penetration. Because of the intimacy of the encounter, LEWINSKY
was convinced that the next time LEWINSKY saw the President, they
would actually have intercourse. As it turned out, this was the
last physical sexual encounter between LEWINSKY and the
President.

As LEWINSKY was leaving, LEWINSKY told the President,
in a matter of fact way, that a Newsweek article was coming out
regarding KATHLEEN WILLEY. LEWINSKY had known about this article
for a while and LEWINSKY had previously asked TRIPP if LEWINSKY
should tell the President about MICHAEL ISIKOFF. TRIPP told
LEWINSKY she was leaving it to LEWINSKY, but TRIPP was not
anxious to be on the President’s radar screen. LEWINSKY told the
President that LEWINSKY knew about the article because ISIKOFF
approached her friend, LINDA TRIPP, and asked TRIPP about WILLEY.
LEWINSKY indicated to TRIPP that LEWINSKY did not believe the
President was aware that TRIPP and LEWINSKY were friends before
this conversation.

At the meeting, LEWINSKY told the President that WILLEY

LINDA R. TRIPP on 06/25/98 ,Page 30
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was the source of the story.. LEWINSKY explained that ISIKOFF
cornered TRIPP for her commeﬁts and that ISIKOFF caught TRIPP
unaware. The President responded that TRIPP was lying to
LEWINSKY. The President asked LEWINSKY if TRIPP knew of their
affair and LEWINSKY responded that neither TRIPP nor anyone else
knew about the relationship.

LEWINSKY left this meeting with the President thinking
she was going to marry the President. During their conversation
there was discussion of the differences in their ages with the
President asking LEWINSKY what she was going to do when he was
70. The President would routinely tell LEWINSKY that guingugR

The President felt he was responsible for the cannnisiismaiy
shemammasssiemgay bccause of his affairs with hundreds of women.

On about July 14, 1997, BETTY CURRIE telephoned
LEWINSKY at about 7:30 p.m. and asked LEWINSKY to come into the
White House. LEWINSKY went to the White House at about 9:30 p.m.
and talked to the President in NANCY HERNREICH'’s office while
CURRIE sat at her own desk. It was odd for LEWINSKY to meet with
the President in HERNREICH’s office and LEWINSKY thought that the
President had lawyers in the Oval Office. During this
conversation, which lasted until about 10:10 p.m., the President
had LEWINSKY recount everything LEWINSKY knew about ISIKOFF and
the Newsweek story. LEWINSKY defended TRIPP by telling the
President that ISIKOFF cornered TRIPP and that TRIPP tried to
call BRUCE LINDSEY immediately thereafter. LEWINSKY also told
the President that TRIPP was saying that it was not sexual
harassment. LEWINSKY also told the President that TRIPP was a
mother, a good worker, and a supporter of the President. The
President told LEWINSKY that LEWINSKY must get TRIPP to telephone
LINDSEY so LINDSEY could get TRIPP together with BENNETT. The
President emphasized that LINDSEY could not initiate the call to
TRIPP. The President also emphasized that this was LEWINSKY's
task, and that LEWINSKY must do this. After this conversation,
the President excused himself to go into the Oval Office. After
about one hour, when the President did not return, LEWINSKY left
the White House at about 11:30 p.m.

On about September 12, 1997, LEWINSKY waited at the
Southwest Gate of the White House for approximately one and one-
half hours trying to get in to see the President. LEWINSKY made
repeated telephone calls to BETTY CURRIE. Finally, CURRIE came
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out to admit LEWINSKY. LEWINSKY and CURRIE had a long talk and
LEWINSKY told CURRIE how much LEWINSKY hated her job at the
Pentagon. The President apparently left the Oval Office before
LEWINSKY got into the White House.

On about September 14, 1997, after returning from a
trip to Illinois, BETTY CURRIE telephoned LEWINSKY at about
7:00 p.m. and agreed to check her messages to see if the
President could telephone LEWINSKY. The President telephoned
LEWINSKY later that evening.

On about September 15, 1997, BETTY CURRIE telephoned
LEWINSKY at LEWINSKY's office in the late afternoon to tell
LEWINSKY about the gifts the Pre81dent had brought LEWINSKY from
Martha’s Vineyard.

On about September 16, 1997, LEWINSKY telephoned BETTY
CURRIE to try and arrange a telephone call with the President.
LEWINSKY wanted to inquire of the President if the President had
talked to ERSKINE BOWLES about BOWLES’ effort to locate a job in
New York for LEWINSKY. LEWINSKY was told by CURRIE that CURRIE
had already done that.

During this time period, the President also offered to
set LEWINSKY up with his friend, KAPLAN, at CABLE NEWS NETWORK
(CNN) ; however, LEWINSKY did not want to move to Atlanta,
Georgia.

On about September 17, 1997, BETTY CURRIE telephoned
LEWINSKY at work at about 2:00 p.m. CURRIE told LEWINSKY that
the President was "paranoid" right now, but that the President
wanted CURRIE to telephone LEWINSKY and tell LEWINSKY that now
JOHN PODESTA was working on getting LEWINSKY back into the White
House. Later that afternoon, LEWINSKY met CURRIE at the White
House gate after work and received the President’s gifts from the
"Black Dog" in Martha’s Vineyard. The gifts included one mug,
two tee shirts, and one green cotton dress.

On about October 1, 1997, the President telephoned
LEWINSKY at about 2:00 a.m. and they had "phone sex." This was
apparently the last time that the President and LEWINSKY had
"phone sex."

Cn October 11, 1997, LEWINSKY was scheduled to travel
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to New York. Prior to LEWINSKY’'s departure, BETTY CURRIE
telephoned LEWINSKY and asked LEWINSKY to come to the White
House. LEWINSKY went into the White House before the train and
either missed the train, got the next one, or flew to New York.
TRIPP did not know the reason for this visit.

TRIPP recalled on the night of November 11, 1997, after
attending a play in Washington, TRIPP spent the night at
LEWINSKY's apartment. LEWINSKY had previously told TRIPP that
LEWINSKY was expecting a telephone call from the President.
Around 2:00 a.m., the telephone rang, and as TRIPP walked past
LEWINSKY's room on the way to the bathroom, TRIPP saw LEWINSKY
talking on the telephone. Because of LEWINSKY’s expectation that
the President would telephone and the time of night, TRIPP
assumed the caller was the President. The following morning,
LEWINSKY confirmed the telephone call was from the President.

The call concerned the relationship between LEWINSKY and the
President, and LEWINSKY described the telephone conversation as
very personal.

TRIPP also recalled that LEWINSKY had her hair blown -
out for each encounter that LEWINSKY had with the President. If*
there was time, LEWINSKY would go into the beauty shop. If not,
the hairdresser. would come to LEWINSKY's apartment. LEWINSKY's
hairdresser at the time was BULENT. BULENT initially worked at
beauty shop named ILO, but in about July 1997, moved to a shop
named Toka Salon. BULENT now works at «ijjieemmes LEWINSKY
almost always paid for her hair appointments with a check. 1If
LEWINSKY went into the shop, the check would be made out to the
salon. If BULENT came to LEWINSKY's apartment, the check would
usually be made out to BULENT, as an individual.

Re: VERNON JORDAN

About the middle of October 1997, the President told
LEWINSKY he would set her up with VERNON JORDAN for help with
LEWINSKY's job search. This offer came after PODESTA's efforts
with RICHARDSON and after the President learned that LEWINSKY did
not want to work at the United Nations.

During LEWINSKY's first meeting with JORDAN, they
discuss LEWINSKY leaving the White House because of the "stalker"
issue. LEWINSKY believed JORDAN understood there had been a
sexual affair between the President and LEWINSKY. LEWINSKY
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described the meeting with a-cookie jar analogy: LEWINSKY said
JORDAN understood "that his friend got caught with his hand in
the cookie jar." JORDAN outlined several steps for the job
search, but nothing happened right away. LEWINSKY thought the
delay was partly LEWINSKY's fault because LEWINSKY did not give
JORDAN a time line or tell JORDAN that LEWINSKY was in a rush.

LEWINSKY thought she had clearly communicated to JORDAN
that LEWINSKY had an affair with the President. During the
meeting, JORDAN seemed to acknowledge LEWINSKY’s frustration and
told LEWINSKY that if LEWINSKY needed someone to vent her
frustrations on, to vent with him rather than with the President,
when she was upset. JORDAN did not return LEWINSKY’'s telephone
calls until after it was learned that LEWINSKY had been placed on
the PAULA JONES witness list.

JORDAN later arranged employment interviews for
LEWINSKY with BURSON and MARSTELLAR and AMERICAN EXPRESS COMPANY.
LEWINSKY felt she was just going through the motions and
interviewing, but that nothing would develop. At MACANDREWS &
FORBES, it did not take long before LEWINSKY thought there was a
good llkellhOOd that something would happen. LEWINSKY knew that*
MACANDREWS & FORBES owned REVLON and LEWINSKY thought there would
be opportunities at REVLON.

From the second week in December 1997, LEWINSKY was
confident she would get a job. Prior to this point, LEWINSKY was
worried she would have to go without a paycheck.

On about December 6, 1997, LEWINSKY went into the White
House and learned from the President that she was on the PAULA
JONES witness list. The President told LEWINSKY the PAULA JONES
people were casting a wide net, and that it was not a big deal.
The President told LEWINSKY to deny everything and the whole
problem would go away. With the President, denial was a
recurring theme. During this meeting, the President told
LEWINSKY the names of the other women on the witness list. This
information comforted LEWINSKY because DEBBIE SCHIFF was not on
the list. LEWINSKY figured the PAULA JONES people could not know
much if they left off
Mpwpwibemip. The. President told LEWINSKY that JORDAN would help
her, and based on this comment by the President, LEWINSKY thought
JORDAN would be her lawyer.




4025

OIC-302a (Rev. 8-19-94)

29D-LR-35063

Continuation of QIC-302 of LINDA R. TRIPP . On 06 /2 5 / 98 , Page 35

Before LEWINSKY received her subpoena, LEWINSKY
communicated her dismay with hot being hired back to the White
House, and with not having contact with the President.

After LEWINSKY’s receipt of the subpoena, LEWINSKY
spoke with the President and the President told LEWINSKY that
LEWINSKY should just "deny, deny, deny", and nothing would
happen. The President told LEWINSKY to go to JORDAN and JORDAN
would help. At that point, LEWINSKY thought that JORDAN would be
her lawyer for the deposition.

A short time later, LEWINSKY went to JORDAN's office,
where LEWINSKY learned that FRANK CARTER would be her attorney.
.JORDAN drove LEWINSKY to CARTER’s office. During the drive,
LEWINSKY and JORDAN had a conversation about what LEWINSKY should
tell CARTER. LEWINSKY asked JORDAN if LEWINSKY should tell
CARTER the "truth", the fact that LEWINSKY and the President had
a sexual relationship, or the "story", that LEWINSKY was a
"stalker.® JORDAN asked LEWINSKY, "What choice do you have?"
LEWINSKY told JORDAN that she would tell the "story." JORDAN
responded, "Yes." LEWINSKY asked JORDAN what if they have
evidence and JORDAN responded, "If there are two people in a room
alone, there can be no evidence." LEWINSKY then asked JORDAN
about letters, video, and witnesses. JORDAN told LEWINSKY to
just say it was not her.

When LEWINSKY and JORDAN arrived at CARTER‘s office,
JORDAN introduced CARTER as his good friend and personal
attorney. LEWINSKY thought CARTER was poorly dressed and looked
,more like a "Radio Shack" salesman than a lawyer.

LEWINSKY did not tell CARTER the truth.

CARTER asked LEWINSKY hard questions, and LEWINSKY
denied everything. CARTER told LEWINSKY that he would write an
affidavit which denied everything and that the PAULA JONES people
would go away. LEWINSKY told TRIPP that CARTER spoke to ROBERT
BENNETT to get further information for the affidavit.

RE: TRIPP TAPES
After the Newsweek and the New York Times articles

relating to KATHLEEN WILLEY came out in about September of 1997,
in which TRIPP was misquoted, TRIPP was verbally attacked in the



 Continuation of 0IC-302of _ LINDA R. TRIPP .on 06/25/98

4026

OIC-302a (Rev. 8-19-94)

29D-LR-35063

. Page 36

press by ROBERT BENNETT, the-attorney for the President.

Knowing that she would likely be called by the PAULA
JONES attorneys to provide information about WILLEY, TRIPP
decided she could not lie under oath. The consequence of this
determination was that TRIPP would face attack and vilification
by the President’s lawyers and representatives. Also knowing
what they were capable of, TRIPP was fearful for her reputation
and personal safety. Consequently, TRIPP contacted LUCIANNE
GOLDBERG, who TRIPP knew was a literary agent from previous
contacts. TRIPP contacted GOLDBERG for advice and guidance.

During TRIPP's initial conversation with GOLDBERG,
TRIPP mentioned being aware of a young girl involved in a current
sexual affair with the President and asked GOLDBERG what she
should do about it. TRIPP felt this story was far more damaging
to the President than KATHLEEN WILLEY and was sure the story
would eventually come out.

TRIPP asked GOLDBERG’s advice on how to protect herself
and ways to prove what she knew. TRIPP and GOLDBERG discussed
various ways to accomplish this. GOLDBERG suggested going public
through the tabloids which would pay millions of dollars for the

story. TRIPP declined this venue, since to do so would undermine
her integrity.

.
<

GOLDBERG then suggested TRIPP should start tape
recording the conversations, since the tapes would protect TRIPP
when the attorneys tried to destroy TRIPP's credibility.

TRIPP aid not own a tape recorder at the time, but

purchased one and some blank cassette tapes at a RADIO SHACK near
her home.

TRIPP began recording conversations with LEWINSKY the
first night after the tape recorder was purchased.

On October 6, 1997, TRIPP had another meeting with
GOLDBERG and MIKE ISIKOFF. TRIPP allowed GOLDBERG to listen to
the two cassette tapes that had been recorded up to the time of
the meeting. ISIKOFF refused to listen to the tapes for

"ethical" reasons, but suggested that TRIPP make additional
tapes. .
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From early in October of 1997, through December 22,
1997, TRIPP attempted 28 recordings. Eleven of these attempts
resulted in blank or inaudible cassette tapes.

TRIPP had a finite number of cassette tapes and as the
conversations with LEWINSKY continued, it became evident that
TRIPP could not predict when something relevant would be
discussed. As a result, TRIPP began taping more liberally.
TRIPP did not try to make a complete record of all of the -
conversations with LEWINSKY. TRIPP was only trying to protect
herself. 1In addition, TRIPP finally came to realize that the
recording capability was restricted to the one telephone
instrument located in TRIPP’'s family room. When TRIPP used
another telephone instrument in the house, for whatever reason,
there would be no recording. TRIPP missed certain conversations
with LEWINSKY because of this lack of knowledge of the recording
equipment. In addition, there were dozens of telephone calls
between TRIPP and LEWINSKY which took place at work and when
either of them was out of town.

TRIPP provided all of the above mentioned unmarked,
undated cassette tapes, which for inventory purposes were marked
by Investigators as Tape 1 through Tape 28.
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OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

Date of transcription 06 /2 5 / 98

LINDA R. TRIPP, pursuant to a Grand Jury subpoena,
provided 28 cassette tape recordings to the Office of the
Independent Counsel.

All of the cassette tapes containing audible
recorded telephone conversations were transcribed by professional
court reporters.

A review of the resulting transcripts confirmed the
dates of each recording as follows:

Tape 18, pages 2-70, October 3, 1997
pages 70-105, October 4, 1997
Tape 19, . pages 2-34, October 5, 1997
pages 35-41, October 6, 1997
Tape 1, pagés 2-110, October 6, 1987
Tape 2, pages 2-38, October 16, 1997
Tape 13, pages 2-38, October 17, 1997
Tape 3, pages 2-39, October 18, 1997
Tape 8, pages 2-34, October 18, 1997
Tape 7, pages 2-51, October 19, 1997
Tape 15, pages 2-73, October 23, 1997
Tape 11, pages 2-57, October 29, 1997
pages 58-113, November 3, 1997
Tape 16, pages 60-103, November 8, 1997
pages 104-114, November 11, 1997
Tape 26, pages 2-56, November 11, 1997
Tape 16, pages 2-9, November 13, 1997

pages 9-50, November 14, 1997

Investigation on 06/25/98 at waShlniton; DC. File # 29D'LR"35063

by CT _ I | ‘ ‘ N Date dictated 06/2 SLQ 8
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Tape

Tape

Tape

Tape
Tape
Tape
Tape
Tape
Tape
Tape
Tape
Tape
Tape
Tape

Tape

,on 06/25/98 . Page
pages 51-60, November 16, 1997
Pages 2-33, November 16, 1997
pages 33-51, November 17, 1997
pages 51-79, November 18, 1997
pages 79-100, November 20, 1997
pages 2-47, November 20, 1997
pages 47-102, November 21, 1997
pages 2-57, December 9, 1997
pages 58-132, December 15, 1997
pages 2-68, December 22, 1997
undetermined
undetermined
blank or inaudible
blank or inaudible
blank or inaudible
blank or inaudible
blank or inaudible
blank or inaudible
blank or inaudible
blank or inaudible
blank or inaudibl®

2
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In Re: Grand Jury Proceedings Multi-Page ™ Tuesday, June 30, 1998
Page 3
FOR THE ORSTRICT OF COLIMBIA 1 PROCEEDINGS
---------------- x 2 Whereupon,
IN RE: : 3 LINDA R. TRIPP
GRAND JURY PROCEEDINGS 4 was called as a witness and, having been first duly sworn by
: 5 the Foreperson of the Grand Jury, was examined and testified
................ x
6 as follows:
Grand Jury Room No. 3
United States District Court 7 EXAMINATION
tor the District of Coluabia
3rd & Constitution, N.W. 8 BY MR. BINHAK:
Washington, D.C. 20001
9 Q Good morping. Ms. Tripp.

Tuesday, June 30, 1998

The testimony of LINDA R. TRIPP was taken in the 10 A Good morning.
presence of a full quorum of Grand Jury 97-2, impaneled on l Q Would you please state your full name and spell
September 19, 1997, commencing at 9:44 a.m., before: 12 yournamcforthcmcaﬂ?
SOLOMON WISENBERG 13 A Linda Tripp, L-i-n-d-a T-r-i-p-p.
ROBERT J. BITTIAN  counsed 14  Q Welcome to the grand jury.
i Sus 1S A Thanks
it 16 MR. BINHAK: Madam Foreperson, do we have a quorum?
Apzociacy Indepmncent comesd 17 THE FOREPERSON: Yes, we do.
o0 Teno yivania Avenue, N.N. 18 MR. BINHAK: And are there any unauthorized people
Washingron, D.C. 20004 19 m ﬂn fOOm?
20 THE FOREPERSON: No, there are not.
21 MR. BINHAK: Okay, thank you very much.
22 BY MR. BINHAK:
23 Q Ms. Tripp, before we start, I want to go over some
24 of the rights and responsibilities that you have as you
25 testify in front of the grand jury today.
Page 2 Page 4
CONTENTS 1 A Okay.
2 Q Tell me as we go through them, just answer "Yes" so
WITNESS: Page 3 that I know that you understand and the grand jurors know
4 that you understand each one, okay?
Linda R. Tripp 3 5 My name is Stephen Binhak. This is Tim Susanin,
6 that's Karin Immergut. We're associate independent counsels.
GRAND JURY EXHIBITS: 7 The rest of the people in the grand jury room, except for the
8 court reporter, are the grand jurors.
No. LT-1 Cover letter of subpoena 11 9 A Okay.
10 Q And when you answer questions today, please try to
No. LT-2  Order of Immunity - 10 11 keep your voice up so that the court reporter can take
12 everything'down, because she's going to take an accurate
No. LT-3  Letter dated 1/6/98 to Moody from OIC 12 13 record of everything that occurs, okay?
' 14 A Okay.
e e e 15 Q And if you don't understand a question, please ask
16 me to repeat it and I'll be happy to do that. I want to make
17 sure that you understand all my questions. Got that?
18 A Yes. .
19 Q Allright. This grand jury has been impaneled to
20 investigate potential violations of federal law, including
21 obstruction of justice, witness tampering, perjury. Do you
22 understand that?
23 A Yes.
24 Q Now, the first thing you have to understand is that
25 you have a privilege against self-incrimination, your Fifth

Page 1 - Page 4
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In Re: Grand Jury Procecdings - Muiti-Page ™ Tuesday, June 30, 1998
Page 5 Page 7
1 Amendment rights, and anything that you say could be used 1 Q There are also special occasions when the Office of
2 against you at any time. And you bave that right. Do you 2 the Independent Counscl may make reports to Congress. In the
3 understand that? 3 event that our Office of Special Counsel made a report 1o
4 A Yes. 4 Congress, it's possible that some of your testimony before
5 Q Okay. You are here today pursuant to a subpoena; 5 the grand jury would wind up in the report, portions or maybe
6 is that correct? 6 cven the complete testimony. Do you understand that?
7 A That is. 7 A Yes.
8 Q Do you have counsel with you today? 8 Q Al right, now, the United States Attorney's Manual
9 A Ido. 9 describes two kinds of people who appear before the grand
10 Q Okay. For the record, can you describe their 10 jury: There's subjects and there's targets. A targetis a
11 names, tell us who they are. 11 person who is a putative defendant. Do you understand that?
12 A Anthony Zaccagnini and Joe Murtha. 12 A Yes.
13 Q And if you would like to at any time you have the 13 Q You arc not a target. Do you understand that?
14 opportunity -- you can go out and talk to them if you need 14 A Yes.
15 to. Just tell us that you need a break, okay? 15 Q The sccond category of subject is a very, very
16 A All nght. 16 broad onc, and it includes anybody who the grand jury is
17 Q All right. Now, the first thing you need to know 17 interested in, and it goes all the way from the witness who's
18 about the grand jury is that we're all bound by the rules of 18 just seen an cveat, all the way up to someone who has some
19 secrecy. It's Federal Rule of Criminal Procedure 6(e). And |19 suspicious activity. You are a subject. Do you understand
20 what you say today here in the grand jury -- we can't go out |20 that?
21 and tell anybody, the media or other people, about what 21 A Yes.
22 happens in the grand jury. Do you understand that? 22 Q You're also more toward the witness end. You're a
23 A Ido. 23 witness. Do you understand that? -
24 Q You, on the other hand, are not subject to any 24 A Yes.
25 rules of secrecy. Do you understand that? 25 Q Now, you also understand that if you were to
Page 6 Page 8
1 A Yes. 1 knowingly misrepresent something in front of this grand jury,
2 Q If you want to talk to your attorneys or anyone 2 that would be perjury, and that is a federal felony, and it
3 else about it, that's your business. It's a matter for you 3 carries up to five years in jail. Do you understand that?
4 and your attorneys. You can do that if you want. Do you 4 A Ido.
5 understand that? 5 Q Okay. It may also carry up to a $250 fine. Do you
6 A ldo 6 understand that?
7 Q Now, there are some exceptions to the rules of 7 A Yes.
8 secrecy, and I want to explain them to you clearly. 8 Q All right. Now, we talked about your Fifth
9 The first one is that we have certain agents and 9 Amendment rights, and that's that you will testify
10 other attorneys that work with us in the investigation of 10 truthfully, but you have a privilege against
11 these matters, and we can share with them what goes on in the [11 self-incrimination; that anything you say could be used
12 grand jury today or at any time in order to further the 12 against you, and if something would potentially incriminate
13 investigation. Do you understand that? 13 you, you would not - normally, under your Fifth Amendment
14 A Yes. 14 rights, you wouldn't have to answer that.
15  Q Those people are on the list called the 6(e) list, 15 But you are here pursuant to an immunity order; is
16 and they, if they get any information that occurs in the 16 that correct?
17 grand jury, they're bound by the same rules of secrecy that 17 A That is correct.
18 any of us are. Do you understand that? 18 Q Okay. And that's en immunity order that our office
19 A Ido. 19 obtained for you in front of the District Court; is that
20 Q Another way that 6(¢) information might come outis |20 correct?
21 if there were ever a trial at any time regarding these 21 A That is correct.
22 matters, and you were to testify at that trial, your grand 22 Q Okay. I'm going to read it to you, and I want to
23 jury testimony could be used to impeach you if any party in {23 make sure that this is the immunity order that you're
24 the trial wanted to do that. Do you understand that? 24 testifying under, okay?
25 A Tdo. 25 It says: "Order. On motion to compel testimony in
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1 the United States of America by Kenneth Starr, Independent | 1 previously?
2 Counsel, filed in this matter on February 19, 1998, and it 2 A To the best of my knowledge, yes.
3 appearing to the satisfaction of the Court that Linda Tripp 3 Q Okay. And can you just say the date that it was
4 has been called to testify and to provide other information 4 filed?
5 before the Grand Jury of the United States presently S A February 19, 1998.
6 impaneled within this district, and in the judgment of the 6 Q All nght. There's another letter that you
7 Independent Counsel, Linda Tripp has refused to testify or 7 received from the Independent Counsel's Office. Let's call
8 provide other information on the basis of her privilege 8 this LT No. 1. And this is a letter to your lawyer from
9 against self-incrimination, and in the judgment of the 9 Deputy Independent Counsel Jackie Bennett, and it's a cover
10 Independent Counsel, the testimony or other information for {10 letter to a subpoena.
11 Linda Tripp may be necessary to the public interest. 11 (Grand Jury Exhibit No. LT-1 was
12 "It is therefore hereby ordered, pursuant to 12 marked for identification.)
13 Title 18, United States Code, Section 6002 and following, 13 BY MR. BINHAK:
14 that the said Linda Tripp give testimony or provide other 14  Q Do you remember that? ’
15 information which she refuses to give on the basis of her 15 A Yes
16 privilege against self-incrimination as to all matters about 16 Q Okay. And would you just read that?
17 which she may be interrogated before the said Grand Jury. 17 A "This is to confirm our agreement that in
18 "However, no testimony or other information 18 consideration for the forthwith production of all audiotape
19 compelled under this Order or any information directly or 19 recordings called for by Subpoena No. D811, this Office will
20 indirectly” - and I'll just note for the record that 20 provide to you a complete duplicate set of such recordings as
21 Mr. Wisenberg has re-entered the room. 21 soon as time permits duplicate copies to be made, and in any
22 MR. WISENBERG: Let the record reflect that 22 event not later than close of business on January 19, 1998."
23 Mr. Wisenberg is leaving the room. Pardon the interruption. |23~ Q Okay. And here's another letter. Let's call that
24 THE FOREPERSON: Thank you, Mr. Wisenberg. 24 LT No. 3.
Page 10 Page 12
1 BY MR. BINHAK: 1 (Grand Jury Exhibit No. LT-3 was
2 Q Let me just start from the beginning of that 2 marked for identification.)
3 paragraph again. "However, no testimony or other information 3 BY MR. BINHAK:
4 compelled under this Order or any information directly or 4 Q And that's a letter for your former attorney,
$ indirectly derived from such testimony or other information 5 Mr. Moody; is that correct?
6 may be used against Linda Tripp in any criminal case, except 6 A It is, dated January 16, 1998.
7 a prosecution for perjury, giving a false statement, or 7 Q Okay. And can you read that letter to the grand
8 otherwise failing to comply with this Order. (See 18 United 8 jury?
9 States Code, Section 6002.) 9 A "This letter confirms the previous representations
10 "Ordered at the District of Columbia, this 19th day 10 I've made to you regarding your client, Linda R. Tripp. As
11 of February, 1998," and signed by Norma Holloway Johnson. the |11 we have discussed, we agree on behalf of the United States,
12 Chief Judge of this District. 12 that coextensive with the provisions of Title 18, United
13 Do you understand this order? 13 States Code, Section 6002, no testimony or other information
14 A Ido. 14 provided under this agreement or any information directly or
15 Q Do you agree to comply with the order today? 15 indirectly derived from such testimony or other information
16 A Ido. 16 may be used against Ms. Tripp in any criminal case, except a
17 Q Okay. There are two other letters that you 17 prosecution for perjury, giving a false statement, or '
18 reccived from the Office of Independent Counsel. Let me call 18 obstruction of justice.
19 this Grand Jury Exhibit 2, LT No. 2, and let me show it to 19 "This agreement expressly covers the production of
20 you. 20 originals of certain tape recordings pursuant to Subpoena
21 (Grand Jury Exhibit No. LT-2 was 21 No. D811 enclosed herewith. Jackie M. Bennett, Jr., Deputy
22 marked for identification.) 22 Independent Counsel."
23 BY MR. BINHAK: 23 Q Let's go back over in plain English and explain
24 Q And is Grand Jury LT No. 2 a fair and accurate copy 24 what we've just gone through.
25 of the order that I just read to you and that you received 25 Our office subpoenaed you for certain tape records
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1 that you made, correct? 1 A 1 went through elementary, secondary, and high
2 A That's correct. 2 school in New Jersey, in Morris County, and Katherine Gibbs
3 Q You asserted your Fifth Amendment rights: is that 3 in Montclair, which is a business school.
4 correct? 4  Q Have you ever been married?
5 A 1did. 5 A Yes, I have.
6 Q And then our office obtained a production immunity 6 Q Why don't you tell the grand jury a little bit
7 letter — or an order pursuant to Section 6002 of Title 18, 7 about that?
8 which compelled you to produce those tapes; is that correct? 8 A Imarried a lieutenant in the Army in 1971, and we
9 A That's correct. 9 were married for 20 years. We have two children.
10 Q Okay. And the immunity that you received regarding 10 Q Okay. And what are your children's names?
11 that order is what I read to you today just a couple seconds 11 A Ryan - both of whom are with me today. . Ryan is 23
12 ago; is that correct? 12 now and Allison is 19.
13 A Yes. 13 Q And what does Ryan do?
14 Q Okay. And then are there any other promises that 14 A He is in college full-time.
15 the United States has made to you? 15 Q What about Allison?
16 A Yes. 16 A Same thing. :
17 Q Why don't you describe to the grand jury what that 17 Q Okay. And where do you live now?
18 is? 18 A Columbia, Maryland.
19 A The immunity agreement, as I understood it, was 19  Q And that's just outside of Washington, D.C.,
20 two — in two parts. Number one was the federal immunity, 20 correct?
21 which we, I believe, just covered; and number two was the 21 A It's quite a distance outside of Washington, D.C.
22 commitment made on the part of the Independent Counsel to do 22 Q About how many miles?
23 what it could to request that the State of Maryland not 23 A Idon't know for sure. It takes an hour and 15
24 prosecute - or decline to prosecute an alleged violation of 24 minutes to get here easily.
25 the Maryland wirctap statute. 25  Q Okay, Ms. Tripp, I'd like you to describe to the
Page 14 Page 1o
1 Q Did the United States ever make a representation to 1 grand jury the process by which you were debriefed by our
2 you that it could bind Maryland - 2 office, okay?
3 A No. 3 A Mm-hmm.
4 Q -- to stop them from prosecuting? 4 Q Do you remcmber how many times you came into the
5 A No. 5 office -- well, let me put it this way.
6 Q All right. Are there any other promises that the 6 MR. BINHAK: And I'll just note for the record that
7 Office of Independent Counsel has made on behalf of the 7 Mike Emmick, Associate Independent Counsel, has joined us in
8 United States to you? 8 the room.
9 A No. 9 Madam Foreperson, are there still no unauthorized
10 Q So other than what we've discussed, these are the 10 people in the room? .
11 only ground rules we're talking about today. 11 THE FOREPERSON: There are still no unauthorized
12 A Yes. 12 people in the room.
13 Q Okay. And do you agree to go forward with your 13 MR. BINHAK: Thank you very much.
14 testimony today, given the ground rules that we've all now 14 BY MR. BINHAK:
15 just heard? 15 Q Ms. Tripp, is it fair to say there were two aspects
16 A Ido. 16 to the debriefing in our office: First, to listen to the
17 Q Okay. Let's talk a little bit about your personal 17 tapes in order 10 make surc that the transcripts were correct
18 background. 18 and to refresh your memory; and, second, to elicit the
19 A Okay. 19 information that you bad for the office.
20 Q Why don't you tell the grand jury where you were 20 Is that a fair characterization?
21 bom? 21 A Itis.
22 A 1 was born in New Jersey in 1949, Jersey City, 22 Q Okay. Why don't you il the grand jury about how
23 New Jersey. 23 you listened to the tapes and the process that that included?
24 Q And tell us a little bit about how much schooling 24 A From the beginning?
25 you had. 25 Q Just, you know, generally, in our office what you
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